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Inhoud
Nr. 43 Maandag 19 april 1993

Berichten van verhindering, blz. 1643

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 1643

Beleidsbrieven
Indiening en verwijzing, blz. 1643

Motie
indiening, blz. 1643

Besluiten van de Vlaamse Executieve
Indiening en verwijzing, blz. 1643

Ministerieel besluit
Indiening en verwijzing, blz. 1644

Resolutie van de Raad van de Vlaamse
Gemeenschapscommissie
Indiening en verwijzing, blz. 1644

Arresten van het Arbitragehof
Indiening , blz. 1644

Kennisgeving van het Arbitragehof
Indiening , blz. 1644

Schriftelijke vragen (Regl. art. 74)
Indiening, blz. 1644

Samenstelling van commissies
Wijzigingen onder de vaste en plaatsver-
vangende leden, blz. 1644

Interpellaties (Regl. art. 76)
Interpellatie van de heer J. Van Looy tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, en de heer N. De Batselier, minis-
ter vice-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Leefmilieu en
Huisvesting, over moeilijkheden bij de
toepassing van het Vlaams reglement op
de milieuvergunning
Interpellatie van de heer F. Vergote tot
de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over Vlarem II, blz. 1645

Sprekers : de heren F. Vergote, minis-
ter N. De Batselier

Interpellatie van de heer W. Seeuws tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen over de economische toestand van
de Stad Gent , blz. 1647

Sprekers : de heren W. Seeuws, T.
Van Parys, A. Denys, P. Van Grem-
bergen, G . Annemans, minister-presi-
dent L. Van den Brande

Motie van aanbeveling, blz. 1655

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1655
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Interpellaties (Regl. art. 76) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer M. Capoen tot
de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over het Vlaamse waterzuive-
ringsbeleid, blz. 1656

Sprekers : de heren M. Capoen, H.
Brouns, minister N. De Batselier

Interpellatie van de heer H. Olaerts tot
de heer H. Weckx, Vlaamse minister van
Cultuur en Brusselse Aangelegenheden,
over maatregelen om bij jongeren de lees-
cultuur via het bibliotheekbeleid te bevor-
deren, blz. 1661

Sprekers : de heren H. Olaerts, minis-
ter H. Weckx

Interpellatie van de heer G. Annemans
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen over de waterverdragen,
blz. 1664

Sprekers : de heren G. Annemans, E.
Beysen, H. Schiltz, minister-president
L. Van den Brande

Motie van aanbeveling, blz. 1668

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1668

Nr. 44 Dinsdag 20 april 1993
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1669

Interpellaties (Regl. art. 76)
Interpellatie van de heer H. Lauwers tot
de heer T. Kelchtermans, Vlaamse minis-
ter van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over de verkoop van militaire do-
meinen en hun planologische bestemming
Interpellatie van mevrouw M. Vogels tot
de heer T. Kelchtermans, Vlaamse minis-
ter van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over de militaire domeinen, blz.
1669

Sprekers : de heer H. Lauwers, me-
vrouw M. Vogels ,  mevrouw T.
Merckx-Van Goey,  de heer H.
Brouns, minister T. Kelchtermans

Interpellatie van de heer P. Van Grem-
bergen tot de heer H. Weckx, Vlaamse
minister van Cultuur en Brusselse Aange-
legenheden, over de werking van de Raad
voor Taaladvies, blz. 1674

Sprekers : de heer P. Van Grember-
gen, minister H. Weckx

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1678

Nr. 45 Dinsdag 20 april 1993
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1679

Actuele vragen (Regl. art. 75)
Actuele vraag van de heer H. Suykerbuyk
tot de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over de controles op de naleving
van het mestdecreet, blz. 1679
Actuele vraag van de heer M. Maertens
tot de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting en de heer T. Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over de bedreiging van
het Zwin door bouwplannen in Cadzand,
blz. 1680
Actuele vraag van de heer L. Barbé tot
de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over de gemeentelijke medewer-
king aan het milieubeleid, blz. 1681
Actuele vraag van mevrouw V. Dua tot
de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over het gebruik van de Calle-
moeie-vijver in Nazareth als slibstort, blz.
1682
Actuele vraag van de heer R. Van Hoo-
land tot de heer T. Kelchtermans, Vlaam-
se minister van Openbare Werken, Ruim-
telijke Ordening en Binnenlandse Aange-
legenheden, over beslijking en zwerfvuil
langs de gewestwegen en andere wegen,
blz. 1683
Actuele vraag van de heer L. Peeters tot
de heer H. Weckx, Vlaamse minister van
Cultuur en Brusselse Aangelegenheden ,
over de adviezen inzake de theatersubsi-
dies, blz. 1684
Actuele vraag van de heer F. Van den
Eynde tot de heer L. Van den Bossche,
Vlaamse minister van Onderwijs en Amb-
tenarenzaken, over tweetalige schoolrap-
porten in Gent, blz. 1685
Actuele vraag van de heer G. Annemans
tot de heer L. Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtenaren-
zaken, over benoemingen bij de ARGO
Actuele vraag van de heer J. Eeman tot
de heer L. Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtenaren-
zaken, over benoemingen aan de ARGO-
top, blz. 1685
Actuele vraag van de heer P. Hostekint
tot de heer L. Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtenaren-
zaken, over juridische verweermiddelen
voor scholen inzake hun tuchtreglement,
blz. 1689
Actuele vraag van de heer W. Seeuws tot
de heer J. Sauwens, Vlaamse minister van
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Verkeer, Buitenlandse Handel en Staats-
hervorming, over het capaciteitstekort op
het Gentse tramnet, blz. 1690
Actuele vraag van de heer J. Vandeurzen
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de reconversiedos-
siers aanhangig bij KS, blz. 1691
Actuele vraag van de heer W. Cortois tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de participatie van het
Vlaamse Gewest in DAF, blz. 1692

Actuele interpellaties (Regl. art. 77)
Actuele interpellatie van de heer R. Van
Hooland tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, en de heer L. Van
den Bossche, Vlaamse minister van On-
derwijs en Ambtenarenzakenover  de uit-
gestelde benoeming van een secretaris-ge-
neraal in het departement Leefmilieu en
Infrastructuur, blz. 1694

Sprekers : de heer R. Van Hooland,
minister L. Van den Bossche

Motie van aanbeveling, blz. 1696

Motie van de heren J. Ulburghs, E. Van
Romuuv.  J. Sleeckx. P. Dewael. F. Wv-
meer% ‘en H. Candries betreffende de
uitoefening van het recht van onderzoek
over de besteding van de KS-gelden
- 318 (1992-1193) - Nr. 1
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1697
Bespreking, blz. 1697
Hoofdelijke stemming, blz. 1697

Ontwerp van decreet houdende regeling,
voor het Vlaamse Gewest, van het admi-
nistratief toezicht op de gemeenten
- 280 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 9
Aangehouden stemmingen, blz. 1698

Sprekers : de heren J. Tavernier, L.
Pierco, E. Beysen

Hoofdelijke stemming, blz. 1705
Sprekers : de heren J. Tavernier, L.
Pierco, J. Van Hauthem

Ontwerp van decreet betreffende het on-
derwijs IV
- 292 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 5
Aangehouden stemmingen, blz. 1707
Hoofdelijke stemming, blz. 1711

Spreker : de heer J. Eeman

Motie van aanbeveling van de heer L.
Pierco C.S. tot besluit van de op 17 maart
1993 door de heer J. Caudron gehouden
interpellatie tot de heer H. Weckx,
Vlaamse minister van Cultuur en Brussel-
se Aangelegenheden, en mevrouw L. De-
tiège, Vlaamse minister van Tewerkstel-
ling en Sociale Aangelegenheden, over de
rechten van het kind in de sportwereld en

bepaalde toestanden in sommige sport-
bonden
- 301 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1712

Sprekers : de heer L. Pierco, mevrouw
T. Merckx-Van Goey

Motie van aanbeveling van mevrouw T.
Merckx-Van Goey en de heer L. Peeters
C.S. tot besluit van de op 17 maart 1993
door de heer J. Caudron gehouden inter-
pellatie tot de heer H. Weckx, Vlaamse
minister van Cultuur en Brusselse Aange-
legenheden, en mevrouw L. Detiège,
Vlaamse minister van Tewerkstelling en
Sociale Aangelegenheden, over de rech-
ten van het kind in de sportwereld en be-
paalde toestanden in sommige sportbon-
den
- 302 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1713

Spreker : mevrouw T. Merckx-Van
Goey

Motie van aanbeveling van de heer M.
Olivier tot besluit van de op 17 maart 1993
door de heer M. Olivier gehouden inter-
pellatie tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, en de heer T.
Kelchtermans, Vlaamse minister van
Openbare Werken, Ruimtelijke Ordening
en Binnenlandse Aangelegenheden, over
de niet-naleving door de Vlaamse Execu-
tieve van het verdrag tussen België en
Frankrijk inzake de verbreding van de
Grensleie tussen Deulemont en Menen en
het niet-voorzien in de nodige kredieten
tot uitvoering van de door de Vlaamse
Executieve afgesloten protocollen
- 303 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1715

Spreker : de heer H. Van Dienderen

Motie van aanbevelin
f

van de heer M.
Maertens C.S. tot bes uit van de op 17
maart 1993 door de heer M. Maertens ge-
houden interpellatie tot de heer T. Kelch-
termans,  Vlaamse minister van Openbare
Werken, Ruimtelijke Ordening en Bin-
nenlandse Aangelegenheden, over de
bouw van de Marina-jachthaven aan de
Belgische oostkust
- 304 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1716

Sprekers : de heer M. Maertens

Motie van aanbeveling van de heer J.
Vandeurzen C.S. tot besluit van de op 18
maart 1993 door de heer J. Vandeurzen
gehouden actuele interpellatie tot me-
vrouw W. Demeester-De Meyer, Vlaamse
minister van Financiën en Begroting, Ge-
zondheidsinstellingen, Welzijn en Gezin,
over de programmatiebevoegdheid inzake
zware medische ziekenhuisdiensten
- 305 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1718

Sprekers : de heren L. Dierickx, G.
Annemans

Motie van aanbeveling van de heren P.
Chevalier en A. Denys tot besluit van de
op 31 maart 1993 door de heer A. Denys
gehouden interpellatie tot de heer L. Van
den Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister van
Economie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen, over
de rol van de BRTN bij de uitzending van
Vlaanderen - Europa 2002
- 312 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1719

Sprekers : de heren A. Denys, E. Van
Rompuy

Actuele interpellaties (Regl. art. 77)
Actuele interpellatie van de heer J. Van
Hauthem tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de mogelijke
gesprekken met het Brussels Gewest, het
Waals Gewest en de Franse Gemeenschap
Actuele interpellatie van de heer P. Van
Grembergen tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de Vlaamse re-
gering, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de uitnodi-
ging van de minister-president van de
Vlaamse regering voor gesprekken met de
voorzitters van de Waalse Gewestexecu-
tieve, de Brusselse Hoofdstedelijke Exe-
cutieve,  de Franse Gemeenschapsexecu-
tieve en de Executieve van de Duitstalige
Gemeenschap, blz. 1720

Sprekers : de heren J. Van Hauthem,
P. Van Grembergen, F. Van den Eyn-
de, F. Dielens, minister-president L.
Van den Brande

Motie van aanbeveling, blz. 1727

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1727

Nr.46 Dinsdag 27 april 1993

Berichten van verhindering, blz. 1729

Begrotingen
Indiening en verwijzing, blz. 1729

Begrotingsstukken
Indiening en verwijzing, blz. 1729

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1729

Verslagen
Indiening, blz. 1729

Brief van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 1730

Arresten van het Arbitragehof
Indiening , blz. 1730
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Kennisgeving van het Arbitragehof
Indiening , blz. 1730

Schriftelijke vragen (Regl. art. 74)
Indiening, blz. 1730

Onderzoek
blz. 1730

naar taalgroep en woonplaats,

Commissie van onderzoek naar de beste-
ding van de KS-gelden
Benoeming van de leden, blz. 1731

Reglement - Aanpassingen
- 8 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Voorstel van de heer H. Suykerbuyk C.S.
tot wijziging van het Reglement van de
Vlaamse Raad
- 148 (BZ 1992) - Nrs. 1 - 3
Voorstel van de heren H. Lauwers, L.
Peeters, J. Geysels en D. Van Mechelen
tot wijziging van het Reglement van de
Vlaamse Raad
- 170 (BZ 1992) - Nr. 1 en 2
Voorstel van de heren A. Denys en D.
Ramoudt tot wijziging van het Reglement
van de Vlaamse Raad
- 299 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Voorstel van de heren A. Denys en D.
Ramoudt tot wijziging van het Reglement
van de Vlaamse Raad
- 308 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Voorstel van de heer L. Hancké C.S. tot
wijziging van het Reglement van de
Vlaamse Raad
- 309 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Voorstel van de heer L. Hancké C.S. tot
wijziging van het Reglement van de
Vlaamse Raad
- 310 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 1731

Sprekers : de heer M. Logist, verslag-
gever, de heren A. Denys, H. Suyker-
buyk, L. Hancké, J. Geysels

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1738

Interpellaties (Regl. art. 76)
Interpellatie van de heer G. Annemans
tot de heer L. Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtenaren-
zaken, over de Dynamo 2-campagne,
blz. 1747

Sprekers : de heer G. Annemans, mi-
nister L. Van den Bossche

Interpellatie van de heer L. Van Nieuwen-
huysen tot de heer L. Van den Bossche,
Vlaamse minister van Onderwijs en Amb-
tenarenzaken, over extra steun voor het
Nederlandstalig onderwijs te Brussel,
blz. 1750

Sprekers : de heer L. Van Nieuwen-
huysen, mevrouw S. Creyf, de heren
L. Appeltans, J. Valkeniers, F. Van
den Eynde, J. Van Hauthem, minister
L. Van den Bossche

Motie van aanbeveling, blz. 1758
Interpellatie van de heer J. Van Looy tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, en de heer N. De Batselier, minis-

ter vice-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Leefmilieu en
Huisvesting, over moeilijkheden bij de
toepassing van het Vlaams reglement op
de milieuvergunning, blz. 1758

Sprekers : de heer J. Van Looy, me-
vrouw V. Dua, de heren J. De Mol,
P. Tant, minister N. De Batselier

Interpellatie van de heer L. Barbé tot de
heer L. Van den Brande, minister-presi-
dent van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, en de heer J. Sauwens, Vlaamse
minister van Verkeer? Buitenlandse Han-
del en Staatshervormmg, over een belan-
genvermenging bij het Bestuur Monumen-
ten en Landschappen, blz. 1775

Sprekers : de heren L. Barbé, J. Ee-
man, J. De Mol, minister J. Sauwens

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1782

Bijlage
Vragen om uitleg, blz. 1783

Nr. 47 Woensdag 28 april 1993

Berichten van verhindering, blz. 1789

Werkgelegenheid
Debat, blz. 1789

Sprekers : de heren P. Deprez, D.
Van Mechelen, J. Sleeckx, J. Geysels,
H. Schiltz, E. Van Rompuy, J. De
Roo, F. Wymeersch, J. Laverge, G.
Vermassen, minister-president L. Van
den Brande

Voorstel van resolutie van de heren P.
Deprez, J. Sleeckx en P. Van Grember-
gen betreffende het in de Vlaamse werk-
gelegenheidsconferentie bereikte akkoord
- 328 (1992-1993) - Nr. 1
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1807

Sprekers : de heren J. Sleeckx, D.
Van Mechelen

Werkgelegenheid
Debat (Voortzetting), blz. 1808

Sprekers : mevrouw M. Aelvoet, de
heren J. Sleeckx, P. Van Grember-
gen, G. Vermassen, J. Van Hauthem,
J. Geysels, D. Van Mechelen, F. Wy-
meersch, minister-president L. Van
den Brande, minister L. Detiège

Regeling
1818

van de werkzaamheden, blz.

Nr. 48 Donderdag 29 april 1993

Berichten van verhindering, blz. 1819

Samenstelling van een commissie en een
werkgroep
Wijzigingen onder de vaste en plaatsver-
vangende leden, blz. 1819

Actuele vragen (Regl. art. 75)
Actuele vraag van mevrouw V. Dua tot
de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over het Floridiennestort in de
Gentse kanaalzone, blz. 1820
Actuele vraag van de heer E. Schuermans
tot de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over de herlokalisatie van het In-
stituut voor Natuurbehoud, blz. 1821
Actuele vraag van de heer J. Vande La-
notte tot de heer T. Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over de werken aan de
Nieuwpoortbrug te Veurne, blz. 1822
Actuele vraag van de heer P. Hostekint
tot de heer H. Weckx, Vlaamse minister
van Cultuur en Brusselse Aangelegenhe-
den, over de verdeling van de theatersub-
sidies voor 1993-1994,
Actuele vraag van de heer M. Van Peel
tot de heer H. Weckx, Vlaamse minister
van Cultuur en Brusselse Aangelegenhe-
den , over de beslissing van de Vlaamse
Executieve van 28 april 1993 in verband
met de subsidiëring van de Vlaamse to-
neelgezelschappen voor de periode 1993-
1997, blz. 1822
Actuele vraag van de heer F. Dewinter
tot de heer J. Sauwens, Vlaamse minister
van Verkeer, Buitenlandse Handel en
Staatshervorming, over de uitgave van de
tekst van de nieuwe federale Grondwet,
blz. 1824
Actuele vraag van de heer P. Chevalier
tot mevrouw W. Demeester-De Meyer,
Vlaamse minister van Financiën en Begro-
ting, Gezondheidsinstellingen, Welzijn en
Gezin, over de bijzondere jeugdbijstand,
blz. 1825
Actuele vraag van mevrouw M. Vogels
tot mevrouw W. Demeester-De Meyer,
Vlaamse minister van Financiën en Begro-
ting, Gezondheidsinstellingen, Welzijn en
Gezin, over de stakingen in de welzijns-
sector
Actuele vraag van de heer L. Monset tot
mevrouw W. Demeester-De Meyer,
Vlaamse minister van Financiën en Begro-
ting, Gezondheidsinstellingen, Welzijn en
Gezin, over de aanhoudende staking in
de welzijnssector, blz. 1825
Actuele vraag van de heer P. Van Grem-
bergen tot mevrouw W. Demeester-De
Meyer, Vlaamse minister van Financiën
en Begroting, Gezondheidsinstellingen,
Welzijn en Gezin, over de onderzoeksop-
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dracht van de federale regering over de
armoede, blz. 1828
Actuele vraag van de heer F. Dewinter
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de mogelijke oprich-
ting van een Vlaamse voetballiga,
blz. 1829
Actuele vraag van de heer E. Van Vae-
renbergh tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de stand van
zaken betreffende Vlabinvest, blz. 1830

Actuele interpellaties (Regl. art. 77)
Actuele interpellatie van de heer M. Did-
den tot de heer L. Van den Brande, minis-
ter-president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over het faillissement van
de textielgroep Van Overdijk, blz. 1831

Sprekers : de heren M. Didden, H.
Olaerts, minister-president L. Van
den Brande

. Actuele interpellatie van de heer G. An-
nemans tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over diens recent
bezoek aan Nederland, blz. 1833

Sprekers : de heer G. Annemans, mi-
nister-president L. Van den Brande

Motie van aanbeveling, blz. 1835

Werkingsbegroting van de Raad
Beraadslaging en stemming, blz. 1836

Commissie van onderzoek naar de beste-
ding van de KS-gelden
Vragen tot afwijking en wijziging van het
reglement, blz. 1836

Sprekers : de heren G. Bossuyt, L.
Standaert , H. Coveliers, E. Van Rom-
puy, R. Van Rompaey

Samenstelling van de commissie van on-
derzoek naar de besteding van de KS-gel-
den
Wijziging onder de leden, blz. 1837

Samenstelling van de commissie voor On-
derwijs, Vorming en Wetenschapsbeleid
Wijziging onder de plaatsvervangers,
blz. 1837

Huldebetoon
blz. 1837

Voorstel van resolutie van mevrouw M.
Aelvoet en de heer J. Geysels betreffende
het werkgelegenheidsbeleid
- 325 (1992-1993) - Nr. 1

Voorstel van resolutie van de heren P.
Deprez, J. Sleeckx en P. Van Grember-

gen betreffende het in de Vlaamse werk-
gelegenheidsconferentie bereikte akkoord
- 328 (1992-1993) - Nr. 1

Voorstel van resolutie van de heren F.
Wymeersch en J. Van Hauthem betreffen-
de een Vlaams werkgelegenheidsbeleid
- 329 (1992-1993) - Nr. 1

Voorstel van resolutie van de heren D.
Van Mechelen en A. Denys betreffende
het werkgelegenheidsbeleid
- 330 (1992-1993) - Nr. 1
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1838
Bespreking, blz. 1838

Sprekers : de heren D. Van Mechelen,
F. Wymeersch, J. Sleeckx, mevrouw
M. Aelvoet, de heer L. Standaert

Voorstel van resolutie van mevrouw M.
Aelvoet en de heer J. Geysels betreffende
het werkgelegenheidsbeleid
- 325 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1839

Voorstel van resolutie van de heren P.
Deprez, J. Sleeckx en P. Van Grember-
gen betreffende het in de Vlaamse werk-
gelegenheidsconferentie bereikte akkoord
- 328 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1840

Voorstel van resolutie van de heren F.
Wymeersch en J. Van Hauthem betreffen-
de een Vlaams werkgelegenheidsbeleid
- 329 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1841

Voorstel van resolutie van de heren D.
Van Mechelen en A. Denys betreffende
het werkgelegenheidsbeleid
- 330 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1843

Motie van aanbeveling van de heer A.
Denys tot besluit van de op 19 april 1993
door de heer W. Seeuws gehouden inter-
pellatie tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de economi-
sche toestand van de Stad Gent
- 319 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1846

Sprekers : de heer W. Seeuws, me-
vrouw V. Dua, de heer T. Van Parys

Motie van aanbeveling van de heer G.
Annemans tot besluit van de op 19 april
1993 door de heer G. Annemans gehou-
den interpellatie tot de heer L. Van den
Brande, minister-president van de Vlaam-
se regering, Vlaamse minister van Econo-
mie, KMO, Wetenschapsbeleid, Energie
en Externe Betrekkingen, over de water-
verdragen
- 320 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1848

Motie van aanbeveling van de heer R.
Van Hooland C.S. tot besluit van de op 20
april 1993 door de heer R. Van Hooland
gehouden actuele interpellatie tot de heer
L. Van den Bossche, Vlaamse minister
van Onderwijs en Ambtenarenzaken,
over de uitgestelde benoeming van een
secretaris-generaal in het Departement
Leefmilieu en Infrastructuur
- 322 (1992-1993) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1849

Sprekers : de heren R. Van Hooland,
J. De Seranno

Regeling
blz. 1850

van de werkzaamheden,

Bijlage
Vraag om uitleg, blz. 1851Reglement - Aanpassingen

- 8 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Voorstel van de heer H. Suykerbuyk C.S.
tot wijziging van het Reglement van de
Vlaamse Raad
- 148 (BZ 1992) - Nrs. 1 - 3
Voorstel van de heren H. Lauwers, L.
Peeters, J. Geysels en D. Van Mechelen
tot wijziging van het Reglement van de
Vlaamse Raad
- 170 (BZ 1992) - Nr. 1 en 2
Voorstel van de heren A. Denys en D.
Ramoudt tot wijziging van het Reglement
van de Vlaamse Raad
- 299 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Voorstel van de heren A. Denys en D.
Ramoudt tot wijziging van het Reglement
van de Vlaamse Raad
- 308 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Voorstel van de heer L. Hancké c.s.tot
wijziging van het Reglement van de
Vlaamse Raad
- 309 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Voorstel van de heer L. Hancké C.S. tot
wijziging van het Reglement van de
Vlaamse Raad
- 310 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Aangehouden stemmingen, blz. 1844
Hoofdelijke stemming, blz. 1845
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45e vergadering Dinsdag 20 april 1993
Middagvergadering

VOORZITTER : de heer L. Van-
velthoven

- De notulen van de jongste
ring worden ter tafel gelegd.

vergade-

- De vergadering wordt geopend om
14.00 uur.

De voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING

G. Bossuyt, J. Caubergs, J. De Roo,
D. Ramoudt, H. Schiltz, J. Timmer-
mans, J. Van Looy : gezondheidsre-
denen ;

S. Creyf, A. Kempinaire, A.-M.
Neyts-Uyttebroeck : buitenslands ;

P.  Berben,  H.  De Croo,  E.  De
Groot, J. De Mol, E. Derycke, E.
Flamant, A. Van Aperen, M. Smet :
ambtsverplichtingen.

ACTUELE VRAGEN (Regl. art.
7%

Actuele vraag van de heer H. Suy-
kerbuyk tot de heer N. De Batselier,
minister vice-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Leefmilieu en Huisvesting, over

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 45
20 april 1993

de controles
mestdecreet

op de naleving van het

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Suykerbuyk
tot de heer De Batselier, minister vi-
ce-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Leefmi-
lieu en Huisvesting, over de controles
op de naleving van het mestdecreet.

De  heer  Suykerbuyk heef t  he t
woord.

De heer H. Suykerbuyk : Ik heb voor
de vakantie een vraag ingediend die
omwille van de wijziging van de agen-
da slechts nu aan bod kan komen. Ik
ben er mij dus wel van bewust dat de
vraag enigszins aan actualiteit heeft
ingeboet. Ik meen nochtans dat het
goed is het probleem aan u voor te
leggen. De milieu-inspectie heeft, sa-
men met de Mestbank, begin maart
een nogal groots opgezette milieu-
controle uitgevoerd bij meerdere be-
drijven in de Noorderkempen. Ik
hoef er niet bij te zeggen dat contro-
les niet alleen goed, maar ook nood-
zakelijk zijn. Dat wil echter niet zeg-
gen dat over de wijze waarop de con-
troles zijn gebeurd, geen vragen mo-
gen worden gesteld. Deze vragen
hebben te maken met bijvoorbeeld
het feit dat elke inspectie en het be-
treden van de terreinen van de land-
bouwers problemen en risico’s , on-
der meer op sanitair vlak, meebren-
gen. De diergeneeskundige inspectie
heeft een week later aan de procu-
reur des konings moeten signaleren
dat er, door de slordige manier van
optreden door de bevoegde instan-
ties, sanitaire problemen zijn ont-
staan.

Berichten van
Mestdecreet

verhindering

Ten tweede, zijn er problemen in de
landbouwbedrijven in het algemeen
en de varkens- en rundveebedrijven
in het bijzonder. Het is niet goed van-
wege de overheid al te opzichtig op
te treden op een ogenblik dat een
aanzienlijk aantal ondernemingen in
verband met Vlarem 1 en II nog
wachten op aktenames enzovoort.

Ik ben dus akkoord met inspecties,
maar ik heb mijn bedenkingen over
de wijze waarop. Ik meen te mogen
suggereren in verband met het ver-
volgingsbeleid - dat nieuw is - dat
u voert in samenwerking met de pro-
cureur des konings een zekere ge-
dragscode te volgen ten einde deze
vervolgingen niet alleen efficiënt,
maar met zo weinig mogelijk machts-
vertoon te laten verlopen. Het woord
razzia mag hier niet in de mond wor-
den genomen.

De voorzitter : Minister De Batselier
heeft het woord.

Minister N. De Batselier : Mijnheer
de voorzitter, ik wens vooreerst de
heer Suykerbuyk te zeggen dat ik be-
richten daarover heb gelezen in de
pers en dat de Boerenbond mij daar-
over tegelijkertijd heeft geschreven.
Ik heb vragen gesteld en een brief-
wisseling gevoerd met de Vlaamse
Landmaatschappij en de Mestbank
over deze controles. Deze twee in-
stanties hebben mij bericht dat deze
controles gebeurd zijn op de volgen-
de manier. Ten eerste, werden de be-
drijfsleiders op voorhand verwittigd.
Men heeft hen medegedeeld dat het
ging om zowel een administratieve -
bijvoorbeeld bouwvergunningen -
als een technische - ik denk aan be-
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De Batselier

paalde lozingspunten - controle. Ik
moet natuurlijk voortgaan op wat
men mij zegt, maar de controles zou-
den zijn gebeurd op een volledig tact-
volle wijze. Het kan hier misschien
een rol hebben gespeeld dat het on-
geveer de eerste keer was dat derge-
lijke geïntegreerde controles - dus
zowel door de milieu-inspecteur als
de mensen van de Mestbank en de
Rijkswacht - werden gedaan. Al de-
ze personen hebben zich tegelijker-
tijd aangeboden om een enkele con-
trole te doen. Wij hebben dat op die
manier gedaan om nadien niet het
verwijt te krijgen van de bedrijfslei-
ders dat zij telkenmale opnieuw al
hun gegevens naar voren moeten
brengen en dat zij hun werkzaamhe-
den moeten stillegen voor deze con-
troles. Milieucontroles zijn dus vrij
nieuw. De Mestbank heeft nu een
controle-actieplan voor 1993 uitge-
werkt. Dat betekent dat alle specifie-
ke maatregelen die in 1993 moeten
worden genomen daarin vermeld
staan alsmede de door de heer Suy-
kerbuyk gevraagde onderrichtingen
inzake deze controles. Er wordt in
gezegd wat zij moeten nakijken, hoe
zij dat moeten doen, volgens welke
modaliteiten en hoe ze een proces-
verbaal moeten opstellen. Ik heb er
in mijn briefwisseling op gewezen dat
dit op een tactvolle wijze moet ge-
beuren en niet met een groot aantal
rijkswachters erbij.

De voorzitter : De heer Suykerbuyk
heeft het woord.

De heer H. Suykerbuyk : Mijnheer
de voorzitter, ik dank de minister
omdat hij ook de mening is toege-
daan dat hier tactvol moet worden
opgetreden. Ik verneem dat er een
aantal richtlijnen zijn gegeven, maar
ik moet helaas vaststellen dat die niet
altijd worden opgevolgd. Ik hoop dat
de toekomstige controles beter zullen
verlopen dan de eerste.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Tijdens het vragenuurtje kreeg minister Norbert  De Batselìer (SP)  vragen over het
mestdecreet, de bedreiging van het Zwin, het milieubeleid en de Callemoeìe-vijver
in Nazareth

Actuele vraag van de heer M. Maer-
tens tot de heer N. De Batselier, mi-
nister vice-president van de Vlaamse
regering, Vlaamse minister van Leef-
milieu en Huisvesting, en de heer T.
Kelchtermans, Vlaamse minister van
Openbare Werken, Ruimtelijke Or-
dening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over de bedreiging van het
Zwin door bouwplannen in Cadzand

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Maertens tot
de heer De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en
Huisvesting, en de heer Kelchter-
mans, Vlaamse minister van Openba-
re Werken, Ruimtelijke Ordening en
Binnenlandse Aangelegenheden,
over de bedreiging van het Zwin door
bouwplannen in Cadzand.

De heer Maertens heeft het woord.

De heer M. Maertens : Mijnheer de
voorzitter, enkele weken geleden is
in een werkgroep van de BLEU een
unaniem Vlaams-Nederlands advies
uitgebracht aan het college van Ge-
deputeerde Staten van Zeeland, dat

zijn fiat moet geven voor het afleve-
ren van de bouwvergunning voor het
kuuroordplan te Cadzand. In dat ad-
vies wordt onder meer aangehaald
dat ten eerste het bouwplan onvol-
doende inzicht geeft in de planologi-
sche inpassing, ten tweede dat het
Zwin inderdaad negatieve gevolgen
zal ondergaan door de geplande uit-
breidingsplannen en ten derde, dat
er in een groene buffer moet worden
voorzien - dat kan eigenlijk alleen
maar op Belgisch grondgebied - en
dat er tenslotte aanvullende goede
beheersmaatregelen moeten worden
opgelegd aan het Zwin.

In elk geval is het vanuit het stand-
punt van het natuurbehoud volstrekt
onaanvaardbaar dat er op een boog-
scheut - letterlijk - van het Zwin
door een projectontwikkelaar een
terrein van 44 hectaren zou worden
volgebouwd met een hotel van 25
meter hoog, met 250 vakantiewonin-
gen en een kuuroord, met naar schat-
ting jaarlijks 150.000 bezoekers waar-
door de druk op ons uniek natuurge-
bied gevoelig zouden verhogen.

Graag had ik van de minister verno-
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Maertens

men of er tussen de Vlaamse Ge-
meenschap en de Commissaris van de
Koningin van Zeeland reeds politiek
overleg ter zake is geweest, zo ja,
welke de resultaten daarvan zijn en
zo neen, wanneer dit zal gebeuren en
welke stelling de Vlaamse Gemeen-
schap dan zal innemen.

De voorzitter : Minister De Batselier
heeft het woord.

Minister N. De Batselier : Mijnheer
de voorzitter, voor zover ik weet, is
er nog geen officieel overleg geweest
tussen de Vlaamse Gemeenschap en
de Commissaris van de Koningin van
Zeeland. Het probleem is wel ter
sprake gebracht, ik denk dat de heer
Maertens daarnaar verwijst, in de bij-
zondere commissie van Ruimtelijke
Ordening van de Benelux, en daar in
de subcommissie West.

Dit plan is heel duidelijk een pro-
bleem van Ruimtelijke Ordening
met, wanneer deze beslissing zou
worden gehandhaafd, en daarvoor
ben ik bevoegd, nadelige gevolgen
voor het natuurbehoud. Ik meen dat
de realisatie van dit plan voor het
Zwin een onaanvaardbare recreatie-
druk teweeg zou brengen. Het komt
de minister van Ruimtelijke Orde-
ning toe om de plannen, die nu effec-
tief bekend zijn geraakt, opnieuw op
de agenda te brengen van de subcom-
missie West.

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
de voorzitter, in aanvulling op het
antwoord van Minister De Batselier
kan ik u zeggen dat het juist is dat
het standpunt van de vertegenwoor-
digers van het provinciebestuur van
Zeeland in deze aangelegenheid tel-
kens verwijst naar toezeggingen die
aan het gemeentebestuur van Oost-
burg in het verleden zijn gedaan in
het kader van hun zogenaamde pro-
vinciaal streekplan. Deze toezeggin-
gen zijn jaren geleden gedaan en men
wenst loyaal te blijven. Ook in de
verschillende aanpassingen van het
streekplan wenst men niet terug te
komen op de vroeger gedane toezeg-
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gingen. Als gevolg van de vergade-
ring die op 21 januari 1993 in de sub-
commissie West van de Beneluxraad
doorging, is door het secretariaat-ge-
neraal van de Benelux op 1 februari
een uitgebreid advies, met weergave
van de bezwaren en overwegingen
van Vlaamse zijde, vooral inzake mi-
lieu, in verband met de inplanting
van het vakantiedorp Cadzand ge-
zonden aan het College van Gedepu-
teerde Staten van Zeeland.

Tenslotte heb ik mij ook voorgeno-
men om in het nakende overleg over
een aantal grensoverschrijdende pro-
blemen met mijn Nederlandse colle-
ga voor de Ruimtelijke Ordening,
minister Alders, dit punt op de agen-
da te plaatsen. Er is een ander grens-
overschrijdend probleem, met nade-
lige gevolgen voor Nederland, name-
lijk het logistiek park te Zandvliet.
Wij zullen deze twee problemen ge-
zamenlijk bespreken. Ik wacht dit ge-
sprek dus af.

De voorzitter : De heer Maertens
heeft het woord.

De heer M. Maertens : Mijnheer de
voorzitter, ik had nog graag geweten
of er ten opzichte van de goedkeuring
van dit plan door de Provinciale Sta-
ten van Zeeland een termijn is be-
paald. Na de goedkeuring worden de
plannen immers definitief en welk
verhaal blijft er ons dan nog over ?

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
Maertens, ik ben niet op de hoogte
van de procedures inzake termijnen
van de streekplannen. Ik zal hierover
informatie inwinnen en u deze gege-
vens bezorgen.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer L. Barbé
tot de heer N. De Batselier, minister
vice-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Leefmi-
lieu en Huisvesting, over de gemeen-

Het Zwin
Gemeenteliike medewerking aan het milieubeleid

telijke medewerking aan het milieu-
beleid

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Barbé tot de
heer De Batselier, minister vice-pre-
sident van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en
Huisvesting, over de gemeentelijke
medewerking aan het milieubeleid.

De heer Barbé heeft het woord.

De heer L. Barbé : Mijnheer de
voorzitter, mijn vraag heeft betrek-
king op het gemeentelijk milieucon-
venant. Dit convenant bevat een aan-
tal verplichtingen voor de gemeen-
ten, zoals het oprichten van een mi-
lieu-adviesraad en het opstellen van
een jaarlijkse beleidsnota.

In het verleden waren er daarmee
nogal wat problemen. Onder het
mom van de gemeentelijke autono-
mie werden een aantal zaken niet of
onvoldoende uitgevoerd.

De gemeenten waren verplicht voor
1 april een beleidsnota naar Aminal
te sturen. Ik heb vernomen dat een
aantal gemeenten dit niet gedaan
hebben en dat in andere gevallen de
kwaliteit van die nota nogal eens te
wensen overlaat. Het toppunt voor
mij is wel de gemeente Hamme, die
een briefje stuurt naar de administra-
tie met de melding dat de beleidsnota
een te omslachtig werk is en die
vraagt of het niet wat eenvoudiger
kan. Zij krijgen van Aminal inder-
daad toestemming om een soort van
beknopt verslag op te sturen. Ik stel
dus vast dat het milieuconvenant nog
verder wordt uitgehold.

Ik zou van de minister graag verne-
men hoeveel gemeenten deze be-
leidsnota tijdig hebben bezorgd, over
welke middelen de minister beschikt
om ervoor te zorgen dat deze nota
tijdig toekomt en dat ze goed is. Ten-
slotte had ik graag vernomen of het
zo maar kan dat de administratie, op
eenvoudig verzoek, afwijkingen toe-
staat inzake het opstellen van die no-
ta.

De voorzitter : Minister De Batselier
heeft het woord.

Minister N. De Batselier : Mijnheer
Barbé, ik heb uw actuele vraag van-
middag om twaalf uur gekregen. Ik
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heb de 307 Vlaamse gemeenten op-
gebeld. Zij hebben mij hun nota’s
overgemaakt en ik heb ze alle 307
doorgenomen om mij ervan te verge-
wissen dat ze volgens de reglemente-
ring waren opgesteld. Ik heb mijn ad-
ministratie gevraagd welke maatrege-
len wij kunnen treffen. Ik kan dus nu
onmogelijk een appreciatie geven
over deze beleidsnota’s. Ik kan u wel
zeggen dat 290 van de 307 gemeenten
het convenant hebben ondertekend.
Daarvan moeten 275 gemeenten een
milieubeleidsplan indienen voor 1
april. Op dit ogenblik hebben er 136
gemeenten aan deze verplichting vol-
daan.

Er zijn een aantal gemeenten die een
beperkt tijdsuitstel hebben gevraagd.
Men heeft mij gezegd - ik kan u nu
slechts de informatie van mijn admi-
nistratie doorgeven - dat de 136 in-
gestuurde beleidsnota’s van vrij goe-
de kwaliteit zijn. Ik heb ook er ook
voor gekozen nog enige tijd uitstel te
verlenen in plaats van over nota’s te
beschikken die niet veel waard zijn.
Ik denk niet dat daar problemen over
bestaan.

Inzake de middelen die voorhanden
zijn om de gemeenten te dwingen
hun verplichtingen na te komen, kan
ik u zeggen dat wij eenvoudigweg de
geldelijke middelen kunnen inhou-
den.

De voorzitter : De heer Barbé heeft
het woord.

De heer L. Barbé : Mijnheer de Mi-
nister, ik meen dat mijn vraag terecht
is als ik verneem dat de helft van de
gemeenten hun nota niet voor 1 april
hebben ingediend.

Ook de vraag naar eventuele sancties
is niet misplaatst, want vele gemeen-
ten denken dat zij carte blanche  heb-
ben om het milieuconvenant in te
vullen zoals zij willen. Het wordt tijd
om enkele gemeenten duidelijk te
maken dat zij over minder geld zullen
kunnen beschikken als zij in gebreke
blijven.

Het zou ten derde in verband met het
concrete geval dat ik heb aangehaald,
gezond zijn uw administratie duide-
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lijk te maken dat het niet zo maar
kan dergelijke afwijkingen toe te
staan.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van mevrouw V. Dua
tot de heer N. De Batselier, minister
vice-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Leefmi-
lieu en Huisvesting, over het gebruik
van de Callemoeie-vijver in Nazareth
als slibstort.

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van mevrouw Dua tot de
heer De Batselier, minister vice-pre-
sident van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en
Huisvesting, over het gebruik van de
Callemoeie-vijver in Nazareth als
slibstort

Mevrouw Dua heeft het woord.

Mevrouw V. Dua : Mijnheer de mi-
nister, ik was verbaasd en zelfs ont-
goocheld in de kranten te lezen dat
u ermee akkoord gaat van de Calle-
moeie-vijver in Nazareth een slibstort
te maken. U weet dat dit een zeer
gevoelig dossier is waarover in de
Vlaamse Raad al een aantal keren is
geïnterpelleerd.

Het gaat om een vijver met een hoge
ecologische waarde, voornamelijk op
avifaunistisch vlak. Het is een vijver
waarin, zowel in de winter als in het
broedseizoen, vele watervogels ver-
blijven. Vanuit Openbare Werken is
er altijd een grote druk geweest om
van die vijver een slibstort te maken.
Nu blijkt dat men vanuit een voor
ons onverwachte hoek steun krijgt,
namelijk van de minister.

Mijnheer de minister, u geeft dit alles
nog een ecologische verpakking. U
zegt dat het storten van slib aan deze
vijver een ecologische meerwaarde
zou geven en dat dit volledig past in
de groene hoofdstructuur waarin dit
gebied trouwens als natuurontwikke-
lingsgebied is opgenomen. Ik meen
dat dit toch wel een erg misleidende

voorstelling is van de feiten. Ofwel
bent u niet op de hoogte van een
aantal ecologische bezwaren, ofwel
wenst u daar gewoon geen rekening
mee te houden.

Eerst en vooral, zelfs als men niet de
maximum capaciteit zal storten, bete-
kent dit toch dat er gedurende jaren
stortactiviteiten zullen zijn op deze
vijver wat de waarde als rustplaats
voor vogels volledig teniet zal doen.
Ten tweede, wordt er baggerspecie
uit de Leie en het afleidingskanaal
gestort. Uit de gegevens van OVAM
blijkt duidelijk dat dit slib door de
hoge gehaltes aan zink, cadmium,
fosfaten en nitraten, zwaar verontrei-
nigd is. Ik verwijs nog naar een studie
van professor De Maeseneer van de
landbouwfaculteit aan de R.U.G. die
expliciet beweert dat er nefaste ge-
volgen zijn verbonden aan het storten
van dergelijk slib in de vijver, zowel
voor de watervegetatie als voor de
waterorganismen.

Deze vijver heeft een zeer hoge wa-
terkwaliteit. Hij is op het gewestplan
aangeduid als waterwinningsgebied.
Het storten van slib betekent dus hoe
dan ook een hypotheek op de toe-
komst, vermits de kwaliteit van het
vijverwater en het bodemwater fel zal
verminderen. Deze beslissing ont-
goochelt ons zeer sterk en ik zou u
willen vragen of ze al definitief is en
of het niet mogelijk is erop terug te
komen.

De voorzitter : Minister De Batselier
heeft het woord.

Minister N. De Batselier : Mijnheer
de voorzitter, deze beslissing is geval-
len na rijp overleg en na het afwegen
van onder meer de talrijke bezwaar-
schriften die waren ingediend.

De afweging was de volgende. Aan
de ene kant is het duidelijk dat het
weigeren van een vergunning weinig
of niets zou hebben opgelost. Het
zou een loutere Pyrrus-overwinning
geweest zijn, want de Callemoeie-vij-
ver is op het gewestplan ingekleurd
als industriegebied. Hij is bovendien
eigendom van een privé-vastgoed-
maatschappij die zal blijven ijveren
om er het maximaal rendement uit te
halen. Het gewest kan, in het kader

Gemeentelijke medewerking aan het
Callemoeie-vijver te Nazareth
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van een vergunningsaanvraag uit-
gaande van Openbare Werken, ook
geen enkele voorwaarden aan derden
opleggen. Dus zelfs als we eigenaar
waren van het terrein, zou het moei-
lijk zijn.

Onze eerste maatregel, en die hebt u
niet vermeld mevrouw Dua, was het
gebied voor de toekomst te laten ont-
eigenen door de dienst Natuurbe-
houd. Een tweede element dat naar
voren kwam uit diverse studies - ik
moet toegeven dat men in deze stu-
dies niet altijd op dezelfde lijn zat -
was dat de Callemoeie-vijver te diep
is om zich autonoom tot een belang-
rijk natuurgebied te ontwikkelen.
Het zijn immers vooral, en dat blijkt
wel duidelijk uit de studies, de ondie-
pe plassen die een grote ecologische
potentie hebben. Onze tweede maat-
regel was dus Openbare Werken de
vergunning te geven om de vijver ge-
deeltelijk op te vullen met baggerspe-
cie. Deze beide beslissingen zijn defi-
nitief en zij moeten op termijn , en
dat is duidelijk vermeld, in Nazareth
een belangrijk natuurgebied doen
ontstaan. Er is trouwens voorzien in
de oprichting van een natuurontwik-
kelingscommissie die op dat vlak de
natuuropbouw in de Callemoeie
moet begeleiden, dit reeds vanaf het
ogenblik dat Openbare Werken be-
gint met de opspuitingswerken. Hier-
in is dan nog wel bepaald dat sommi-
ge diepe plaatsen achteraf nog kun-
nen worden opgevuld.

De voorzitter
het woord.

Mevrouw Dua heeft

Mevrouw V. Dua : Mijnheer de mi-
nister, uw antwoord is al even ont-
goochelend als uw beslissing. De be-
slissingen van het Vlaamse Gewest
om dit gebied te onteigenen en het
beheer over te dragen aan de dienst
Natuurbehoud zijn goede beslissin-
gen. Dat dient dan echter wel te ge-
beuren in het kader van een natuur-
beheer en niet om de vijver om te
bouwen tot een slibstort. U zegt dat
de ecologische waarde van de vijver
gering is omwille van de diepte. Het
feit dat de vijver nu een paradijs is
voor watervogels bewijst juist het te-
gendeel. Het zijn trouwens voorna-
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melijk  duikeenden die daar komen
en die kunnen gerust verblijven op
diepe waters.

Ik wens er u ook op te wijzen dat er
in de omgeving alternatieven voor-
handen waren. Er zijn, aan het kla-
verblad van de E 17, twee putten die
perfect voor dezelfde doeleinden
kunnen worden gebruikt. Ik heb
sterk de indruk dat heel deze aange-
legenheid een machtsstrijd is gewor-
den tussen Openbare Werken en de
plaatselijke bevolking. Er zijn tien-
duizenden bezwaarschriften inge-
diend en u hebt zich volgens mij op
sleeptouw laten nemen door Open-
bare Werken. Ik betreur deze gang
van zaken ten zeerste.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer R. Van
Hooland tot de heer T. Kelchter-
mans, Vlaamse minister van Openba-
re Werken, Ruimtelijke Ordening en
Binnenlandse Aangelegenheden,
over beslijking en zwerfvuil langs de
gewestwegen en andere wegen

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Van Hooland
tot de heer Kelchtermans, Vlaamse
minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnen-
landse Aangelegenheden, over beslij-
king en zwerfvuil langs de gewestwe-
gen en andere wegen.

De heer Van Hooland heeft het
woord.

De heer R. Van Hooland : Mijnheer
de voorzitter, mijnheer de minister,
dames en heren, hoewel mijn vraag
al van 2 februari dateert, is ze helaas
nog altijd even actueel. Het feno-
meen van het zwerfvuil is ons vol-
doende bekend. Wij zijn het enige
beschaafde land waar men zoveel rot-
zooi op het publiek domein aantreft,
ook voor het publiek op het toegan-
kelij k particulier domein overigens.
Ik heb zelfs het gevoel dat sommigen
eraan beginnen te wennen en dit als
een soort kermissfeer ervaren, het
hele jaar door.

Ca~Za~u;lie-vijver in Nazareth

Beleidslieden moeten daar natuurlijk
anders tegenaan kijken en vandaar
een aantal vragen. Mijnheer de mi-
nister, wij appreciëren dat u en uw
medewerkers al een aantal positieve
maatregelen hebben genomen, maar
er blijft een opruimingsprobleem.

Mijnheer de minister, ten eerste, wie
is bevoegd en verantwoordelijk voor
een effectieve en efficiënte oprui-
ming van zwerfvuil dat soms weken
op bepaalde plaatsen blijft liggen ?

Ten tweede, over welke middelen be-
schikt de overheid, i.c. de bevoegde
diensten ter zake.

Ten derde, wat zijn de kosten op
jaarbasis voor preventie en voor on-
derhoud of schoonmaak van de A-
wegen en de expreswegen ?

Ten vierde, kan ons systeem van re-
gies en districten echt niet effectiever
en efficiënter functioneren ter bestrij-
ding van het zwerfvuil ? Hoeveel
ambtenaren houden zich daarmee
bezig ?

Ten vijfde, wie zijn de partners voor
de Wegentelefoon, wat zeker een
goed initiatief was ? Hoe zit het met
de financiering ervan ? Kortom, wat
zijn de zichtbare resultaten en wat
zijn de vooruitzichten ?

Ten zesde, is er een algemene evalua-
tie gemaakt van het ter zake gevoer-
de beleid en specifiek van de effecten
daarvan ?

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
de voorzitter, dames en heren, over
de bevoegdheid inzake zwerfvuil be-
staat er geen discussie. Het is duide-
lijk dat Openbare Werken bevoegd
is.

Als iedere Vlaming voor zijn eigen
deur zou keren, zou het straatje zui-
ver zijn. Sta me toe deze boutade te
gebruiken om te zeggen dat zolang
de mentaliteit van de mensen niet
verandert en ze vuil hier en daar blij-
ven deponeren, men bijna onmoge-
lijk van Openbare Werken kan ver-
wachten dat het al het zwerfvuil op-
ruimt, tenzij men bereid is er een
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enorm budget voor uit te trekken.
Sensibilisering, mentaliteitswijziging
en een grotere betrokkenheid van de
diverse bestuursniveaus - en dat zijn
er heel wat - kunnen wel iets veran-
deren.

Wat de middelen betreft, staat er 100
miljoen frank ingeschreven in het In-
frastructuurfonds voor de opruiming
van zwerfvuil langs autowegen en ge-
westwegen en als dusdanig opgeno-
men in de onderhoudspachten van
Openbare Werken. Aan de verschil-
lende buitendiensten van Openbare
Werken is overigens gevraagd de eer-
ste opruimingsactie in de lente, rond
Pasen, te laten gebeuren. Ik neem
aan dat deze uitdrukkelijke opdracht
is uitgevoerd. De beoordeling is lo-

.  pende.

De heer Van Hooland vraagt of de
opruiming van zwerfvuil niet effectie-
ver kan. De buitendiensten staan
hier, zelfs met verpachting aan der-
den, voor een onmogelijke taak.
Naast preventie is het ook mijn be-
doeling de mensen te sensibiliseren.
Zowel de Wegentelefoon als de net-
heidsactie Hou onze wegen proper
die gesponsord werden, moeten de
mensen sensibiliseren. De opbrengst
van de sponsoring zal overigens aan
het Infrastructuurfonds worden toe-
gevoegd, om aldus meer middelen te
krijgen om de opruimingsactie te fi-
nancieren.

Op het ogenblik beschik ik nog niet
over de resultaten van de gesponsor-
de netheidscampagne en van het ini-
tiatief Wegentelefoon, maar die zul-
len wel binnenkort beschikbaar zijn.

De voorzitter : De heer Van Hoo-
land heeft het woord.

De heer R. Van Hooland : Mijnheer
de voorzitter, de minister zegt dat als
iedereeen voor zijn deur veegt, de
straat wel schoon zal zijn. Maar dit
geldt evenzeer voor de regies en de
districten. Als ook zij gaan vegen
waar moet, zal Vlaanderen op korte
termijn veel schoner zijn.

Sensibilisering is mooi, maar één
ding is zeker : vuiligheid trekt vuilig-
heid aan. Een meer effectief inzetten

van de regies en de districten lijkt mij
de beste oplossing. Waarom gebeurt
dat niet ?

Verder blijf ik mij afvragen waarom
de overheid de privé-sector via spon-
soring moet inschakelen. Het bedrag
dat die sponsoring kan opleveren, is
toch maar beperkt in verhouding tot
het hele budget. Is dat zinnig ?

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer L. Peeters
tot de heer H. Weckx, Vlaamse mi-
nister van Cultuur en Brusselse Aan-
gelegenheden, over de adviezen inza-
ke de theatersubsidies

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Peeters tot
de heer Weckx, Vlaamse minister
van Cultuur en Brusselse Aangele-
genheden, over de adviezen inzake
de theatersubsidies

De heer Peeters heeft het woord.

De heer L. Peeters : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, da-
mes en heren, een paar maanden ge-
leden heeft de Vlaamse Raad een
nieuw goed doordacht podiumde-
creet goedgekeurd dat druk becom-
mentarieerd is geworden. Zopas
heeft de raad van advies voor het
teksttheater zijn adviezen bekendge-
maakt. Deze bekendmaking heeft
beroering veroorzaakt. Ik heb uiter-
aard niets tegen het hanteren van
kwalitatieve criteria - dat was overi-
gens de bedoeling van het decreet - ,
maar ik moet toch ook vaststellen dat
een aantal gewaardeerde gezelschap-
pen hun toekomst bedreigd zien. Het
lijstje van the good, the bad and the
ugly is gepubliceerd : een aantal ge-
zelschappen zullen hun subsidie ver-
minderd zien, een aantal zal geen
subsidie meer ontvangen en andere
gezelschappen zullen dan weer meer
krijgen.

Eigenlijk draait alles om een budget-
tair probleem. Overeenkomstig het
podiumdecreet was het budget op on-

geveer 570 miljoen frank geraamd en
daar is niets bijgekomen. Daarnaast
worden wij nog altijd geconfronteerd
met parallelle subsidiëringscircuits.

Enerzijds is er het circuit van de cul-
turele ambassadeurs waarvan er geen
spoor is terug te vinden in het budget
van de minister van Cultuur. Dit cir-
cuit zorgt dikwijls voor een dubbele
subsidiëring waardoor een structure-
le aanpak moeilijk wordt.

Anderzijds is er het circuit van de
Nationale Loterij dat op advies van
de minister weliswaar, subsidies toe-
kent ook aan gezelschappen die al via
een ander kanaal worden gesubsi-
dieerd. Het zou goed zijn, mocht
hierin verandering kunnen komen.
Zoals een  hoofdredac teur  he t
schreef, zou de politiek de kunst kun-
nen redden. Inderdaad ik meen dat
wij toch niet zo ver kunnen gaan een
aantal sterk gewaardeerde gezel-
schappen te laten verdwijnen.

Mijnheer de minister, hoe staat u te-
genover het pre-advies dat wellicht
een officieel advies zal worden en
welke structurele oplossing stelt u in
het vooruitzicht ?

De voorzitter : Minister Weckx heeft
het woord.

Minister H. Weckx : Mijnheer de
voorzitter, dames en heren, ik wil er
eerst en vooral op wijzen dat wij nog
steeds in het eerste stadium van de
adviseringsprocedure zitten die is ge-
regeld door heel wat artikelen van
het podiumkunstendecreet. Artikel
56, paragraaf 2, bepaalt onder meer
dat de raden de evaluatie van elk dos-
sier aan de betrokkenen moeten be-
kendmaken en dat die betrokkenen
een verhaalrecht hebben.

Het is juist dat de raad voor advies
voor dramatische kunst een tiental
dagen geleden gedurende drie dagen
vergaderd heeft. Overeenkomstig het
nieuwe decreet heeft deze raad zijn
pre-advies betekend aan de betrok-
ken theatergezelschappen. Deze
kunnen tot morgen gebruik maken
van hun verhaalrecht. Op het einde
van deze week zal de adviesraad op-
nieuw samenkomen om de argumen-
tatie van de gezelschappen die gerea-
geerd hebben, te onderzoeken. In de
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loop van volgende week zal de raad
dan zijn definitief advies aan de mi-
nister van Cultuur meedelen, zoals
bepaald in het decreet.

Aangezien de procedure vandaag
nog niet is afgerond, is het bijzonder
delicaat in deze aangelegenheid een
standpunt in te nemen. Ik betreur dat
bepaalde leden van de raad van ad-
vies niet alle discretie die in deze
stand van de procedure nog nodig
was, in acht hebben genomen. Daar-
over is trouwens in de raad van ad-
vies zelf een incident ontstaan, zoals
één van mijn ambtenaren mij daar-
straks nog heeft meegedeeld.

Ik meen dat de procedure vastgelegd
in het decreet gerespecteerd moet
worden. Ook ik ben voorstander van
de openbaarheid van adviezen, maar
slechts op het ogenblik dat de hele
procedure is afgerond en dus niet na
de eerste fase. Ik betreur ook dat een
bepaalde krant gemeld heeft welke
gezelschappen in de toekomst nog
voor een subsidie in aanmerking zul-
len komen, maar wat gebeurd is, is
gebeurd. Verder heb ik de voorzitter
van de adviesraad voor dramatische
kunst gevraagd, zich bij mij volgende
week na afronding van het gesprek
in de raad, aan te bieden, om het
probleem van de discretie tijdens de
procedure te bespreken.

U zult begrijpen dat ik als minister
van Cultuur, gehouden om het de-
creet toe te passen, dergelijke gang
van zaken moeilijk kan aanvaarden.
Ik zal met de voorzitter nagaan hoe
wij dergelijke indiscreties in de toe-
komst kunnen vermijden. Wat de al-
ternatieve subisiëringscircuits be-
treft, die bestaan inderdaad nog al-
tijd. Op dit ogenblik is dit punt niet
aan de orde. De minister FTan Cultuur
zal zijn verantwoordelijkheid nemen
op het ogenblik dat de procedure he-
lemaal is afgerond, dus op het ogen-
blik dat van het verhaal van de be-
trokkenen kennis is genomen en dat
daarop gemotiveerd is geantwoord
door de raad van advies. Pas als wij
in het bezit zijn van het afgeronde
dossier zullen wij samen met de
Vlaamse regering een stelling inne-
men.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 45
20 april 1993

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer F. Van
den Eynde tot de heer L. Van den
Bossche, Vlaamse minister van On-
derwijs en Ambtenarenzaken, over
tweetalige schoolrapporten in Gent

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Van den Eyn-
de tot de heer Van den Bossche,
Vlaamse minister van Onderwijs en
Ambtenarenzaken, over tweetalige
schoolrapporten in Gent.

De heer Van den Eynde heeft het
woord.

De heer F. Van den Eynde : Mijn-
heer de voorzitter, ik heb de minister
zoëven fotocopies bezorgd van
schoolrapporten die door een katho-
lieke school in Ledeberg worden ge-
bruikt en die in twee talen zijn opge-
steld : ofwel Nederlands-Frans ofwel
Nederlands-Turks. Deze handelwijze
is strijdig met de taalwetten en stemt
ook geenszins overeen met de ant-
woorden over hetzelfde onderwerp
die de heren Boon in 1970 en Frans
Baert in 1976 kregen van respectieve-
lijk de Franstalige minister van On-
derwijs en de Nederlandstalige minis-
ter van Onderwijs. Deze praktijk is
eveneens in tegenspraak met het be-
geleidend verslag van de heer Saint-
Rémy over de taalwet en met de nota
van de toenmalige minister, de heer
Gilson, daaromtrent. De school in
kwestie beroept zich voor haar beslis-
sing op een recente omzendbrief van
de minister van Onderwijs. Ik kan
mij moeilijk inbeelden dat de minis-
ter een school ertoe aanzet de taalwet
te overtreden, maar misschien is dit
wel te verklaren door een verkeerde
interpretatie van de omzendbrief.

neem ik aan dat er hiervoor
rechtzetting moet komen.

een

De voorzitter : Minister Van den
Bossche heeft het woord.

Minister L. Van den Bossche : Mijn-
heer de voorzitter, aangezien ik de
fotocopies van de schoolrapporten in
kwestie een paar minuten geleden
heb ontvangen, kan ik preciezer zijn
in mijn antwoord dan had ik ze niet
gekregen.

Het is onbetwistbaar dat het uitdelen
van tweetalige rapporten in Vlaande-
ren volkomen in strijd is met de wet
op het taalgebruik in bestuurszaken.
Ik zal onmiddellijk optreden en de
betrokken directie meedelen dat dit
niet kan. Ik zie op het ogenblik niet
in op welke omzendbrief de school
zich baseert om aldus te handelen. Ik
zal de school vragen op welke om-
zendbrief ze zich beroept. Ik ver-
moed dat bedoeld wordt de omzend-
brief die het probleem relatie school-
ouders behandelt en die het weder-
zijds begrip bevorderd wil zien.

Mocht de omzendbrief dubbelzinnig
zijn - waar ik aan twijfel - en aan-
leiding kunnen geven tot een ver-
keerde interpretatie, dan zal ik hem
bliksemsnel laten aanpassen.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer G. Anne-
mans tot de heer L. Van den Bos-
sche, Vlaamse minister van Onder-
wijs en Ambtenarenzaken, over be-
noemingen bij de ARGO

Actuele vraag van de heer J. Eeman
tot de heer L. Van den Bossche,
Vlaamse minister van Onderwijs en
Ambtenarenzaken, over benoemin-
gen aan de ARGO-top

Mijnheer de minister, is het toege- De voorzitter : Aan de orde zijn de
staan dat een school in Vlaanderen actuele vragen van de heer Anne-
tweetalige rapporten uitreikt ? Vol- mans tot de heer Van den Bossche,
gens mij mag dat niet. Kan één van Vlaamse minister van Onderwijs en
uw omzendbrieven daartoe aanlei- Ambtenarenzaken, over benoemin-
ding hebben gegeven ? Zo ja, dan gen bij de ARGO en van de heer
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Eeman tot de heer Van den Bossche,
Vlaamse minister van Onderwijs en
Ambtenarenzaken, over benoemin-
gen aan de ARGO-top.

De heer Annemans heeft woord.

De heer G. Annemans : Mijnheer de
voorzitter, volgens het ARGO-de-
creet moet de helft van de leden van
de Centrale Raad van de ARGO
worden benoemd door politieke
creaturen, met andere woorden door
de Vlaamse Raad. Die benoemingen
moeten nadien worden bevestigd
door de Vlaamse Executieve.

Krachtens dit decreet, destijds op
maat van de Volksunie gesneden,
mocht de vierde grootste partij in de
Vlaamse Raad een ondervoorzitter-
secretaris voordragen. Mijnheer de
minister, u mag mij straks corrigeren
als deze voorstelling van zaken niet
klopt. Ik hoop zelfs dat u zult zeggen
dat ik het verkeerd voorheb.

De krant De Morgen schrijft dat wij
niemand hebben aangewezen, omdat
op de lijst van kandidaten geen
Vlaams Blokker te vinden was en er
dus geen Vlaams-Blok-politiek zou
kunnen worden gevoerd. Dat klopt
niet. Het Vlaams Blok heeft niemand
aangewezen, omdat het vindt dat
ambtenaren niet door politici moeten
worden benoemd. En bepaalde jour-
nalisten hebben dit wel zo geschre-
ven. Mocht het Vlaams Blok in de
Vlaamse Raad over een meerderheid
beschikken, dan zouden wij het Ver-
hofstadt-principe kunnen toepassen
en de beslissing om de helft van de
leden van de centrale raad door de
politici te laten benoemen, ongedaan
kunnen maken. Nu wordt die zetel
echter op een slinkse manier aan de
Volksunie toegekend. De heer Bona-
mie, de vroegere kandidaat van de
Volksunie, wordt plots tot onze grote
verbazing tot bestuursdirecteur
bevorderd om aldus de zetel die het
Vlaams Blok toekomt, te kunnen be-
zetten. Van een politiek evenwicht
gesproken om dan nog niet te spre-
ken van de familiale banden met de
voorzitter van de executieve ! Deze
zeer betwistbare aanwending van het
ambtenarenstatuut stelt alle andere
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ambtenaren van de ARGO virtueel
in staat bij de Raad van State de ver-
nietiging van de benoeming te beko-
men.

Met de mond worden de politieke
benoemingen aangeklaagd, maar in
de feiten doet geen enkele partij er
wat aan, buiten het Vlaams Blok
dan. De heer Verhofstadt, wiens par-
tij toch ook wel iemand in de ARGO
heeft aangewezen, kondigde een
paar maanden geleden al aan dat hij
een voorstel van decreet zou indie-
nen, op ons aandringen overigens,
om de Centrale Raad van de ARGO
voortaan helemaal te laten benoe-
men door de schoolraden en niet
meer door de politici. Vandaag dien
ik in de Vlaamse Raad een voorstel
van decreet in dezelfde zin in en ik
daag de heer Verhofdstadt en zijn
partijgenoten uit dit samen met mij
te ondertekenen. Ik nodig trouwens
iedereen uit om aan onze zijde te ko-
men strijden tegen politieke benoe-
mingen in de ARGO in het belang
van het onderwijs van onze kinderen.

Mijnheer de minister, ik hoop dat u
mij zult antwoorden dat ik het ver-
keerd voorheb, dat het bij de ARGO
allemaal koek en ei is en dat het be-
lang van onze kinderen er voorop
staat en niet het belang van degenen
die vandaag, gisteren en enkele
maanden geleden benoemd zijn.

De voorzitter : De heer Eeman heeft
het woord.

De heer J. Eeman : Mijnheer de
voorzitter, bij de ARGO werden on-
langs drie personeelsleden op het ni-
veau van rang 15 via een arbeidsover-
eenkomst aangeworven. Deze aan-
wervingen zijn politiek gekleurd.
Over de geschiktheid voor het ambt
wil ik het niet hebben - dat is niet
het probleem - wel over de gevolg-
de procedure. Die lijkt ons niet or-
thodox en betekent een kaakslag
voor de personeelsleden die al in
dienst zijn en van zichzelf zouden
kunnen gaan denken dat ze onvol-
doende geschikt zijn. Door deze han-
delwijze komt de neutraliteit maar
ook de uitstraling van de ARGO in
het gedrang.

Mijnheer de minister, heeft de AR-
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GO zelf deze aanwervingen voorge-
steld ? Waarom werd niet gekozen
voor de bevordering van eigen perso-
neel of voor detachering ?

Waarom heeft de Vlaamse Executie-
ve een bepaald persoon met een spe-
cifieke opdracht belast ?

Hoewel het antwoord op deze vraag
nogal evident is, zou ik toch nog wil-
len vernemen of deze aanwervingen
niet aanvechtbaar zijn ?

De voorzitter : Minister Van den
Bossche heeft het woord.

Minister L. Van den Bossche : Mijn-
heer de voorzitter, collega’s, vooraf
wens ik even een technische verbete-
ring aan te brengen aan de uiteenzet-
ting van de eerste vraagsteller.

Bij de samenstelling van de Centrale
Raad van de ARGO worden er wel
degelijk zes leden door de Vlaamse
Raad aangeduid. Dit wordt bepaald
door het systeem D’Hondt.  Er was
dus aan uw fractie geen voordracht
gevraagd. De zes andere leden wor-
den verkozen. En dan wordt uit de
twaalf leden, die op die manier wer-
den aangeduid, gevraagd - dat is de
fout die daarnet bij de vraagstelling
werd gemaakt - enerzijds aan de
drie grootste fracties om een voor-
dracht te doen die achteraf in aan-
merking komt voor één van de func-
ties, zijnde de voorzitter en de twee
ondervoorzitters, en anderzijds aan
de vierde fractie in de Vlaamse Raad
gevraagd om onder die twaalf leden
een persoon aan te duiden voor de
vierde functie, met name de functie
van ondervoorzitter-secretaris.

Op 8 december 1992 heb ik aan de
voorzitter van de Vlaamse Raad ge-
vraagd om de nodige schikkingen te
treffen voor die vier voordrachten uit
de lijst van de twaalf, deels aangestel-
de, deels verkozen leden van de Cen-
trale Raad.

Uw fractie heeft met brief van 15 de-
cember 1992 meegedeeld geen kandi-
daat voor de functie van ondervoor-
zitter-secretaris te zullen voordragen.
Dit maakt dat op 18 december 1992
de Vlaamse regering heeft beslist om
de drie door de Vlaamse Raad voor-
gedragen kandidaten voor de respec-
tievelijke mandaten van voorzitter en
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ondervoorzitters te benoemen. Bo-
vendien werd, conform het bijzonder
decreet, niemand benoemd voor het
mandaat van ondervoorzitter-secre-
taris vermits niemand werd voorge-
dragen. Het is derhalve duidelijk dat
deze functie, na de genomen beslis-
singen, niet werd opgevuld.

Een ondervoorzitter-secretaris is ie-
mand die statutair de bevoegdheid
heeft om als stemgerechtigd lid in de
Centrale Raad te zetelen. Ik dacht
dat bevoegdheden belangrijk zijn.
Als u denkt dat dit niet het geval is,
dan laat ik die stelling voor uw reke-
ning. Het is dus duidelijk dat die be-
voegdheden nu enkel maar kunnen
worden uitgeoefend als stemgerech-
tigde bevoegdheid door de drie ande-
re leden.

 Het Vast Bureau van de Centrale
Raad van de ARGO bestaat op dit
ogenblik dus uit drie leden die met
drie de beslissingen van het Vast Bu-
reau van de Centrale Raad nemen en
zullen blijven nemen.

Daarnaast is er nog het probleem van
de materiële continuïteit van het ad-
ministratief secretariaat van de Cen-
trale Raad. Dat is wel degelijk het
voorwerp geweest van een beslissing
op 1 april 1993 van de Vlaamse Exe-
cutieve waarbij aan de Centrale Raad
wordt toegestaan om de opdracht van
penhoudende, niet meestemmende,
en dus dienstverlenende algemeen
secretaris contractueel toe te wijzen
voor de resterende duur van het man-
daat van de huidige Centrale Raad.
Het kan ook niet langer dan dit man-
daat omdat bij een volgende samen-
stelling opnieuw dezelfde wettelijke
procedure zal worden gevolgd en op-
nieuw aan de vier grootste fracties zal
worden gevraagd om voordrachten te
doen, en er misschien geen nood zal
zijn aan dergelijke ingreep.

Indien men een langer contract had
gegeven,’ zou men het bijzonder de-
creet hebben genegeerd. Dat is dus
niet gebeurd. De Vlaamse regering
heeft zich op geen enkel ogenblik in
de plaats gesteld van de Vlaamse
Raad. De termen van het bijzonder
decreet werden nauwgezet gevolgd.
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Met de volle eerbiediging van dit de-
creet werd een mandaat niet toege-
wezen. Het is echter wel de bevoegd-
heid en de verantwoordelijkheid van
de Vlaamse regering om maatregelen
te nemen die de continuïteit van de
secretariaatsfunctie van de Centrale
Raad waarborgen. Een gebrek aan
initiatief ter zake zou als een daad
van slecht bestuur kunnen worden
aangewreven.

De aanwijzing van de algemeen se-
cretaris voor de Centrale Raad, die
uitsluitend een administratieve taak
heeft en dus geen enkele decretale
beheersfunctie kan noch zal uitoefe-
nen, gebeurt niet door de Vlaamse
regering. Het is de Centrale Raad
van de ARGO die zelf voor de wer-
ving zal instaan.

Een bijkomende vraag die kan wor-
den gesteld, is waarom daarvoor
geen detachering kon gebeuren. De
reden hiervoor is eenvoudig. Het se-
cretariaat van de Centrale Raad is
altijd een full-time opdracht geweest
en zal dat altijd blijven. Een detache-
ring zou bij de ARGO op verzet stui-
ten. De ARGO is nu immers nu
reeds van mening dat het huidige per-
soneelskader onderbezet is. Er wor-
den nu reeds permanent wervings-
plannen ingediend waarin telkens om
een herziening en om een uitbreiding
van het personeelskader wordt ge-
vraagd. Ik moet die uitbreiding tel-
kens weigeren. In die omstandighe-
den is het dus logisch dat voor die
beperkte periode een contractueel
personeelslid kon worden aangewor-
ven. Hij wordt niet als ondervoorzit-
ter-secretaris vergoed maar geniet
een vergoeding van het niveau rang
15. Dit is als dusdanig bepaald in de
machtiging die aan de Centrale Raad
werd gegeven om over te gaan tot die
werving. Dit is geen statutaire maar
een contractuele aanwerving. En dan
nog voor een beperkte periode.

Op de vraag van de heer Eeman in
verband met het secretariaat van het
Vast Bureau van het dagelijks be-
stuur van de Centrale Raad antwoord
ik dat dit geen benoeming is. De eer-
ste functie (algemeen secretaris bij de
Centrale Raad) is geen benoeming.
Het gaat om een contract. De tweede
functie - het secretariaat van het
Vast Bureau - is zelfs geen contract.
Het gaat om een onbezoldigde, sup-
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plementaire opdracht die bovenop de
normale opdracht wordt gegeven
zonder dat daarvoor enige vergoe-
ding wordt uitbetaald of bijkomende
faciliteiten worden toegekend aan de
adviseur-coördinator van de pedago-
gische begeleidingsdiensten bij de
ARGO. Ook hier gaat het louter om
een administratieve taak. De persoon
in kwestie heeft geen stemrecht in het
Vast Bureau van de Centrale Raad.
Voorheen behoorde die opdracht tot
het takenpakket van de ondervoor-
zitter-secretaris. Deze opdracht is
evenmin permanent en geldt voor de
resterende mandaatduur van de hui-
dige Centrale Raad. Ik denk dus dat
ook op dat punt uw vraag niet juist
is geformuleerd.

Het derde element is een machtiging
aan de ARGO tot een contractuele
indienstneming van een bestuursdi-
recteur. Het betreft een tijdelijke,
contractuele opdracht van twee jaar
ter vervanging van een bestuursdirec-
teur die per 1 april 1993 op pensioen
werd gesteld. Het is niet de Vlaamse
regering die benoemt, maar wel de
ARGO zelf waaraan een wervings-
machtiging werd verleend. Betrokke-
ne maakt vooralsnog geen deel uit
van de directieraad van de ARGO.
Of hij al dan niet deel uitmaakt van
de directieraad, zal afhangen van het
advies dat de Raad van State mij zal
geven.

Ik heb aan de Raad van State een
ontwerp van besluit overgemaakt
waardoor de betrokkene deel zou
kunnen uitmaken van de directie-
raad. Mijn stelling ter zake is duide-
lijk. Indien de Raad van State, afde-
ling wetgeving, zegt dat dit niet wet-
telijk is en dat derhalve de directie-
raad in al zijn beslissingen door die
onwettelijke aanwezigheid zou be-
smet zijn, dan zal ik de betrokkene
niet tot de directieraad toelaten. Ook
daarover kan geen misverstand be-
staan.

Of dit een kaakslag is voor de perso-
neelsleden die in dienst zijn, zal door
de ARGO zelf moeten worden uitge-
maakt. Indien de ARGO geen ge-
bruik maakt van deze werving dan
gaat ze ervan uit dat er op heden
personeelsleden aanwezig zijn die de-
ze bevoegdheid kunnen waarnemen.
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Deze bevoegdheid stemt in feite
overeen, niet inzake rang en betaling
want daarvoor geldt rang 15, met de
bevoegdheid van een directeur- gene-
raal (rang 16) in de administratie.
Het is duidelijk dat daarvoor niet al-
leen, en in elke management- theorie
zult u dat vinden, bekwaamheid,
maar ook leidinggevende bekwaam-
heid is vereist.

Indien de ARGO dus van mening is
dat hij dit tot op heden niet met ze-
kerheid heeft kunnen vaststellen, dan
kan zij overgaan tot die tweejarige
contractuele werving. Indien de AR-
GO echter meent, in tegenstelling tot
de machtiging die hem werd gegeven,
dat het wel mogelijk is om die benoe-
ming te doen, dan is de ARGO niet
verplicht om op deze machtiging in
te gaan.

Komt de neutraliteit in gevaar ? De
neutraliteit is een pedagogisch begrip
en speelt dus niet inzake de samen-
stelling van de administratie. Ter za-
ke geldt dus geen soort van Cultuur-
pact. Dit is dus een opmerking die
juridisch zonder voorwerp is. Ik denk
dat daaraan enkel nog moet worden
toegevoegd dat het in één geval om
een detachering gaat, geen echte de-
tachering maar een supplementaire
opdracht, in de twee andere gevallen
gaat het om een beperkte machtiging
voor het sluiten van een contract.

De voorzitter :
heeft het woord

De heer Annemans

De heer G. Annemans : Mijnheer de
minister, we moeten elkaar toch geen
Liesbeth noemen. Ik heb niet gepleit
tegen de materiële continuïteit van
het secretariaat, integendeel. Het
Vlaams Blok heeft een poging ge-
daan om ervoor te zorgen dat althans
het secretariaat, het enige waarop wij
recht hadden, zou worden gedepoliti-
seerd. Wij hebben dus de zetel gewei-
gerd die we moesten weigeren. Wij
gingen dus bijna, ei zo na, het effect
creëren dat de materiële continuïteit
van het secretariaat door een ambte-
naar zou worden verzekerd. Deze
ambtenaar zou op basis van zijn kwa-
liteiten, van zijn neutraliteit en van
alle kwaliteiten waaraan een ambte-
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naar moet voldoen, worden aange-
duid en dit voor een bevordering, een
detachering of welk criterium ook.
Wij zouden ons daarbij hebben neer-
gelegd want we hadden ons doel be-
reikt.

Nu stellen wij echter vast dat na heel
de operatie de SP opnieuw de heer
Steenhaut tot voorzitter benoemt.
Ook de CVP krijgt haar ondervoor-
zitter. Het is dezelfde, hij wordt dus
opnieuw benoemd. Ook de VLD
krijgt haar ondervoorzitter en ook
hier gaat het om dezelfde persoon en
dus om een herbenoeming.

Er is dus slechts één probleem met
name dat het vriendje van de Volks-
unie, de heer Bonamie, opnieuw
moest worden benoemd. Zij hebben
dat dus gedaan door een ambtenaar
te benoemen. Zij konden die heer
Bonamie geen ondervoorzitter-secre-
taris maken. Hij werd dus als be-
stuursdirecteur benoemd op een ni-
veau dat hij normaal niet hoort te
hebben.

Minister L. Van den Bossche : Hij is
doctor.

De heer G. Annemans : Ik beweer
niet dat u het zo open en bloot aan
de Raad van State zult voorleggen.
Men zegt dat hij nu, als ambtenaar,
plots tot bestuursdirecteur en niet
meer tot secretaris, wordt benoemd.
U zult natuurlijk zeggen dat hij be-
kwaam is.

Minister L. Van den Bossche : Mijn-
heer Annemans, hij wordt niet be-
noemd. Hij krijgt een contract voor
vier jaar en acht maanden. Als jurist
weet u dat dit een aflopend contract
is.

De heer G. Annemans : Het is mis-
schien langer dan het mandaat van
de Volksunie in de Vlaamse Execu-
tieve.

Minister L. Van den Bossche : Dat
is goed mogelijk. Het mandaat van
de Centrale Raad van de ARGO is
vijf jaar. Dit geldt voor alle leden als
ze niet overlijden of geen ontslag ne-
men. Hij krijgt een contract voor vier
jaar en acht maanden. Hij wordt niet
als bestuursdirecteur benoemd maar
krijgt een verloning die gelijk is aan
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de verloning van een bestuursdirec-
teur in de administratie.

De heer G. Annemans : Ik aanvaard
die correctie. De essentie blijft echter
overeind. De eerlijke poging die het
Vlaams Blok heeft ondernomen om
de depolitisering, zelfs met alle con-
sequenties vandien, bij de ARGO te
pogen te realiseren, wordt met deze
benoemingen teniet gedaan. Men wil
de politieke benoemingen van des-
tijds verlengen. Dat wou ik hier van-
daag in alle duidelijkheid aanklagen.

De voorzitter : De heer Eeman heeft
het woord.

De heer J. Eeman : Mijnheer de mi-
nister, ik dank u voor uw ernstige
poging tot het geven van nadere uit-
leg. Ik blijf deze manier van werken
echter betreuren en dit om de rede-
nen die ik reeds heb uiteengezet.

Bovendien ben ik er bijna vast van
overtuigd dat ook deze aanstellingen,
wervingen of hoe men ze ook wil
noemen, tot klachten bij de Raad van
State zullen leiden.

Minister L. Van den Bossche : Ik zie
niet goed in hoe men tegen de sup-
plementaire opdracht van de persoon
die belast is met het secretariaat van
het Vast Bureau van de Centrale
Raad een verhaal zou kunnen instel-
len met enige kans op succes. Ik zie
ook niet in hoe een contract van een
beperkte termijn bij de Raad van Sta-
te met succes kan worden aangevoch-
ten.

Iets anders is misschien de mogelijk-
heid van een contractuele detache-
ring of een contractuele aanstelling
voor twee jaar op een plaats die sta-
tutair in de personeelsformatie is
voorzien. Daar bestaat misschien wel
een mogelijkheid om naar de Raad
van State te gaan. Ik kan mij echter
niet uitspreken over het feit of de
Raad van State daarop zal ingaan.

De voorzitter
ten.

: Het incident is geslo-
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Actuele vraag van de heer P. Hoste-
kint tot de heer L. Van den Bossche,
Vlaamse minister van Onderwijs en
Ambtenarenzaken, over juridische
verweermiddelen voor scholen inza-
ke hun tuchtreglement

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Hostekint tot
de heer Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtena-
renzaken, over juridische verweer-
middelen voor scholen inzake hun
tuchtreglement.

De heer Hostekint heeft het woord.

De heer P. Hostekint : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, col-
lega’s, het wordt blijkbaar een ge-
woonte van de Vlaamse televisiezen-
ders om via zogenaamde informatie-
programma’s bepaalde problemen in
onze onderwijsinstellingen onder de
aandacht van het brede publiek te
brengen.

Na de BRTN-uitzending over het
burn-out  fenomeen bij bepaalde leer-
krachten was het op maandag 29
maart 1993 de beurt aan het VTM-
programma Telefacts om het tucht-
reglement in het secundair onderwijs
aan de orde te stellen.

Volgens mij hebben dergelijke pro-
gramma’s weinig te maken met de
zorg om de kijkers objectief te infor-
meren, maar streven zij veeleer naar
goedkope sensatie. Bovendien wordt
het gemeenschapsonderwijs in
Vlaanderen daardoor ten onrechte in
een kwaad daglicht geplaatst.

De aanleiding tot de VTM-reportage
was het feit dat een leerlinge uit een
secundaire gemeenschapsschool in
Deinze volgens haar ouders ten on-
rechte vijf bladzijden straf had gekre-
gen waarna de ouders naar de recht-
bank zijn gestapt.

Naar mijn mening gaan de ouders in
deze zaak te ver door voor een derge-
lijk feit een gerechtelijke procedure
in te spannen. Men kan zich daarbij
de vraag stellen hoe men in het on-
derwijs gezag kan hebben wanneer
de ouders hun medewerking niet ver-
lenen.

Ik ga ermee akkoord dat in de scho-

len een dictatoriale manier van optre-
den volledig uit den boze is, maar de
scholen moeten toch ook een zekere
bescherming genieten in het belang
van het opvoedkundig project dat zij
uitdragen. Ik zou de minister, die vo-
rige week in een kranteninterview
zelf het probleem te berde bracht,
dan ook het volgende willen vragen.

Ten eerste, in welke mate wordt een
leerkracht of een directeur bescher-
ming geboden wanneer ouders zich
tot een rechtbank wenden ?

Ten tweede, in hoeverre heeft een
school juridisch verweer tegen de
niet- objectieve berichtgeving van de
media en tegen de negatieve publici-
teit als gevolg van de gerechtelijke
stappen van de ouders ?

Ten derde, kan er naast de bestaande
beroepsprocedures, die meestal in-
tern geregeld zijn via het werkings-
reglement van de  ARGO,  geen
maatregel worden genomen waarbij
de ouders enkel voor ernstige feiten
naar de rechtbank kunnen gaan ? Ik
denk bijvoorbeeld aan de uitsluiting
van een leerling of aan beslissingen
van het delibererend orgaan.

De voorzitter : De minister heeft het
woord.

Minister L. Van den Bossche : Mijn-
heer de voorzitter, samen met de
vraagsteller betreur ik deze feiten.
Dit zal echter maar weinig helpen.
De zucht naar sensatie vervangt meer
en meer de informatie. Men noteert
een feit en galoppeert dan maar
voort. Ik noem dit niet bepaald
grootse intellectuele prestaties van
mensen die zich journalist noemen.
Het is TV-spektakel  en voor het ove-
rige kan ik daar enkel een vorm van
droevig misprijzen tegenover stellen.

Een probleem als dit grondig onder-
zoeken, vereist dat de betrokkenen
over voldoende tijd beschikken om
dit te doen en zal moeilijk in beeld
te brengen zijn. Men neemt dus de
gemakkelijkste weg en daarmee heeft
men het meest succes. Ik wens mij
vandaag niet uit te spreken over het
feit waarnaar dit de maatschappij zal
leiden.

Ten tweede, ik heb in Het Laatste

Nieuws van 14 april 1993 mijn me-
ning gezegd inzake de houding van
de ouders. Ik vind het belangrijk dat
de ouders bij het beleid van de school
worden betrokken. Ik zal dus altijd
zowel de ARGO-regeling blijven ver-
dedigen waarbij in de lokale school-
raad de ouders via de rechtstreekse
stemming een deel van de lokale
schoolraad aanduiden als de regeling
die bij decreet werd ingevoerd in ver-
band met participatie van de ouders
in het vrij en in het officieel gesubsi-
dieerd onderwijs. Dit lijkt mij essen-
tieel te zijn voor het schoolgebeuren.

Op het pedagogische vlak denk ik dat
ouders die naar de rechtbank snellen,
zoals het in Deinze is gebeurd, alle
mogelijke inspanningen doen opdat
geen enkele leerkracht in de klas nog
enig gezag zou kunnen uitoefenen.

Dit geldt ook voor de ouders die al-
lerlei denigrerende commentaar over
de leerkrachten in de schoolagenda’s
schrijven.

Via deze weg wens ik aan die ouders
toch mee te delen dat het onderwijs
de kinderen leert lezen en dat ze dus
ook kunnen lezen wat de ouders in
de agenda aan de leerkracht meede-
len, dit aan de medeleerlingen kun-
nen laten lezen en dat de opdracht
van de leerkracht die voor de school
staat derhalve onmogelijk wordt.

Ik betreur dan ook dat de pers dit als
een sensatiebericht brengt en dan
twee weken ervoor of twee weken
later  een ander sensatiebericht
brengt over de schoolmoeheid van
leerkrachten. Hoe wil men de leer-
krachten blijvend motiveren wan-
neer, naar aangelegenheid van een of
ander gek incident waar een ouder
duidelijk een pedagogische fout
maakt, vernietigend over hen wordt
geschreven. Dit is een opdracht die
het beleid niet aankan. Ik pleit dus
voor een duidelijk inzicht en een mo-
raliteit bij de ouders opdat zij zouden
beseffen dat zij samen met de school
aan de opvoeding van kinderen
werken. Dit betekent dat ze samen
hetzelfde moeten geloven. Dit bete-
kent echter ook dat wanneer er een
conflict is, in een zo moeilijk project
als de opvoeding is dit perfect moge-
lijk, tussen de ouders en het inzicht
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van de ouders en een leerkracht en
het inzicht van die leerkracht en zelfs
de school, dit rechtstreeks tussen de
ouders en de leerkrachten moet wor-
den uitgepraat, eventueel tussen de
ouders en de directie. Indien blijkt
dat er een fundamentele onverenig-
baarheid is tussen het pedagogisch in-
zicht van de ouders en het pedago-
gisch project van de school, moet een
verandering van school mogelijk zijn
en dus ook kunnen gebeuren.

Dit is de enige methode waardoor we
ervoor kunnen zorgen dat onderwijs
zijn deel vervult en wij uiteindelijk
aan de maatschappij jonge mensen
afleveren die niet alleen de nodige
wijsheid maar ook de nodige opvoe-
ding hebben.

Wat uw twee andere vragen betreft,
moet ik u eerlijk zeggen dat ik u niet
kan volgen. Bescherming bieden of
verhinderen dat naar de rechtbank
wordt gegaan, kan niet. Het staat el-
ke burger vrij naar de rechtbank te
stappen. Dit lijkt mij een heilig recht.
Ik pleit alleen voor meer moraliteit
en meer inzicht ter zake van de bur-
ger en van de pers. Ik vraag dat twee-
maal zou worden nagedacht voor-
aleer dergelijke berichten op de eer-
ste pagina van de krant uit te smeren.
Iemand verhinderen om naar de
rechtbank te stappen, zou strijdig zijn
met de beginselen waarop deze
rechtsstaat is gebouwd. Deze begin-
selen zijn mij hoe dan ook heilig.

In hoever heeft een school verweer
tegen niet-objectieve berichtgeving ?
Zoals elke burger kan de school een
recht op antwoord eisen, gebeurlijk
schadevergoeding eisen of vragen dat
de rechtbank de verplichting tot pu-
blicatie van het vonnis oplegt in ver-
band met niet-objectieve berichtge-
ving. Dit zijn de enige wijzen waarop
een school ten opzichte van dergelij-
ke berichtgeving kan reageren.

De voorzitter : De heer
heeft het woord.

Hostekint

De heer P. Hostekint : Ik dank de
minister voor zijn antwoord. Het
blijft een feit dat in die twee uitzen-
dingen vooral het gemeenschapson-
derwijs is getroffen, volledig ten on-

rechte. Wanneer ik de vraag naar
rechtsbescherming stelde dan bedoel-
de ik meer juridische bijstand, die
eventueel aan leerkrachten, directie,
lorgo’s kan worden verleend.

Minister L. Van den Bossche : Over
juridische bijstand is het de ARGO
die moet beslissen.

Gezien de belangrijkheid van het
precedent ben ik bereid, indien het
wordt gevraagd, om het departement
een raadsman te laten betalen om de
betrokkene voor de rechtbank te ver-
dedigen.

Wat het eerste deel van uw reactie
betreft durf ik niet zeggen dat ik over
indicaties beschik die erop wijzen dat
door de TV-zenders bewust één van
de netten werd geviseerd. Het ver-
haal van Deinze werd niet door de
TV-zender maar door de ouders be-
paald en door het feit dat het kind in
een bepaalde school was ingeschre-
ven. Ter zake kan men niet zeggen
dat er een gebrek aan objectiviteit
van de zender zou zijn.

Wat de reportage van schoolmoeheid
betreft, weet ik niet op basis van wel-
ke criteria de keuze voor het filmen
werd gemaakt. Ik weet wel dat de
zender in kwestie alle nodige stappen
heeft ondernomen opdat de school
waar werd gefilmd niet zou worden
herkend.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer W.
Seeuws tot de heer J. Sauwens,
Vlaamse minister van Verkeer, Bui-
tenlandse Handel en Staatshervor-
ming, over het capaciteitstekort op
het Gentse tramnet

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Seeuws tot
de heer Sauwens, Vlaamse minister
van Verkeer, Buitenlandse Handel
en Staatshervorming, over het capa-
citeitstekort op het Gentse tramnet.

Minister Sauwens had niet gedacht

dat er vandaag een openbare verga-
dering van de Vlaamse Raad zou zijn
en had reeds een ander engagement
aangegaan.

Minister Van den Bossche is bereid
om namens de heer Sauwens het ant-
woord te verstrekken. Ik beschouw
dit niet als een precedent. Ik wens te
beklemtonen dat wanneer actuele
vragen en actuele interpellaties tot
een bepaalde minister worden ge-
richt, het ook de plicht is van die
minister is om zelf met kennis van
zaken te antwoorden. Omwille van
het feit dat op een bepaalde dag een
engagement werd aangegaan en men
niet kon weten dat de Raad vandaag
in openbare vergadering zou bijeen-
komen, wens ik aan de heer Seeuws
de beslissing te laten of hij akkoord
kan gaan dat minister Van den Bos-
sche namens zijn collega antwoordt.

De heer Seeuws heeft het woord.

De heer W. Seeuws : Mijnheer de
voorzitter, ik heb die keuze niet ge-
maakt. Ik heb wel aan minister Sau-
wens gezegd dat ik het ermee eens
was dat een ander lid van de Vlaamse
Executieve zou antwoorden. Ik zal
mij dan ook van enige repliek moeten
onthouden.

De voorzitter : De vraag betreft dus
het capaciteitstekort van het Gentse
tramnet.

De heer Seeuws heeft het woord.

De heer W. Seeuws : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, col-
lega’s, mijn actuele vraag omvat vijf
punten en is, door de omstandighe-
den die we kennen, reeds meer dan
een maand oud. Het onderwerp is
dus nog meer actueel geworden.

Ten eerste, de stad Gent doet sinds
jaren merkwaardige pogingen om het
privé-vervoer uit de stadskern te hou-
den, meestal door het inrichten van
verkeersarme winkel-wandelstraten
met openbaar vervoer in eigen bed-
ding en ook door rond het stadscen-
trum een aantal parkeergarages te
plannen waardoor het binnenko-
mend privé-verkeer wordt opgevan-
gen.

Ten tweede, en dit is niet onbelang-
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rijk, jaren geleden heeft de stad
Gent, als enige van de toenmalige vijf
grote steden geweigerd om op haar
grondgebied een metronet  te installe-
ren. Toen reeds verkoos men boven-
gronds openbaar tram- en busver-
voer. Ondanks alle inspanningen
echter van de toenmalige Maatschap-
pij voor Intercommunaal Vervoer is
de stad achterop geraakt in haar po-
gingen om het openbaar vervoer uit
te breiden onder meer omdat ze van-
wege de overheid nooit enige com-
pensatie heeft gekregen voor de
nochtans vele tientallen miljarden
frank die aan de metrowerken in an-
dere grote steden werden besteed.
De Gentse gemeenteraad heeft in de-
cember nogmaals moeten vaststellen
dat sinds 1989 een groot capaciteits-
tekort op het Gentse tramnet wordt
vastgesteld.

Ten derde, we stellen vast dat de zeer
belangrijke lijn 1 niet in staat is, on-
danks de verdere afwerking, een ho-
gere frequentie te garanderen. Om
tot een aanvaardbare exploitatie
daarvan te komen, zouden onmiddel-
lijk vijf gelede trams met een dubbele
stuurpost noodzakelijk zijn. Dit
wordt trouwens door de raad van be-
stuur van De Lijn van Oost-Vlaande-
ren bevestigd. Een dubbele stuurpost
is nodig omdat men in de oude stads-
kern uiteraard kleine wendbare voer-
tuigen moet inzetten. Dat is ook de
reden waarom in dezelfde bijeen-
komst het stadsbestuur aan de minis-
ter van Verkeerswezen heeft ge-
vraagd om daarvoor dringend de no-
dige kredieten vrij te maken.

Ten vierde, er zijn uitbreidingen ge-
pland, die zijn noodzakelijk door de
groei van de stad, naar verschillende
richtingen toe, met name naar Melle
tegen 1993, naar Zwijnaarde tegen
1994 en ook naar Flanders Expo waar
grote parkeerplaatsen zijn gepland
om de combinatie met vlugge aan-
sluitingen via het openbaar vervoer
naar het centrum van de stad te rea-
liseren en aldus de stadskern van het
privé-vervoer te ontlasten.

Deze noodzakelijke verbeteringen
vergen de aankoop van een aantal
gelede tramvoertuigen met dubbele

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 45
20 april 1993

stuurpost, meer dan in het huidige
bestand aanwezig is, zoniet kunnen
deze verbeteringen niet eens worden
geëxploiteerd want we hebben niet
voldoende rij tuigen.

Ten vijfde, welke kredieten heeft de
minister uitgetrokken om nu reeds
aan deze noodzakelijke capaciteits-
uitbreiding tegemoet te komen ?
Welke tussentijdse oplossing kan er
worden gegeven aangezien de bestel-
ling die door De Lijn werd geplaatst
pas in 1996 kan worden geleverd. De
uitbreidingen daarentegen zijn ge-
pland voor 1993, 1994 en 1995.

Men spreekt ons over de aankoop
van een aantal voertuigen uit Saint-
Etienne, maar dat zijn voertuigen
met enkele stuurpost die een slechte
noodoplossing zijn en men spreekt
ook over dubbelgeleide lagevloerbus-
sen die voor de Gentse stadskern ze-
ker niet geschikt zijn wegens de
moeilijke wendbaarheid.

Ik wou nog aan minister Sauwens
zeggen, minister Van den Bossche
weet dat natuurlijk, dat de Gente-
naars weliswaar bescheiden zijn maar
toch nog koppig genoeg om dringend
een oplossing voor dit capaciteitste-
kort te eisen als enige compensatie
voor de vele miljardenverslindende
metrowerken die elders werden ge-
gund.

De voorzitter
woord.

: De minister heeft het

Minister L. Van den Bossche : Mijn-
heer de voorzitter,  aan collega
Seeuws wil ik namens collega Sau-
wens meedelen dat de problematiek
van het capaciteitstekort op het
Gentse tramnet hem zeer goed be-
kend is. Ondanks een drieminuten-
frequentie op lijn 1 blijkt de aangebo-
den capaciteit wel degelijk te klein
en de inzet van rijtuigen met een gro-
tere capaciteit is noodzakelijk.

De toekomstige vastgelegde uitbrei-
dingen van het tramnet maken de
aanschaf van 8 gelede voertuigen
noodzakelijk.

De raad van bestuur van De Lijn
heeft de principiële beslissing geno-
men om jaarlijks 9 lagevloertrams
aan te kopen of 18 om de twee jaar.

Capaciteitstekort op het Gentse tramnet
Reconversiedossiers aanhangig bij KS

De Lijn is thans volop bezig met het
opstellen van een lastenboek voor de
levering van lagevloertrams zodat be-
gin 1994 een eerste bestelling zou
kunnen worden geplaatst. Om thans
onmiddellijk het capaciteitstekort te
kunnen verhelpen, wenst collega
Sauwens u te melden dat het bestaan-
de Gentse trampark  tegen het einde
van dit jaar wel degelijk met acht
trams uit Saint-Etienne zal worden
uitgebreid. De eerste daarvan wordt
in juli 1993 geleverd. Bij een positie-
ve evaluatie zullen de zeven volgende
trams worden aangekocht. De kost-
prijs van de trams bedraagt 3 miljoen
frank per stuk.

Een andere mogelijkheid die collega
Sauwens suggereert om het capaci-
teitstekort op te vangen, bestaat erin
de huidige tramlijn 1 te ontdubbelen
door middel van dubbel gelede lage-
vloerbussen. Deze zou enkele drukke
halten van lijn 1 overnemen en als
een soort van semi-snelbus functione-
ren. De beweeglijkheid van een dub-
belgelede bus laat vlotte exploitatie
toe in de binnenstad zoals dit het ge-
val is met de inzet van de gelede trol-
leybussen in het stadscentrum, zeker
indien de nodige doorstromingsvoor-
waarden verkeerstechnisch worden
gecreëerd.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer J. Van-
deurzen tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de Vlaam-
se regering, Vlaamse minister van
Economie, KMO, Wetenschapsbe-
leid, Energie en Externe Betrekkin-
gen, over de reconversiedossiers aan-
hangig bij KS

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Vandeurzen
tot de heer Van den Brande, minis-
ter-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Econo-
mie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen,
over de reconversiedossiers aanhan-
gig bij KS.
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De heer  Vandeurzen  heef t  he t
woord.

De heer J. Vandeurzen : Mijnheer
de voorzitter, mijnheer de minister-
president, collega’s, mijn vraag heeft
uiteraard niets te maken met het on-
derzoek en het beleid van KS, maar
is ingegeven door de zorg die in de
mijnstreek bestaat in verband met de
continuïteit van het bestuur en de be-
kwaamheid van de nieuwe raad van
bestuur om een aantal dringende be-
slissingen te nemen.

de : Mijnheer de voorzitter, colle-
ga’s, de heer Vandeurzen heeft ge-
zegd dat zijn vraag geen betrekking
heeft op de ruimere problematiek die
inzake de NV KS momenteel aan de
orde is. Nochtans houden deze twee
problemen enigszins met elkaar ver-
band.

Ik heb enkele lokale besturen daar-
over gecontacteerd  en het is u be-
kend dat de NV KS een aantal enga-
gementen heeft aangegaan, of op zijn
minst onderhandelingen heeft ge-
voerd, met een aantal lokale overhe-
den. Ook voor de sanering van de
mijnterreinen, één van de opdrach-
ten die aan de KS was gegeven, moe-
ten een aantal dringende beslissingen
worden genomen, gelet op de cofi-
nanciering van de Europese Ge-
meenschap waar een deadline werd
opgesteld en waarvoor de NV KS nog
een aantal initiatieven moet nemen.
Ik denk aan dossiers zoals het Mijn-
museum, de terreinen van Beringen,
de wijk Texas waar bij de mensen
toch de behoefte aan een stuk zeker-
heid bestaat in verband met de voor-
bereide engagementen enzovoort.

Ik kan alleen herhalen en nogmaals
bevestigen dat de Vlaamse regering
en ikzelf alle nodige stappen hebben
gezet om snel tot klaarheid te komen
in deze zaak. Nog tijdens deze verga-
dering zullen wij trouwens in alle au-
tonomie een beslissing nemen over
de oprichting van een onderzoeks-
commissie.

In het licht van de onderzoeken die
nu reeds aan de gang zijn en later
nog zullen worden aangevat, is het
van zeer groot belang dat intussen
een aantal zinvolle, niet betwiste pro-
jecten doorgang kunnen hebben.

Allereerst moeten wij samen volledi-
ge klaarheid nastreven. Enerzijds
moeten de eventuele verantwoorde-
lijkheden worden vastgelegd ; ander-
zijds is er het engagement sedert 1987
om het toekomstcontract in te vullen.
Ik meen dat dit de principiële en ook
de praktische lijn is waarop wij ons
moeten steunen.

Mijn vraag is u bekend. Werden er
door de NV KS in verband met deze
dossiers in het verleden beslissingen
genomen ? Zo ja, zal de nieuwe raad
van bestuur deze beslissingen confir-
meren. Zal men ernaar handelen of
worden desgevallend de nodige ini-
tiatieven genomen, of door u alles-
zins gesuggereerd aan de raad van
bestuur, in verband met het opnieuw
opnemen van een aantal onderhan-
delingen. Die onderhandelingen wer-
den reeds gevoerd. Zal men een aan-
tal dringende beslissingen nemen die
toch ook in het belang zijn van de
Vlaamse Gemeenschap, gelet op de
co-financieringsmogelijkheden met
Europese middelen, noodzakelijk
zijn.

De projecten die door de heer Van-
deurzen werden aangehaald, beho-
ren tot de autonome beslissingsbe-
voegdheid van de raad van bestuur.
Wanneer u vraagt of ik geen sugges-
ties kan doen of bijdragen tot het vin-
den van een mogelijke oplossing,
herhaal ik nogmaals dat in de huidige
omstandigheden het niet aan de
voorzitter van de Vlaamse regering
is om het concrete beleid van de NV
KS te voeren. De projecten lijken mij
zinvol. Persoonlijk ben ik ook de me-
ning toegedaan dat een aantal initia-
tieven en voorstellen die thans voor-
liggen, ten gunste van de hele provin-
cie Limburg, moet worden bekeken
en daarna moet een beslissing vallen.
Volgens mijn informatie heeft de
raad van bestuur evenwel nog geen
beslissing genomen.

De voorzitter : De minister-president De voorzitter : De
heeft het woord. heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
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heer Vandeurzen

De heer J. Vandeurzen : Mijnheer

de voorzitter, bij wijze van repliek
wil ik er toch aandringen dat er inza-
ke de niet-betwiste dossiers - en na
de bespreking in de commissie denk
ik te mogen zeggen dat de sanering
van de mijnterreinen daar alleszins
daartoe behoort, - toch een signaal
zou uitgaan van de bevoegde minister
naar de geëigende kanalen en erop
wordt aangedrongen dat de kostbare
middelen die voorlopig nog binnen
ons bereik liggen, zouden worden
aangewend en de nodige bestuursda-
den gesteld.

De voorzitter : De
heeft het woord.

minister-president

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, ik wil
toch nog een bijkomend antwoord
geven op de opmerkingen van de
heer Vandeurzen. Bij herhaling heb
ik gezegd dat de sanering van de
mijnterreinen tot de prioritaire op-
drachten behoort. Dit principe zal
dus ook voor de toekomst blijven gel-
den. Ik heb dit herhaaldelijk gezegd
onder meer bij de evaluatie van vijf
jaar toekomstcontract. Ik heb het
nogmaals herhaald op het ogenblik
van de tussentijdse evaluatie op 30
juni en 1 juli 1992.

De sanering van de mijnterreinen is
trouwens ook verbonden aan de toe-
kenning van middelen hiervoor door
de Europese Gemeenschap.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer W. Cor-
tois tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse
regering, Vlaamse minister van Eco-
nomie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen,
over de participatie van het Vlaamse
Gewest in DAF

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Cortois tot
de heer Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie

Reconversiedossiers aanhangig bij KS
DAF 1692
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en Externe Betrekkingen, over de
participatie van het Vlaamse Gewest
in DAF.

De heer Cortois heeft het woord.

De heer W. Cortois : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister-pre-
sident, zoals bekend, participeert de
Vlaamse regering in de nieuwe DAF-
constructie voor een bedrag van on-
geveer 1 miljard frank. De voor-
naamste beweegreden hiertoe is ui-
teraard het waarborgen van ongeveer
750 werkplaatsen. Dat is uiteraard
een nobele doelstelling.

Mijnheer de minister-president, wan-
neer mijn informatie juist is, bewan-
delt de nieuwe DAF-fabriek wegen
die nadelige gevolgen zouden kunnen
hebben voor de tewerkstelling bij, in-
dien ik het zo mag noemen, andere
autoconstructeurs. Ik denk bijvoor-
beeld aan Opel  te Antwerpen, Volvo
te Gent, Ford te Genk, en ik mag er
misschien ook aan toevoegen Re-
nault, in mijn eigen geboortestad.

Blijkbaar gaat DAF-new look echter
op de commerciële toer. DAF zou
hebben geopteerd voor een samen-
werking met het Japanse Nissan, sa-
menwerking die zich momenteel
blijkbaar hierin concretiseert dat de
kandidaat-concessiehouders van
DAF eigenlijk worden verplicht zich
tegelijkertijd ook commercieel te en-
gageren tot het propageren van Nis-
San-auto’s  en -bestelwagens.

In kringen van andere autoconstruc-
teurs leidt dit wel tot enige wrevel.
Wat uiteindelijk is begonnen als een
reddingsoperatie voor DAF-Holland
en DAF-Vlaanderen, en waaraan de
Vlaamse regering heeft gepartici-
peerd, draait nu bijna uit, niet op een
reddingsoperatie voor DAF maar op
een commerciële penetratie van een
Japans bedrijf, dat in ons land geen
wagens produceert. Enerzijds zullen
misschien 250 werkplaatsen worden
gered, maar anderzijds wordt in een
combinatie gestapt die niet meer Ne-
derlands-Vlaams is maar Nederlands-
Vlaams-Japans waarbij uiteindelijk
het gevaar bestaat dat Nissan via
DAF een  bevoor rech te  pos i t i e

verkrijgt op de Vlaamse markt, om
ons nog maar tot onze eigen regio te
beperken. In dit verband rijst ook de
vraag welke houding zal worden aan-
genomen wanneer overheidsbestel-
l ingen  worden  gep laa t s t  en  de
Vlaamse regering dus indirect rechter
en partij zal zijn.

Mijnheer de minister-president, ik
heb de indruk dat er in uw Neder-
lands-Vlaamse combinatie mogelijks
niet alleen een addertje onder het
gras zit maar een heuse Japanse
draak. Vandaar de ongerustheid in
bepaalde kringen die met eigen rie-
men moeten roeien en nu vaststellen
dat de hele DAF-operatie een com-
mercieel vervolgstuk heeft waarbij
Nissan in de koek zal delen, zodat
concurrentie wordt gecreëerd voor
andere autofabrikanten in Vlaande-
ren.

Mijnheer de minister-president, ik
weet niet of u van deze situatie op
de hoogte bent, zoniet weet u het nu.
Graag zou ik uw reactie ter zake ken-
nen en vernemen hoe de Vlaamse re-
gering via de haar geëigende kanalen
als aandeelhouder tegenover deze si-
tuatie staat.

De voorzitter : De
heeft het woord.

minister-president

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, ik moet
eerlijk toegeven dat ik niet op de
hoogte was van de feiten die de heer
Cortois aanklaagt. Ik weet inderdaad
niet of het gaat om een gebonden
verkoop - wat uiteraard niet moge-
lijk is - of om een combinatie die
wordt uitgewerkt.

Mijnheer Cortois, ik kan alleen uw
zorg overmaken. Ik neem aan dat u,
vanuit uw economische filosofie, er
niet voor pleit dat ik commercieel di-
recteur bij DAF zou worden om mij
rechtstreeks te mengen in hun com-
merciële benadering.

Indien uw gegevens inderdaad juist
zijn, doet dit bij mij ook de wenk-
brauwen fronsen. U moet evenwel
begrijpen dat ik mij niet rechtstreeks
wens te mengen in de commerciële
strategie die eventueel zou worden
uitgewerkt.

U wijst terecht op het feit dat wij bij

overheidsbestellingen eventueel
rechter en partij zouden zijn. Dit is
vanzelfsprekend onmogelijk ; ieder-
een moet immers zijn kans krijgen.

Ik weet - en ik spreek u ter zake
niet tegen - dat er zorgen leven bij
andere constructeurs. Naar aanlei-
ding van de interpellatie van collega
Seeuws over de economische toe-
stand van de stad Gent, heb ik giste-
ren de gelegenheid gehad te wijzen
op de inspanningen die in het verle-
den werden geleverd, bijvoorbeeld
voor Volvo. Ook in dit geval werden
tegemoetkomingen gedaan voor heel
belangrijke bedragen. Ik weet dat de-
ze sector het vrij moeilijk heeft, ten
minste wat de bedrijfsvoertuigen be-
treft.

Zoals gezegd zal ik uw zorg overma-
ken aan degenen die daartoe de geëi-
gende opdrachten hebben in de di-
verse raden van bestuur. Zoals u
weet, hebben wij een participatie ge-
nomen in het moederbedrijf. Ik vond
dit een beter systeem, beter in ieder
geval dan opnieuw een waarborgsys-
teem voor tien of twaalf jaar in te
voeren. Langs deze weg zullen wij
misschien op een gegeven ogenblik
kunnen desinvesteren wat tot nog toe
werd geïnvesteerd. U weet dat wij in
DAF-Oevel als participatie een blok-
keringsminderheid hebben verwor-
ven. Zij bestaat uit twee delen : een
deel eigen GIMV-middelen in eerste
functie en een deel in derde functie.

Mijnheer Cortois, ik heb alle begrip
voor uw zorg, maar ik kan niet be-
sluiten morgen als voorzitter van de
Vlaamse regering een beslissing te
nemen in het DAF-dossier.

De voorzitter : De heer Cortois heeft
het woord.

De heer W. Cortois : Mijnheer de
voorzitter, ik ben al blij dat de minis-
ter-president mijn zorg deelt en ze zal
kenbaar maken via de geëigende ka-
nalen.

Het is evident dat ik uiteraard geen
voorstander ben van een overheids-
participatie in een aantal bedrijven.
Toch kan ik zijn redenering niet vol-
gen. Op een ogenblik dat hij de be-
slissing neemt te participeren, moet
hij ook zijn verantwoordelijkheid op-
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op 

orga- 

rechtspositiere- 

plaatsvin- 

Cortois

nemen langs de geëigende kanalen.
Ik vraag dus nogmaals erover te wa-
ken dat de operatie die wij hebben
opgezet om in een bepaalde sector
werkplaatsen te behouden, niet zou
uitmonden in een succes voor een Ja-
pans bedrijf dat in ons land geen wa-
gens produceert.

Mijnheer de minister-president, ik
vertrouw er evenwel op dat u met de
nodige krachtdadigheid mijn be-
zorgdheid zal overmaken aan uw ver-
tegenwoordigers.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

ACTUELE INTERPELLATIES
(Regl. art. 77)

Actuele interpellatie van de heer R.
Van Hooland tot de heer L. Van den
Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, en de heer L. Van den Bos-
sche, Vlaamse minister van Onder-
wijs en Ambtenarenzaken, over de
uitgestelde benoeming van een secre-
taris-generaal in het departement
Leefmilieu en Infrastructuur

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele interpellatie van de heer Van
Hooland tot de heer Van den Bran-
de, minister-president van de Vlaam-
se regering, Vlaamse minister van
Economie, KMO, Wetenschapsbe-
leid, Energie en Externe Betrekkin-
gen, en de heer Van den Bossche,
Vlaamse minister van Onderwijs en
Ambtenarenzaken, over de uitgestel-
de benoeming van een secretaris-ge-
neraal in het departement Leefmilieu
en Infrastructuur.

De heer Van Hooland heeft  het
woord.

De heer R. Van Hooland (op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, heren
ministers, collega’s, ik stel het zeer
op prijs aan de minister-president en

aan de bevoegde ministers een paar
precieze vragen te kunnen stellen in
verband met de uitgestelde maar nu
toch nakende benoeming van een se-
cretaris-generaal voor het departe-
ment Leefmilieu en Infrastructuur.
Ik sta erop deze vragen hier en nu te
stellen, wat sommigen misschien zal
verbazen. Inderdaad, ik ben ervan
overtuigd dat wij, als Vlaamse Raad,
niet genoeg aandacht kunnen beste-
den aan topbenoemingen, op welke
wijze zij ook gebeuren. Dergelijke
benoemingen zijn immers bepalend
voor de kwaliteit van het beleid dat
wij hier op het hoogste niveau bewe-
ren en beogen te voeren. Er is echter
geen beleidsvoering als er geen effec-
tieve en efficiënte uitvoering op
volgt. Over deze uitvoering wordt
evenwel beslist op het departement ;
zij wordt hoofdzakelijk bepaald door
de kwaliteit van de topfunctionaris-
sen.

Naar mijn gevoelen besteden wij hier
al te weinig aandacht aan deze aange-
legenheden, onder meer ook omdat
er geen enkele commissie specifiek
of uitsluitend is bevoegd inzake de
problemen in de overheidssector in
Vlaanderen en de belangen van onze
ambtenaren, zonder onderscheid. Ik
meen tenslotte dat dit onderwerp ook
goed past in het kader van de open-
baarheid van bestuur - ook hier -,
waarover wij ons tot nog toe in
Vlaanderen niet hoeven te schamen.

- De heer Pinoie, ondervoorzitter,
treedt als voorzitter op.

Ik wil ook de nadruk leggen op het
belang van deze aangelegenheid. Het
gaat immers om de topmanager, de
secretaris-generaal, van het grootste
Vlaamse departement. Wanneer wij
de pararegionale en paracommunau-
taire instellingen erbij tellen, gaat het
om 24.000 personen ; het departe-
ment zelf telt zowat 8.000 medewer-
kers.

Het belang van de functie van secre-
taris-generaal vloeit ook voort uit de
onbetwistbare stelling dat de effecti-
viteit en de efficiëntie van het beleid
in belangrijke mate worden bepaald
door de kwaliteit van het professio-
neel management dat door een der-
gelijk topfiguur wordt gevoerd, zeker

OP de levensbelangrij ke domeinen
van infrastructuur en milieu.

Tenslotte is er nog de beschouwing
dat in het jonge departement Leefmi-
lieu en Infrastructuur traditioneel
een zeer specifiek organisatiesysteem
bestaat, trouwens geërfd van vóór de
staatshervorming, met name de orga-
nisatiecultuur van de techniekers, de
cultuur van de ingenieurs. Ik bedoel
daarmee niet persé iets verkeerd ; ik
zeg alleen dat daar in hoofdzaak een
dergelijke cultuur heerst. Deze cul-
tuur is wel iets anders dan een profes-
sionele managementcultuur, hoe
men het ook moge draaien of keren.
Typisch trouwens is dat ingenieurs
vaak bezig zijn met kunstwerken. In-
derdaad, het gaat vaak om technische
hoogstandjes, zonder voldoende aan-
dacht voor andere facetten, zoals so-
ciale en financiële, vooral op hoger
beleids- en beheersniveau.

Mijnheer de minister, ik wil bij deze
abstractie maken van allerlei elemen-
ten die bij een benoeming de kop
zouden kunnen opsteken, zoals on-
der meer een eventuele politisering.

Ik laat eveneens buiten beschouwing
het delicate karakter van deze benoe-
ming, afhankelijk van de formule
waarvoor uiteindelijk zal worden ge-
kozen. Ter zake verwijs ik naar het
ontwerpstatuut van de Vlaamse amb-
tenaar of de nieuwe rechtspositiere-
geling, zoals het officieel heet, waar-
in wordt voorzien dat ook een secre-
taris-generaal zal worden geëva-
lueerd, in principe door een externe
evaluatie-instantie. In de procedure
tot evaluatie van een secretaris-gene-
raal van de Vlaamse administratie is
ook voorzien dat slechts zal worden
geëvalueerd nadat de bevoegde mi-
nister en ook de rechtstreeks hiërar-
chische ondergeschikten werden ge-
hoord. Naar mijn gevoelen is dit een
innovatie die alle waardering ver-
dient, maar tegelijk ook een zeer de-
licate formule is. Men zal dus twee-
maal moeten nadenken alvorens tot
aanstelling over te gaan.

Mijnheer de voorzitter, ik kom nu tot
mijn vragen.

Ten eerste, waarom kon de geplande
aanstelling vooralsnog niet plaatsvin-
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Hooland 

Van Hooland

den, gegeven het feit dat de huidige
titularis reeds einde vorig jaar pen-
sioengerechtigd was en nu reeds aan
verlengingen toe is ; sterker nog :
aan het einde van de verlengingen.
U zal misschien als reden opgeven
dat er nog geen vacature is omdat de
functie nog niet vacant is verklaard.
Indien dit het geval zou zijn, dan is
mijn vraag waarom er nog geen va-
cantverklaring is ?

Ten tweede, wanneer zal deze aan-
stelling en gebeurlijk de voorafgaan-
de openverklaring plaatsgrijpen, en
wanneer zal de nieuwe titularis dan
zijn functie kunnen opnemen ? Een
ideale formule zou zijn de beoogde
secretaris-generaal bijvoorbeeld
reeds drie maanden op voorhand te
laten functioneren aan de zijde van
de bijna-pensioengerechtigde titula-
ris, zoals dit trouwens vaak gebeurt
bij allerlei organisaties en ook in de
overheidssector in het buitenland.

Ten derde, kiest de Vlaamse regering
al dan niet voor een bevordering bin-
nen het departement Leefmilieu en
Infrastructuur, en waarom ?

Ten vierde, welke criteria zullen gel-
den bij de keuze van de nieuwe titu-
laris, in overeenstemming met het
besluit van 22 mei 1991 van de
Vlaamse regering dat reeds vier- of
vijfmaal is gewijzigd, besluit houden-
de vaststelling van bijzondere statu-
taire bepalingen voor het personeel
van het ministerie van de Vlaamse
Gemeenschap. Ik meen te weten dat
recentelijk ook voorstellen werden
gedaan om voornoemd besluit van 22
mei 1991 nogmaals te wijzigen. Ik
heb uiteraard daarover geen oordeel
uit te spreken. Het zou onder meer
gaan om het voorstel om de vereiste
van ingenieuropleiding te schrappen.
Dat kan best, maar zoals reeds ge-
zegd, gaat het om een topfunctie
waarvoor topkwalificatie in manage-
ment is vereist. De ingenieursvor-
ming is secundair. Welke criteria zul-

waar veel ingenieurs aanwezig zijn
die sinds vele jaren goede diensten
hebben bewezen - als het wijzigen
van de spelregels terwijl het spel vol-
op aan de gang is - zelfs in de ver-
lengingen.

Ten vijfde, is er in dit geval een ob-
jectieve naar deskundige normen op-
gevatte wervingsselectie, eventueel
een aanstellingsprocedure gepland ?
Zo ja, welke ; zoniet, waarom niet ?

Ten zesde, indien de Vlaamse rege-
ring denkt aan innovatie, bijvoor-
beeld een ruime professionele wer-
ving of een bevordering op basis van
professioneel management, over-
weegt de Vlaamse regering dan ook
het mandaatsysteem in te voeren ?
Indien deze mogelijkheid niet wordt
overwogen, is mijn vraag : waarom
niet ? Dit voorstel werd toch gedaan
bij het bepalen van de nieuwe depar-
tementale structuren in de Vlaamse
Gemeenschap. Oorspronkelijk werd
van dit systeem afgezien, maar na-
dien werd het opnieuw besproken. Ik
meen ook te weten dat dit mandaat-
systeem niet voorzien is in het nieuwe
statuut van de Vlaamse ambtenaren.
Mijns inziens zou het best tenminste
opnieuw worden overwogen.

De vraag is dus duidelijk : wordt het
mandaat alsnog al dan niet gepland ?

Ten zevende, wat is het advies, res-
pectievelijk het standpunt, van de be-
trokken directieraden op het niveau
van het ministerie en de departemen-
tale directieraad Milieu en Infrastruc-
tuur.

Ik dank de heren ministers bij voor-
baat voor het antwoord op al deze
vragen en ik hoop dat zij zeker niet
verkeerd worden begrepen. Afhan-
kelijk van het antwoord zal ik ge-
beurlijk een motie van aanbeveling
indienen.

De voorzitter : Minister Van den
Bossche heeft het woord.

Minister L. Van den Bossche (op de

slissing genomen gebruik te maken
van de mogelijkheid om het mandaat
van de huidige secretaris-generaal
met zes maanden te verlengen boven
zijn pensioengerechtigde leeftijd.
Derhalve is de huidige titularis nog
in functie tot 1 juli 1993.

Wat heeft ons ertoe aangezet deze
beslissing te nemen ? De discussie
was op tweeërlei wijze bezwaard.
Enerzijds was het nieuwe ambtena-
renstatuut toen in volle voorberei-
ding en wordt het nu onderhandeld
met de vakbonden. Rond 14 mei aan-
staande zullen deze onderhandelin-
gen zijn beëindigd ; daarna zal de re-
gering te principiëlen titel een beslis-
sing kunnen nemen. Het nieuwe sta-
tuut zal voor advies aan de Raad van
State worden overgemaakt. Waar-
schijnlijk zal de timing kunnen wor-
den gerespecteerd en zal het nieuwe
statuut nog voor het reces worden
uitgevaardigd. Anderzijds bestaat nu
de zekerheid dat de beslissing op ba-
sis van het oude statuut en niet op
basis van het nieuwe, zal dienen te
worden genomen.

- De heer Vanvelthoven, voorzitter,
treedt opnieuw als voorzitter op.

len in de toekomst gelden ? Indien tribune) : Mijnheer de voorzitter, col-
men bijvoorbeeld toch de voorwaar- lega’s, de aanstelling van de secreta-
de van ingenieur zou schrappen, rijst ris-generaal van het departement
de vraag of dit niet zeer delicaat is, Leefmilieu en Infrastructuur heeft
omdat het bij velen zou kunnen over- nog niet plaatsgevonden. Dientenge-
komen - vooral in een departement volge heeft de regering tijdig de be-

VU-Senator Robert Van Hoolarld
hield een actuele interpellatie over de
uitgestelde benoeming van een secre-
taris-generaal in het departement
Leefmilieu en Infrastructuur
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Hoo- 

mandaatsys- 

Van den Bossche

Er doet zich hoe dan ook een belang-
rijke wijziging voor.Bij  de herstructu-
rering in van de Vlaamse administra-
tie in 1988-1989 werd beslist zes de-
partementen op te richten, waaron-
der een departement Leefmilieu en
Infrastructuur, dat ruimer is dan het
vroegere departement Openbare
Werken. Het nieuwe departement
Leefmilieu en Infrastructuur omvat
verkeer, milieu en ruimtelijke orde-
ning .

De opdracht van de nieuwe secreta-
ris-generaal wordt dus veel ruimer
dan die van de traditionele secretaris-
generaal van Openbare Werken. Het
is hoe dan ook de bedoeling de aan-
stelling te doen met ingang van 1 juli
1993. Dit betekent wel dat wij niet
de ideale werkwijze zullen kunnen
volgen, en niet drie maanden op
voorhand de opvolger aanstellen ten-
einde zich in zijn nieuwe functie in te
werken.

De Vlaamse regering beraadt zich
momenteel over de wijze van vacant-
verklaring, volgens de bestaande
reglementering inzake bevordering
tot de graad van rang 17, vastgelegd
in het koninklijk besluit van 7 augus-
tus 1939 en in het organieke regle-
ment van het ministerie van de
Vlaamse Gemeenschap. Concreet
betekent zulks dat de betrekking kan
begeven worden door bevordering,
door verhoging in graad van een
ambtenaar van rang 15 of 16 van het
ministerie, of door mutatie van een
andere ambtenaar van rang 17 van
datzelfde ministerie.

In het nieuwe Vlaamse ambtenaren-
statuut dat door de Vlaamse regering
reeds principieel werd goedgekeurd,
is overigens in een gelijkaardige rege-
ling voorzien. Weliswaar is daar
eveneens de mogelijkheid van wer-
ving voorzien, via een vergelijkend
wervingsexamen bij het Vast Wer-
vingssecretariaat .

Met betrekking tot de bijkomende
bevorderingsvoorwaarden, wordt in
het organiek reglement dat nu in het
ministerie van de Vlaamse Gemeen-
schap van toepassing is, bepaald dat
de secretaris-generaal van het depar-
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tement  Leefmilieu en Infrastructuur
in het bezit moet zijn van een diplo-
ma burgerlijk ingenieur. Door de
verruiming van de opdracht is het
probleem nu anders dan vroeger.
Met een opdracht Openbare Werken
lag het voor de hand dat een dergelijk
diploma bijkomend werd gevraagd,
nu is dit minder vanzelfsprekend. De
Vlaamse regering zal beslissen of de-
ze bij komende diplomavoorwaarde
wordt gehandhaafd.

De benoemingsprocedure is beperkt
tot een oproep in het Belgisch Staats-
blad. De beslissing van de Vlaamse
regering over het profiel, op grond
van de criteria aangegeven in de
functiebeschrijvingen, wordt bij dit
bericht gevoegd. Dit systeem dat al
vier jaar van kracht is, heeft behoor-
lijke resultaten opgeleverd.

In de huidige reglementering moet de
overheid voor een benoemingsproce-
dure voor rang 17 geen advies of
standpunt van de directieraad inwin-
nen. Alleen indien de reglementering
ten gronde zou worden gewijzigd,
moet het advies van het college van
secretarissen-generaal worden ge-
vraagd .

De Vlaamse regering zal eerstdaags
een beslissing nemen betreffende de
procedure van de opvolging en de
voorwaarden waaraan zal moeten
worden voldaan, opdat de procedure
onmiddellijk op gang zou kunnen
worden gebracht en de benoeming
van de nieuwe secretaris-generaal tij-
dig zou kunnen gebeuren.

De voorzitter : De heer Van Hoo-
land heeft het woord.

De heer R. Van Hooland : Mijnheer
de voorzitter, ik dank de minister
voor zijn toelichting. Sta mij toe twee
vragen te stellen :

Ten eerste, de minister zegt dat de
Vlaamse regering eerstdaags zal be-
slissen of de voorwaarde van het in-
genieursdiploma zal worden ge-
schrapt. Kan hij mij het juiste tijdstip
meedelen ?

Ten tweede, is men van plan, zij het
bij wijze van test, het mandaatsys-
teem in te voeren ?

Benoeming secretaris-generaal

De voorzitter : Minister Van den
Bossche heeft het woord.

Minister L. Van den Bossche : Mijn-
heer de voorzitter, ik kan de heer
Van Hooland vandaag geen datum
meedelen. Eerstdaags betekent vol-
gens mij binnen een periode van drie
weken, bij voorkeur zelfs sneller.

Het mandaatsysteem wordt uiteraard
onderzocht, maar rekening houdend
met de principiële beslissing over de
inhoud van het nieuwe statuut dat wij
aan de onderhandelaars hebben
voorgelegd, zal het waarschijnlijk
niet worden ingevoerd. Het zou
merkwaardig zijn dit systeem in het
nieuwe statuut eerst niet in te voeren
en het nu, enkele maanden voor het
nieuw statuut van kracht wordt, toch
te doen.

Bovendien zouden vijf departemen-
ten dan een vastbenoemde secretaris-
generaal hebben en een zesde een
mandaathouder die bovendien meer
delegatiebevoegdheden zou hebben
dan zijn collega’s, gebeurlijk zelfs een
hogere wedde. Dit is niet wat de
Vlaamse regering wil.

De voorzitter : De heer Van Hoo-
land heeft het woord.

De heer R. Van Hooland : Mijnheer
de voorzitter, toch zal ik een motie
van aanbeveling indienen.

Motie van aanbeveling

De voorzitter : Door de heer Van
Hooland werd tot besluit van deze
interpellatie een met redenen omkle-
de motie van aanbeveling aangekon-
digd. Ze moet uiterlijk 24 uur na de
sluiting van de vergadering zijn inge-
diend. Deze motie zal worden ge-
drukt en rondgedeeld.

De Raad zal zich daarover tijdens
een volgende openbare vergadering
moeten uitspreken.

Het incident is gesloten.
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MOTIE van de heren J. Ulburghs,
E. Van Rompuy, J. Sleeckx, P. De-
wael, F. Wymeersch en H. Candries
betreffende de uitoefening van het
recht van onderzoek over de beste-
dingen van de KS-gelden
- 318 (1992-1993) - Nr. 1

Voorstel tot spoedbehandeling

De voorzitter : De heer Laverge
heeft het woord.

De heer J. Laverge (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, als voorzitter
van de commissie voor Economie,
Energie en Tewerkstelling en in aan-
sluiting op de speciale ochtendverga-
dering,  vraag ik de spoedbehandeling
van de motie van de heren Ulburghs,
Van Rompuy, Sleeckx, Dewael, Wy-
meersch en Candries betreffende de
uitoefening van het recht van onder-
zoek over de bestedingen van de KS-
gelden. Over deze motie was in de
commissie een concensus  bereikt.

De voorzitter : Dames en heren, de
heer Laverge vraagt de spoedbehan-
deling van de motie van de heren Ul-
burghs, Van Rompuy , Sleeckx, De-
wael, Wymeersch en Candries betref-
fende de uitoefening van het recht
van onderzoek over de bestedingen
van de KS-gelden. Dat impliceert dat
de Raad eenparig akkoord gaat om
van de reglementaire termijnen af te
wijken. Gaat de Raad eenparig ak-
koord ? (Ja)

Is de Raad het eens met het voorstel
tot spoedbehandeling ? (Ja)

Dan stemmen wij bij zitten en op-
staan over het voorstel tot spoedbe-
handeling.

De leden die het voorstel tot spoed-
behandeling wensen aan te nemen,
worden verzocht op te staan.

De tegenproef.

Het voorstel tot spoedbehandeling is
eenparig aangenomen.

De motie wordt dan ook onmiddellijk
behandeld.

Bespreking

De voorzitter : Dames en heren, aan
de orde is de motie van de heren

Ulburghs, Van Rompuy , Sleeckx,
Dewael, Wymeersch en Candries be-
treffende de uitoefening van het
recht van onderzoek over de beste-
dingen van de KS-gelden.

Vraagt iemand hieromtrent het
woord ? (Neen)

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Dan gaan wij over tot
de hoofdelijke stemming over deze
motie.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

140 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
140 leden hebben ja geantwoord ;

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Annemans G.
Anthuenis G.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Beysen E.
Bosman R.
Bourgeois A.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buchmann J.
Buisseret X.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P .
Cordeel M.
Coveliers H .
De Batselier N.
De Boeck A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
De Meyer J.

De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiège L.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dierickx L.
Dillen M.
Dua V.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Geens G.
Geysels J.
Ghesquière F.
Goossens W.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J .
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Monset L.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Peeters W.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A. 
Schuermans E.
Sleeckx J.
Spinnewyn J .
Standaert L.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
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schouwd. 

niet- 

Voorzitter

Taelman W.
Tant P.
Tavernier J.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Ulburghs J.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van den Eynde F.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verle yen 1.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Vogels M.
Weyts J.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie aan. Ik zal deze aangelegen-
heid dan ook zo spoedig mogelijk aan
het bureau voorleggen, zodanig dat
de leden van de commissie bij de
eerstvolgende openbare vergadering
kunnen worden benoemd en de com-
missie haar werkzaamheden kan aan-
vatten.

Ik neem aan dat, ten gevolge van de
aanneming van de motie van de ver-
schillende fracties, de twee moties
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van de heer Ulburghs dan ook als
ingetrokken mogen worden be-
schouwd.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende regeling, voor het Vlaamse
Gewest, van het administratief toe-
zicht op de gemeenten
- 280 (1992 -1993) - Nrs. 1 tot 9

Aangehouden stemmingen

De voorzitter : Aan de orde zijn de
aangehouden stemmingen over be-
paalde artikelen en over de amende-
menten op deze artikelen van het
ontwerp van decreet houdende rege-
ling voor het Vlaamse Gewest van
het administratief toezicht op de ge-
meenten.

Bij artikel 4 werd een amendement
ingediend door de heer Tavernier.

De heer Tavernier heeft het woord.

De heer J. Tavemier : Mijnheer de
voorzitter, ik vraag speciale aandacht
voor dit amendement, in het bijzon-
der van de niet-schepenen en de niet-
burgemeesters. Ik hoop dat ook zij
het dit amendement zullen goedkeu-
ren.

De voorzitter : Begin van de stem-
ming over het amendement van de
heer Tavernier.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

142 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

13 leden hebben ja geantwoord ;
115 leden hebben neen geantwoord ;
14 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Barbé L.
De Boeck A.
Dierickx L.
Dua V.
Geysels J.
Goossens W.

Besteding van
Administratief

de KS-gelden
toezicht

Maertens M.
Standaert L.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van Dienderen H.
Vogels M.

NEEN hebben geantwoord :

Anthuenis G.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Beysen E.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buchmann J.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiège L.
Devolder J.
Dewael P.
Didden M.
Dielens F.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Geens G.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J.
Lenssens J.
Leysen A.
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twee- 

stem- 

Voorzitter

Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Monset L.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Ramoudt D.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B .
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Mechelen D.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verleyen 1.

Vermassen G.
Vermeiren F.
Weyts J.
Wierinckx R.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Annemans G.
Bosman R.
Buisseret X.
De Man F.
Dewinter F.
Dillen M.
Peeters W.
Raes R.
Spinnewyn J.
Van den Eynde F.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Verreycken W.
Wymeersch F.

Dientengevolge neemt
amendement niet aan.

de Raad het

Geen opmerkingen meer ? (neen)

Dan is artikel 4 aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heren Pede, Pierco en Van houtte op
artikel 5.

De heer Pierco heeft het woord.

De heer L. Pierco : Mijnheer de
voorzitter, de amendementen die
door de heren Pede, Van houtte en
mezelf zijn ingediend, zijn bedoeld
om de tweetrapsprocedure van toe-
zicht toe te passen op alle gevallen,
ook op de dossiers waarvoor in het
decreet een andere procedure is be-
paald en waarvoor in bepaalde geval-
len het toezicht rechtstreeks aan de
Vlaamse Executieve wordt toever-
trouwd. Met het oog op eenvormig-
heid en het behoud van het recht op
beroep vanwege de gemeenten, stel-
len wij voor in alle gevallen de twee-
trapsprocedure in te voeren. Al onze
amendementen, met uitzondering
van het laatste op artikel 30, hebben
hierop betrekking.

De voorzitter :
ming.

Begin van de stem-

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

139 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
39 leden hebben ja geantwoord ;
85 leden hebben neen geantwoord ;
15 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Anthuenis G.
Barbé L.
Bril L.
Buchmann J.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.
De Boeck A.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dierickx L.
Dua V.
Eeman J.
Gabriels J.
Geysels J.
Goossens W.
Maertens M.
Monset L.
Pierco L.
Platteau S.
Ramoudt D.
Standaert L.
Taelman W.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van Dienderen H.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Vautmans V.
Vergote F.
Vermeiren F.
Vogels M.
Wierinckx R.

NEEN hebben geantwoord :

Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
De Bremaeker J.
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neen 

W. 

Detiège 

Voorzitter

De Clerck S.
De Keersmaeker P.
Demeester-De Meyer W,
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiege L.
Didden M.
Dielens F.
Dupré J.
Geens G.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B .
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.

Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Weyts J.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Annemans G.
Beysen E.
Bosman R.
Buisseret X.
De Man F.
Dewinter F.
Dillen M.
Peeters W.
Raes R.
Spinnewyn J.
Van den Eynde F.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Verreycken W.
Wymeersch F.

Dientengevolge neemt de Raad het
amendement niet aan.

De leden die zich hebben onthouden,
worden verzocht de redenen voor
hun onthouding kenbaar te maken.

De heer Beysen heeft het woord.

De heer E. Beysen : Mijnheer de
voorzitter, ik heb mij onthouden we-
gens een stemafspraak met de heer
Schiltz. Dit geldt ook voor de volgen-
de stemmingen.

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het amen-
dement van de heer Tavernier op ar-
tikel 5.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

142 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

14 leden hebben ja geantwoord ;
127 leden hebben neen geantwoord ;

1 lid heeft zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Barbé L.
De Boeck A.
Dierickx L.
Dua V.
Geysels J.
Goossens W.
Maertens M.
Standaert L.
Tavernier J .
Taylor J.
Ulburghs J.
Van Dienderen H.
Vogels M.

NEEN hebben geantwoord :

Anthuenis G.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Bosman R.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buchmann J.
Buisseret X.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiège L.
Devolder J.
Dewael P.
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I. 

J. 

aange- 

Voorzitter

Didden M.
Dielens F.
Dillen M.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Geens G.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Monset L.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Peeters W.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Spinnewyn J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B .
Van den Eynde F.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.

Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Weyts J.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN heeft :

Beysen E.

Dientengevolge neemt
amendement niet aan.

de Raad het

Geen opmerkingen meer ? (neen)

Dan is artikel 5 aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendendement van
de heren Pede, Pierco en Van houtte
op artikel 6.

Mag de uitslag van de vorige stem-
ming ook voor deze stemming gel-
den ? (instemming)

Het amendement
nomen.

is dus niet aange-

Geen opmerkingen meer ? (neen)

Dan is artikel 6 aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heren Pede, Pierco en Van houtte op
artikel 14.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

145 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
55 leden hebben ja geantwoord ;
89 leden hebben neen geantwoord ;

1 lid heeft zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Annemans G.
Anthuenis G.
Barbé L.
Bosman R.
Bril L.
Buchmann J.
Buisseret X.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.
De Boeck A.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
Dierickx L.
Dillen M.
Dua V.
Eeman J.
Gabriels J.
Geysels J.
Goossens W.
Maertens M.
Monset L.
Peeters W.
Pierco L.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Spinnewyn J .
Standaert L.
Taelman W.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van den Eynde F.
Van Dienderen H.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Vautmans V.
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G. 

Voorzitter Pinxten K. 145 leden hebben aan de stemming
Sarens F. deelgenomen ;

27 leden hebben ja geantwoord
117 leden hebben neen geantwoor-d ;

1 lid heeft zich onthouden.

Sauwens J.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Weyts J.

Vergote F.
Verhofstadt G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Vogels M.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiège L.
Didden M.
Dielens F.
Dupré J.
Geens G.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.

Zich ONTHOUDEN heeft :

Beysen E.

Dientengevolge neemt
amendement niet aan.

de Raad het

Geen opmerkingen meer ? (neen)

Dan is artikel 14 aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heer Tavernier op artikel 22.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Annemans G.
Barbé L.
Bosman R.
Buisseret X.
De Boeck A.
De Man F.
Dewinter F.
Dierickx L.
Dillen M.
Dua V.
Geysels J.
Goossens W.
Maertens M.
Peeters W.
Raes R.
Spinnewyn J.
Standaert L.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van den Eynde F.
Van Dienderen H.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Verreycken W.
Vogels M.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Anthuenis G.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M .
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buchmann J.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
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aange- 

dewelke 

Voorzitter

Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiège L.
Devolder J.
Dewael P.
Didden M.
Dielens F.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Geens G.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Monset L.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Ramoudt D.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Taylor J.

Tyberghien-Vandenbussche M.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Mechelen D.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Weyts J.
Wierinckx R.

Zich ONTHOUDEN heeft :

Beysen E.

Dientengevolge neemt
amendement niet aan.

de Raad het

Dames en heren, we moeten nu
stemmen over het amendement van
de heren Pede, Pierco en Van houtte
op artikel 22.

Mag de uitslag van de vorige stem-
ming ook voor deze stemming gel-
den ? (Instemming)

Het amendement is dus niet aange-
nomen.

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Dan is artikel 22 aangenomen.

Dames en heren, wij moeten nu
stemmen over het amendement van
de heer Tavernier bij artikel 29.

Mag de uitslag van de vorige stem-

ming ook voor deze stemming gel-
den ? (Instemming)

Het amendement is dus niet aange-
nomen.

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Dan is artikel 29 aangenomen.

Dames en heren, wij moeten nu
stemmen over het eerste amende-
ment van de heren Pede, Pierco en
Van houtte bij artikel 30.

Mag de uitslag van de vorige stem-
ming ook voor deze stemming gel-
den ? (Instemming)

Het amendement
nomen.

is dus niet aange-

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heren Dierickx en Tavernier bij arti-
kel 30.

De heer Tavernier heeft het woord.

De heer J. Tavemier : Mijnheer de
voorzitter, sta mij toe uw aandacht
te vragen voor dit zeer belangrijke
amendement.

Vanuit welk oogpunt zal een bepaal-
de beslissing van de gemeenteraden
worden geschorst ? De formulering
volgens dewelke  de toezichthouden-
de overheid een beslissing kan schor-
sen, is te algemeen en kan resulteren
in een centralistisch beleid. Daarte-
gen willen wij ons door dit amende-
ment verzetten.

De voorzitter : Begin van de stem-
ming over het amendement van de
heren Dierickx en Tavernier.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

137 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
24 leden hebben ja geantwoord ;

111 leden hebben neen geantwoord ;
2 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Barbé L.
Bosman R.
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Voorzitter

Buisseret X.
De Man F.
Dewinter F.
Dierickx L.
Dillen M.
Dua V.
Geysels J.
Goossens W.
Maertens M.
Peeters W.
Raes R.
Spinnewyn J.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van den Eynde F.
Van Dienderen H.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Verreycken W.
Vogels M.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Anthuenis G.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buchmann J.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiège L.
Dewael P.
Didden M.
Dielens F.

Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Geens G.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Monset L.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Ramoudt D.
Sarens F.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.

Van Mechelen D.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verleyen 1.
Vermassen G .
Vermeiren F.
Weyts J.
Wierinckx R.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Beysen E.
Standaert L.

Dientengevolge neemt de Raad het
amendement niet aan.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het tweede amendement
van de heren Pede, Pierco en Van
houtte op artikel 30, ertoe strekken-
de de vijfde alinea te schrappen.

De heer Pierco heeft het woord.

De heer L. Pierco : Mijnheer de
voorzitter, wij willen nog een stap
verder gaan. Wij kunnen namelijk
niet akkoord gaan met paragraaf vijf,
meer bepaald met de formulering van
het begrip algemeen belang. Dit is
een zodanig evolutief begrip dat het
niet in een decreet kan worden vast-
gelegd, vandaar dat wij vragen deze
paragraaf te schrappen.

De voorzitter : Begin van de stem-
ming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

141 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
51 leden hebben ja geantwoord ;
89 leden hebben neen geantwoord ;

1 lid heeft zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Annemans G.
Anthuenis G.
Barbé L.
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Voorzitter

Bosman R.
Bril L.
Buchmann J.
Buisseret X.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.
De Boeck A.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J .
Dewael P.
Dewinter F.
Dierickx L.
Dillen M.
Dua V.
Eeman J.
Gabriels J.
Geysels J.
Goossens W.
Monset L.
Peeters W.
Pierco L.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D .
Spinnewyn J.
Standaert L.
Taelman W.
Tavernier J .
Ulburghs J.
Van den Eynde F.
Van Dienderen H.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verreycken W.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.

Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiège L.
Didden M.
Dielens F.
Dupré J.
Geens G.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J .
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.

Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Weyts J.

Zich ONTHOUDEN heeft :

Beysen E.

Dientengevolge neemt
amendement niet aan.

de Raad het

Geen verdere opmerkingen meer ?
(Neen)

Dan is artikel 30 aangenomen.

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Dames en heren, aan
de orde is de hoofdelijke stemming
over het ontwerp van decreet hou-
dende regeling voor het Vlaams Ge-
west van het administratief toezicht
op de gemeenten.

De heer Tavernier heeft het woord.

De heer J. Tavemier (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, het ad-
ministratief toezicht op de gemeen-
ten was duidelijk aan verandering
toe.

Wij zijn het hiermee eens, maar me-
nen dat er tegenover een geringere
inmenging van de hogere overheid
evenzeer een grotere interne demo-
cratische werking binnen de gemeen-
ten moet staan.

In dit ontwerp van decreet vinden wij
hierover geen enkele bepaling terug.
Agalev heeft voorgesteld in het de-
creet een soort beroepsmogelijkheid
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(Applaus 	VB) 

Hau- 

provincie- 

pa- 

romppar- 

Tavemier

voor de gemeenteraadsleden op te
nemen. Dit werd echter niet aan-
vaard.

Daarnaast vroegen wij een aantal be-
langrijke beslissingen aan het bijzon-
der toezicht te onderwerpen, waarbij
wij als tegenhanger voorstelden dat
de gronden voor schorsing of vernie-
tiging wel tot eerder formele en tech-
nische aspecten van de genomen be-
slissingen zouden worden beperkt.

Wij betreuren sterk dat wij voor onze
amendementen geen steun hebben
gekregen in de commissie. Deze
wordt te sterk gedomineerd door
burgemeesters en schepenen die
waarschijnlijk weliswaar zeer be-
kwaam zijn, maar die te vaak vanuit
die andere functie redeneren. Het is
dan ook op grond van deze vaststel-
ling en uit bezorgdheid voor de loka-
le democratie dat Agalev tegen dit
decreet zal stemmen.

De voorzitter : De heer Pierco heeft
het woord.

De heer L. Pierco (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, sta mij toe u
te herinneren aan mijn verklaring van
31 maart jongstleden, waarin ik enke-
le bemerkingen heb gemaakt in ver-
band met dit ontwerpdecreet en
waarin ik stelde dat de houding van
de VLD zal worden bepaald door het
al of niet aanvaarden van de amende-
menten die wij vandaag opnieuw
hebben ingediend. Zij zijn helaas ver-
worpen. Ik betreur dit omdat dit ont-
werp van decreet reeds een verbete-
ring van de huidige reglementering
inhoudt en waarmee de VLD het bij-
na volledig eens is. Ik citeer enkele
goede bepalingen : de eenvormige en
de niet-verlengbare termijnen, de
reglementering die dezelfde is voor
alle gemeenten welke ook hun om-
vang is, de versoepeling van de pro-
cedure, de vermindering van de pa-
pierstroom enzovoort.

Helaas zijn de belangrijke principes
die wij hebben gehuldigd, namelijk
eenvormigheid op alle domeinen in-
zake een tweetrapstoezicht, met na-
me een eerste aanleg bij de gouver-

neur en een beroep bij de executieve,
in alle gevallen niet in het ontwerp
van decreet opgenomen.

Wij kunnen ook niet akkoord gaan
met de omschrijving van het begrip
algemeen belang. Vandaar dat de
VLD zich bij de stemming over dit
ontwerp van decreet zal onthouden.

De voorzitter : De heer Van Hau-
them heeft het woord.

De heer J. Van Hauthem (op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, heren
ministers, collega’s, het Vlaams Blok
zal dit ontwerp van decreet niet goed-
keuren. Het ontwerp brengt wel be-
paalde vereenvoudigingen aan, maar
het houdt ook een gevaar in voor een
al te centralistisch beleid. Hierbij ver-
wijs ik naar artikel 30. Dit artikel be-
paalt dat de executieve het algemeen
belang kan inroepen, om onafgezien
de bevoegdheden van de provincie-
gouverneur, gemeenteraadsbesluiten
te schorsen. Op zich vinden wij dat
niet zo slecht. Het algemeen belang
wordt echter onder meer omschreven
als het belang van de hogere over-
heid. Dat gaat volgens ons te ver. De
hogere overheid is in dit geval de exe-
cutieve, een toevallige coalitie van
bepaalde partijen, waarvan de sa-
menstelling na de volgende verkie-
zingen kan veranderen. Het belang
van deze executieve kan in geen ge-
val gelijk gesteld worden aan het al-
gemeen belang.

Verder is er nog een principiële re-
den die ons belet dit ontwerp goed
te keuren. Dit decreet is immers niet
van toepassing op het hele grondge-
bied van het Vlaamse Gewest ; de
zes faciliteitengemeenten in de Brus-
selse rand en de gemeente Voeren
vallen buiten het toepassingsgebied
van dit ontwerp van decreet, dank zij
de noodlottige staatshervorming van
1988 en 1989. Wij komen dus tot de
absurde vaststelling dat hier een de-
creet zal worden goedgekeurd dat
van toepassing is op het Vlaamse Ge-
west op zeven gemeenten na. Zo lang
de Vlamingen niet bevoegd zijn voor
het gehele grondgebied blijft deze
Vlaamse staat een rompstaat, blijft
het Vlaamse parlement een romppar-

lement en blijft de Vlaamse regering
een rompregering.

Om al deze redenen zullen wij ons
onthouden. (Appluus bij het W

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet houdende regeling,
voor het Vlaamse Gewest, van het
administratief toezicht op de ge-
meenten.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

142 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
89 leden hebben ja geantwoord ;
12 leden hebben neen geantwoord ;
41 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiège L.
Didden M.
Dielens F.
Dupré J.
Geens G.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
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J. 

(Ja) 

Voorzitter NEEN hebben geantwoord : de Vlaamse regering worden overge-
zonden.

Lauwers H.
Leclercq J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
P i n x t e n  K .
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Weyts J.

Aelvoet M.
Barbé L.
De Boeck A.
Dierickx L.
Dua V.
Geysels J.
Maertens M.
Standaert L.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van Dienderen H.
Vogels M.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Annemans G.
Anthuenis G.
Beysen E.
Bosman R.
Bril L.
Buchmann J.
Buisseret X.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
Dillen M.
Eeman J.
Gabriels J.
Monset L.
Peeters W.
Pierco L.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Spinnewyn J.
Taelman W.
Van den Eynde F.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verreycken W.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

Dientengevolge neemt de Raad het
ontwerp van decreet aan ; het zal aan

ONTWERP VAN DECREET be-
treffende het onderwijs IV
- 292 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 5

Aangehouden stemmingen

De voorzitter : Aan de orde zijn de
aangehouden stemmingen over be-
paalde artikelen en over de amende-
menten op deze artikelen van het
ontwerp van decreet betreffende het
onderwijs IV.

Bij artikel 30 werd een amendement
ingediend door de heer Tavernier.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heer Tavernier bij artikel 30.

Wordt het amendement gesteund ?
CJa)
Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

142 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

12 leden hebben ja geantwoord ;
94 leden hebben neen geantwoord ;
36 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Barbé L.
De Boeck A.
Dierickx L.
Dua V.
Geysels J.
Maertens M.
Standaert L.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van Dienderen H.
Vogels M.

NEEN hebben geantwoord :

Anciaux V.
Anthuenis G.
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aangeno- 

(Ja) 

Lauwers 

R. 

E. 

Voorzitter

Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Cordeel M.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiège L.
Didden M.
Dielens F.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Lauwe&  H.
Leclercq J .
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schuermans E.

Seeuws W.
Sleeckx J.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Van den Brande L.
Vandendriessche B .
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Weckx H.
Weyts J.
Wierinckx R.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Annemans G.
Beysen E.
Bosman R.
Bril L.
Buchmann J.
Buisseret X.
Chevalier P.
Coveliers H.
Daems R.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
Dillen M.
Monset L.
Peeters W.
Raes R.
Ramoudt D.
Spinnewyn J.
Taelman W.
Van den Eynde F.

Van Hauthem J.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Walleghem R.
Vautmans V.
Verhofstadt G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Wymeersch F.

Het
men.

amendement is niet aangeno-

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Dan is artikel 30 aangenomen.

Bij artikel 31 werd een amendement
ingediend door de heer Tavernier.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heer Tavernier bij artikel 31.

Wordt het amendement gesteund ?
CJa)
Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

145 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

12 leden hebben ja geantwoord ;
118 leden hebben neen geantwoord ;
15 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Barbé L.
De Boeck A.
Dierickx L.
Dua V.
Geysels J.
Maertens M.
Standaert L.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van Dienderen H.
Vogels M.

NEEN hebben geantwoord :

Anciaux V.
Annemans G.
Anthuenis G.
Appeltans L.
Arts A.
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(Ja) 

H. 

Voorzitter

Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buchmann J.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Cordeel M.
Coveliers H .
Daems R.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiège L.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Geens G.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Monset L.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.

Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Ramoudt D.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Mechelen D.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Weckx H.
Weyts J.
Wierinckx R.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Beysen E.
Bosman R.
Buisseret X.
De Man F.

Dillen M.
Peeters W.
Raes R.
Spinnewyn J.
Van den Eynde F.
Van Hauthem J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Walleghem R.
Verreycken W.
Wymeersch F.

Het amendement is niet aangeno-
men.

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Dan is artikel 31 aangenomen.

Bij artikel 34 werd een amendement
ingediend door de heer Eeman.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heer Eeman bij artikel 34.

Wordt het amendement gesteund ?
CJa)
Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

143 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
44 leden hebben ja geantwoord ;
98 leden hebben neen geantwoord ;

1 lid heeft zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Anthuenis G.
Bosman R.
Bril L.
Buchmann J.
Buisseret X.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
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Voorzitter

Dillen M.
Eeman J.
Gabriels J.
Monset L.
Peeters W.
Pierco L.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Spinnewyn J.
Standaert L.
Taelman W.
Van den Eynde F.
Van Hauthem J.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Walleghem R.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verreycken W.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
De Batselier N.
De Boeck A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
Demuyt W.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiège L.
Didden M.
Dielens F.
Dierickx L.
Dua V.
Dupré J.
Geens G.
Geysels J.

Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.

Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Tavernier J.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Ulburghs J.
Valkeniers J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.

Kamerlid Jo Vandeurzen (CVP) hield zijn maiden-speech in de Vlaamse Raad
over de programmatiebevoegdheid inzake zware medische ziekenhuisdiensten
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Ros- 

Voorzitter

Vanvelthoven L.
Van Wambeke H
Verle yen 1.
Vermassen G.
Vogels M.
Weckx H.
Weyts J.

dat we de tweeslachtige regeling voor
de taalinspectie niet kunnen aanvaar-
den. (Applaus bij de VLD en bij Ros-
sem)

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.
Zich ONTHOUDEN heeft :

Ziehier het resultaat :
Beysen E.

Het
men.

amendement is niet aangeno-

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

148 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
102 leden hebben ja geantwoord ;

2 leden hebben neen geantwoord ;
44 leden hebben zich onthouden.. Dan is artikel 34 aangenomen.

JA hebben geantwoord :
Bij artikel 35 werd een amendement
ingediend door de heer Eeman.

Dames en heren, we moeten nu
stemmen over het amendement van
de heer Eeman.

Mag de uitslag van de vorige stem-
ming ook voor deze stemming gel-
den ? (Instemming)

Het
men.

amendement is niet aangeno-

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Dan is artikel 35 aangenomen.

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet betreffende het on-
derwijs IV.

Het woord is aan de heer Eeman.

De heer J. Eeman (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mevrouw de
minister, heren ministers, geachte
collega’s, de VLD-fractie onthoudt
zich bij de eindstemming over dit ont-
werp van decreet. Zoals in de bewus-
te commissievergaderingen meege-
deeld, kunnen we het eens zijn met
bepaalde rechtzettingen en aanvullin-
gen alsook met het principe van de
invoering van het politiek verlof. Wij
betreuren echter de complexiteit van
dit ontwerp dat alle niveaus en netten
betreft en als dusdanig voor de admi-
nistratie en voor de betrokkenen heel
wat opzoekingswerk zal vereisen. We
wensen bovendien te beklemtonen

Aelvoet M.
Anciaux V.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
De Batselier N.
De Boeck A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
Demuyt W.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiège L.
Didden M.
Dielens F.
Dierickx L.
Dua V.
Dupré J.
Geens G.
Geysels J.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J.
Lenssens J.

Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Tavernier J.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Ulburghs J.
Valkeniers J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B .
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Vogels M.
Weckx H.
Weyts J.
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Voorzitter

NEEN hebben geantwoord :

Goossens W.
Standaert L.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Annemans G.
Anthuenis G.
Beysen E.
Bosman R.
Bril L.
Buchmann J.
Buisseret X.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
Dillen M.
Eeman J.
Gabriels J.
Laverge J.
Monset L.
Peeters W.
Pierco L.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Spinnewyn J.
Taelman W.
Van den Eynde F.
Van Hauthem J.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Walleghem R.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verreycken W.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

Dientengevolge neemt de Raad het
ontwerp van decreet aan ; het zal aan
de Vlaamse regering worden overge-
zonden.
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MOTIE VAN AANBEVELING van
de heer L. Pierco C.S. tot besluit van
de op 17 maart 1993 door de heer J.
Caudron gehouden interpellatie tot
de heer H. Weckx, Vlaamse minister
van Cultuur en Brusselse Aangele-
genheden, en mevrouw L. Detiège,
Vlaamse minister van Tewerkstelling
en Sociale Aangelegenheden, over
de rechten van het kind in de sport-
wereld en bepaalde toestanden in
sommige sportbonden
- 301 (1992-1993) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van de heer Pierco
C.S. tot besluit van de op 17 maart
1993 door de heer Caudron gehou-
den interpellatie tot de heer Weckx,
Vlaamse minister van Cultuur en
Brusselse Aangelegenheden, en me-
vrouw Detiège, Vlaamse minister
van Tewerkstelling en Sociale Aan-
gelegenheden, over de rechten van
het kind in de sportwereld en bepaal-
de toestanden in sommige sportbon-
den.

De heer Pierco heeft het woord.

De heer L. Pierco (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mevrouw de
minister, geachte collega’s, de motie
die door mijn collega’s Denys en Van
Mechelen en door mezelf wordt
voorgesteld, herneemt alle concrete
afspraken van 8 maart jongstleden
tussen de minister van Cultuur en de
werkgroep Sport van de Vlaamse
Raad. Met de uitvoering van sommi-
ge afspraken werd reeds begonnen en
ik wil de minister hiervoor bedanken.
Wij hebben onze steun toegezegd aan
de buitenparlementaire werkgroep
Kind en Sport, al drukken wij de
wens uit dat ook de Vlaamse Raad
hierbij, zodra als mogelijk, zou wor-
den betrokken. In deze motie van
aanbeveling vragen wij overigens ex-
pliciet dat in de Vlaamse Executieve
een minister zou worden belast met
het globale sportbeleid in de Vlaamse
Gemeenschap en dat deze bevoegd-
heid geen aanhangsel zou blijven van
de bevoegdheid van de ministers van
respectievelijk Cultuur en van Volks-
gezondheid of van welke andere mi-
nister dan ook. Er moet één minister

Onderwijs IV
Rechten van het kind in de sportwereld

worden aangeduid die de volledige
bevoegdheid heeft voor de coördina-
tie van het gevoerde sportbeleid in
de Vlaamse Gemeenschap. Deze
idee wordt niet alleen door de VLD
gedeeld, maar ook door de andere
fracties.

Het grote voordeel van deze motie is
haar duidelijkheid en volledigheid en
is dus geenszins in tegenspraak met
de volgende motie. Ik verwacht dan
ook dat de Raad deze motie unaniem
zal goedkeuren. De VLD- fractie zal
zich bij de stemming over de volgen-
de motie onthouden omwille van
haar onvolledigheid en omwille van
het accent dat zij op de werkgroep
Sport en Kind legt. (Applaus bij de
VLD)

De voorzitter : Mevrouw Merckx
heeft het woord.

Mevrouw T. Merckx-Van Goey (op
de tribune) : Mijnheer de voorzitter,
dames en heren ministers, collega’s,
de motie van de VLD-fractie, toege-
licht door collega Pierco, bevestigt
enkel bestaande afspraken. Zoals uit
het debat is gebleken, worden ze
door alle betrokkenen onderschre-
ven. De VLD-motie brengt niets
nieuws aan.

Ook de vraag om een minister aan te
duiden in de Vlaamse Executieve
verantwoordelijk voor de coördinatie
van alle aspecten van het sportbeleid,
is overbodig, gezien de heer Weckx,
minister van Cultuur, deze opdracht
op voortreffelijke wijze vervult.

Onze fractie zal tegen deze motie
stemmen.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

149 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

45 leden hebben ja geantwoord ;
82 leden hebben neen geantwoord
22 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Anthuenis G.
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A. 

H. 

Voorzitter

Bosman R.
Bril L.
Buchmann J.
Buisseret X.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
Dillen M.
Eeman J.
Gabriels J.
Goossens W.
Monset L.
Peeters W.
Pierco L.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Spinnewyn J.
Standaert L.
Taelman W.
Van den Eynde F.
Van Hauthem J.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Walleghem R.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Anciaux V.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
De Bremaeker J.
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De Clerck S.
De Keersmaeker P.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
De Seranno J.
Desmet P.
Didden M.
Dielens F.
Dupré J.
Geens G.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Lauwers H.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Parys T.

Rechten van het kind in de sportwereld

Van Peel M.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Weyts J.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Aelvoet M.
Barbé L.
Beysen E.
De Batselier N.
De Boeck A.
Demeester-De Meyer W.
Detiège L.
Dierickx L.
Dua V.
Geysels J.
Kelchtermans T.
Laverge J.
Maertens M.
Sauwens J.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandersmissen E.
Van Dienderen H.
Vogels M.
Weckx H.

Dientengevolge
motie niet aan.

neemt de Raad de

MOTIE VAN AANBEVELING van
mevrouw T. Merckx-Van Goey en de
heer L. Peeters C.S. tot besluit van
de op 17 maart 1993 door de heer J.
Caudron gehouden interpellatie tot
de heer H. Weckx, Vlaamse minister
van Cultuur en Brusselse Aangele-
genheden, en mevrouw L. Detiège,
Vlaamse minister van Tewerkstelling
en Sociale Aangelegenheden, over
de rechten van het kind in de sport-
wereld en bepaalde toestanden in
sommige sportbonden
- 302 (1992-1993) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
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Voorzitter

van aanbeveling van mevrouw
Merckx-Van Goey en de heer Leo
Peeters C.S. tot besluit van de op 17
maart 1993 door de heer Caudron ge-
houden interpellatie tot de heer
Weckx, Vlaamse minister van Cul-
tuur en Brusselse Aangelegenheden,
en mevrouw Detiège, Vlaamse minis-
ter van Tewerkstelling en Sociale
Aangelegenheden, over de rechten
van het kind in de sportwereld en
bepaalde toestanden in sommige
sportbonden.

Mevrouw Merckx heeft het woord.

Mevrouw T. Merckx-Van Goey (op
de tribune) : Mijnheer de voorzitter,
dames en heren ministers, collega’s,
uit de toespraken van de verschillen-
de fracties in het debat over de rech-
ten van het kind in de sportwereld
naar aanleiding van een interpellatie
van de heer Caudron terzake bleek
dat er dringend een oplossing moet
worden gevonden voor deze proble-
matiek.

Tot besluit van dit debat heeft onze
fractie met de collega’s Peeters en
Caudron een motie van aanbeveling
ingediend waarin wordt gepleit voor
de volledige erkenning van de rech-
ten van het kind in de sportwereld.

Wij dringen er bij de minister en bij
de bevoegde administratie, het Blo-
so, op aan om de extra- parlementai-
re werkgroep voor de Rechten van
het Kind in de Sport, opgericht door
de NDO, Sporta en de Bond voor
Grote en Jonge Gezinnen, adequaat
en deskundig te ondersteunen, zodat
deze werkgroep in samenwerking
met de leden van de Vlaamse Raad
voor het zomerreces 1993 een eind-
rapport kan opstellen. Hiermee wor-
den de duidelijke afspraken gemaakt
op de vergadering van 8 maart jongst-
leden van de werkgroep Sport beves-
tigd. Deze tweede motie zullen wij
steunen.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

149 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
93 leden hebben ja geantwoord ;
2 leden hebben neen geantwoord ;

54 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Anciaux V.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
De Boeck A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
De Seranno J.
Desmet P.
Didden M.
Dielens F.
Dierickx L.
Dua V.
Dupré J.
Geens G.
Geysels J.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Lauwers H.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.

Pinxten K.
Sarens F.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Tavernier J.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Ulburghs J.
Valkeniers J.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B .
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Vogels M.
Weyts J.

NEEN hebben geantwoord :

Goossens W.
Standaert L.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Annemans G.
Anthuenis G.
Beysen E.
Bosman R.
Bril L.
Buchmann J.
Buisseret X.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.
De Batselier N.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
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J. 

nomie, 

niet-nale- 

minister- 

Voorzitter

Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Detiège L.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
Dillen M.
Eeman J.
Flamant E.
Gabriels J.
Laverge J.
Monset L.
Peeters W.
Pierco L.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Sauwens J.
Spinnewyn J.
Taelman W.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Van den Eynde F.
Vandersmissen E.
Van Hauthem J.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Walleghem R.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Weckx H.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie aan. Ze zal aan de Vlaamse
regering worden overgezonden.

MOTIE VAN AANBEVELING van
de heer M. Olivier tot besluit van de
op 17 maart 1993 door de heer M.
Olivier gehouden interpellatie tot de
heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie
en Externe Betrekkingen, en de heer

T. Kelchtermans, Vlaamse minister
van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangele-
genheden, over de niet-naleving door
de Vlaamse Executieve van het ver-
drag tussen België en Frankrijk inza-
ke de verbreding van de Grensleie
tussen Deulemont en Menen en het
niet-voorzien in de nodige kredieten
tot uitvoering van de door de Vlaam-
se Executieve afgesloten protocollen
- 303 (1992-1993) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van de heer Olivier
tot besluit van de op 17 maart 1993
door de heer Olivier gehouden inter-
pellatie tot de heer Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse
regering, Vlaamse minister van Eco-
nomie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen, en
de heer Kelchtermans, Vlaamse mi-
nister van Openbare Werken, Ruim-
telijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over de niet-nale-
ving door de Vlaamse Executieve van
het verdrag tussen België en Frank-
rijk inzake de verbreding van de
Grensleie tussen Deulemont en Me-
nen en het niet-voorzien in de nodige
kredieten tot uitvoering van de door
de Vlaamse Executieve afgesloten
protocollen.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

144 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
124 leden hebben ja geantwoord ;

1 lid heeft neen geantwoord ;
19 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Anthuenis G.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beysen E.
Bosman R.

Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buchmann J.
Buisseret X.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dillen M.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Geens G.
Ghesquière F.
Goossens W.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Monset L.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
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Binnen- 

Reden(en) 

verbre- 

K. 

Voorzitter

Peeters W.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Sarens F.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Spinnewyn J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B .
Van den Eynde F.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire IS.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Verreycken W.
Weyts J.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

NEEN heeft geantwoord :

Standaert L.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Aelvoet M.
Barbé L.
De Batselier N.
De Boeck A.
Demeester-De Meyer W.
Detiège L.
Dierickx L.
Dua V.
Geysels J.
Kelchtermans T.
Maertens M.
Sauwens J.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandersmissen E.
Van Dienderen H.
Vogels M.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie aan. Ze zal aan de Vlaamse
regering worden overgezonden.

Reden voor onthouding ?

De heer Van Dienderen heeft het
woord.

De heer H. Van Dienderen : Mijn-
heer de voorzitter, de motie van col-
lega Olivier bevat twee elementen.
Met het eerste kunnen wij het eens
zijn, met tweede echter niet.

De heer Olivier pleit voor de verbre-
ding en modernisering van de Leie
zodat die een milieuvriendelijke rol
kan spelen in de organisatie van de
binnenscheepvaart. Daarmee zijn we
het volstrekt eens. Dit voorstel ligt
overigens in de lijn van het project
Vlaanderen-Europa 2002 van de
Vlaamse regering.

Verder gaat de heer Olivier in tegen
een andere doelstelling van dat pro-
ject erop gericht een einde te maken
aan de ongebreidelde uitbreiding van
het autoverkeer. De heer Olivier
pleit in deze motie voor een ringweg
en dus voor meer ruimte voor de auto
in zijn streek. Daarmee zijn wij het
niet eens. (Applaus bij AGALEV, af-
keuring bij de VLD)

MOTIE VAN AANBEVELING van
de heer M. Maertens C.S. tot besluit
van de op 17 maart 1993 door de heer
M. Maertens gehouden interpellatie
tot de heer T. Kelchtermans, Vlaam-
se minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Bhmen-
landse Aangelegenheden, over de
bouw van de Marina-jachthaven aan
de Belgische oostkust
- 304 (1992-1993) - Nr.1

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van de heer Maer-
tens C.S. tot besluit van de op 17
maart 1993 door de heer Michiel
Maertens gehouden interpellatie tot
de heer Kelchtermans, Vlaamse mi-
nister van Openbare Werken, Ruim-
telijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over de bouw van
de Marina-jachthaven aan de Bel-
gische oostkust.

De heer Maertens heeft het woord.

De heer M. Maertens (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, geachte
collega’s, in onze interpellatie van 17
maart 1993 over de Marina-jachtha-
ven, die in de pers een zeer grote
steun genoot en waarvoor de motie
van aanbeveling mede door de meer-
derheidspartijen werd ondertekend,
heb ik de minister vijf vragen gesteld.

Op mijn eerste vraag omtrent de be-
voegdheid gaf de minister een ant-
woord dat volledig in strijd was met
dit van zijn federale collega Onke-
linx. Dit is tot op heden nog niet uit-
geklaard.

Op mijn tweede vraag over de doel-
stellingen in het algemeen en over de
inplanting van flatgebouwen in zee in
het bijzonder heeft de minister een
onvolledig en zeer algemeen ant-
woord gegeven.

Op mijn derde vraag over de demo-
cratische besluitvorming heeft de mi-
nister het antwoord ontweken.

Op de vierde vraag over de veiligheid
van de burgers ten opzichte van de
LNG-terminal en het gifgasmunitie-
stort Paardenmarkt, heeft de minis-
ter het reële gevaar niet onderkend.
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Taelman 

Maertens

Alleen op mijn vijfde vraag nopens
het milieu-effectenrapport heeft de
minister bevestigd dat zo een rapport
er zou komen. Daarnaast bleek uit
de hele teneur van het antwoord dat
de minister zelf niet zo gelukkig was
met het huidige Witab-plan, en zelfs
zijn eigen partijgenoten van de CVP
van Knokke- Heist protesteerden fel
tegen het plan.

Onze motie van aanbeveling zet het
principe van een jachthaven niet op
de helling, maar wel het huidige plan
en kan dus nog moeilijk worden afge-
keurd. Daarom doe ik in dit dossier
beroep op de wijsheid en het gezond
verstand van de collega’s in de
Vlaamse Raad en ik zou het dan ook
op prijs stellen wanneer zij onze geza-
menlijke motie van aanbeveling zou-
den kunnen goedkeuren. (Applaus)

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

141 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
132 leden hebben ja geantwoord ;

2 leden hebben neen geantwoord ;
7 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Annemans G.
Anthuenis G.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bosman R.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buchmann J.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.

De Boeck A.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dierickx L.
Dillen M.
Dua V.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Geens G.
Geysels J.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Monset L.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Peeters W.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Sarens F.
Schellens A.
Schuermans E.

Seeuws W.
Sleeckx J.
Spinnewyn J.
Standaert L.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Tavernier J.
Taylor J.
Ulburghs J.
Valkeniers J.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B .
Van den Eynde F.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Verreycken W.
Vogels M.
Weyts J.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Goossens W.
Tyberghien-Vandenbussche M.

Zich ONTHOUDEN hebben :

De Batselier N.
Demeester-De Meyer W.
Detiège L.
Kelchtermans T.
Sauwens J.
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D. 

heidsinstellin- 
pro- 

Voorzitter

Van den Bossche L.
Van den Brande L.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie aan. Ze zal aan de Vlaamse
regering worden overgezonden.

MOTIE VAN AANBEVELING van
de heer J. Vandeurzen C.S. tot besluit
van de op 18 maart 1993 door de heer
J. Vandeurzen gehouden actuele in-
terpellatie tot mevrouw W. Demees-
ter-De Meyer, Vlaamse minister van
Financiën en Begroting, Gezond-
heidsinstellingen, Welzijn en Gezin,
over de programmatiebevoegdheid
inzake zware medische ziekenhuis-
diensten
- 305 (1992-1993) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van de heer Van-
deurzen C.S. tot besluit van de op 18
maart 1993 door de heer Vandeurzen
gehouden actuele interpellatie tot
mevrouw Demeester-De Meyer,
Vlaamse minister van Financiën en
Begroting, Gezond- heidsinstellin-
gen, Welzijn en Gezin, over de pro-
grammatiebevoegdheid inzake zware
medische ziekenhuisdiensten.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

145 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
124 leden hebben ja geantwoord ;
21 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Anciaux V.
Annemans G.
Anthuenis G.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.

Bosman R.
Bourgois M .
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buchmann J.
Buisseret X.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Desmet P.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dillen M.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Geens G.
Ghesquière F.
Goossens W.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Peeters W.
Pierco L.

Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Sarens F.
Schellens A.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B.
Van den Eynde F.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandersmissen E.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hauthem J.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Walleghem R.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Verreycken W.
Weyts J.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Aelvoet M.
Barbé L.
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CVP-frac- 

Reden(en) 

Voorzitter

Beysen E.
De Batselier N.
De Boeck A.
Demeester-De Meyer W.
Detiège L.
Dierickx L.
Dua V.
Geysels J.
Kelchtermans T.
Maertens M.
Sauwens J.
Standaert L.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Van Dienderen H.
Vogels M.
Weckx H.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie aan. Ze zal aan de Vlaamse
regering worden overgezonden.

Reden voor onthouding ?

De heer Dierickx heeft het woord.

De heer L. Dierickx : Mijnheer de
voorzitter, Agalev heeft zich altijd
uitgesproken voor solidariteit in de-
mocratie, maar ook tegen misbruiken
en ongerechtvaardigde scheeftrek-
kingen.  Afspraken tussen verschil-
lende beleidsniveaus in een federaal
systeem zijn niet nodig en niet steeds
wenselijk. Zij kunnen de federale de-
mocratie in het gedrang brengen.

Wie is dan uiteindelijk verantwoor-
delijk tegenover welke democrati-
sche instantie. De bevoegdheidsver-
deling inzake deze programmatie, is
naar onze mening duidelijk genoeg
afgebakend.

De voorzitter : De heer Annemans
heeft het woord.

De heer G. Annemans : Mijnheer de
voorzitter, ik stel met genoegen vast
dat Agalev nu toch tegen scheeftrek-
kingen  gekant is. Ik hoop dat Agalev
zijn standpunt ten aanzien van de so-
ciale zekerheid in dezelfde zin zal
aanpassen.

Vlaamse Raad
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MOTIE VAN AANBEVELING van
de heren P. Chevalier en A. Denys
tot besluit van de op 31 maart 1993
door de heer A. Denys gehouden in-
terpellatie tot de heer L. Van den
Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de rol van de BRTN bij
de uitzending van Vlaanderen - Eu-
ropa 2002
- 312 (1992-1993) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de motie
van aanbeveling van de heren Cheva-
lier en Denys tot besluit van de op
31 maart 1993 door de heer Denys
gehouden interpellatie tot de heer
Van den Brande, minister-president
van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, We-
tenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de rol van de
BRTN bij de uitzending van Vlaan-
deren-Europa 2002.

De heer Denys heeft het woord.

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, ik heb deze
interpellatie een tiental dagen gele-
den gehouden en uit het antwoord
van de minister is toen duidelijk ge-
bleken dat de overeenkomst die werd
afgesloten met het oog op de realisa-
tie van de gewraakte televisieuitzen-
ding, ingaat tegen het BRTN-de-
creet.  Deze uitzending werd als het
ware verkocht als een co-productie,
maar de BRTN heeft zijn volledige
verantwoordelijkheid voor het scena-
rio en de regie afgestaan aan de n.v.
Decennium, waarvan het beheer
wordt waargenomen door politieke
vriendjes van de minister. Verder
doet het antwoord van de minister
ook veel vragen rijzen over de kost-
prijs van de hele promotiecampagne,
aangezien er sprake is van vermen-
ging met de perssteun.

Om die redenen dringen wij er bij
motie op aan dat de overeenkomst
die werd afgesloten tussen de Vlaam-
se regering, de BRTN en de n. v.
Decennium zou worden veroordeeld
en dat de regering in de commissie
voor de Algemene Zaken, het Regle-

ment en de Verzoekschriften van de
Vlaamse Raad uitleg zou verstrekken
over de inhoud, de planning en de
budgettering van de campagne.

Als de Vlaamse Raad zichzelf respec-
teert, zal iedereen deze motie kun-
nen goedkeuren. (Applaus bij de
VLD en bij Rossem)

De voorzitter : De heer Van Rompuy
heeft het woord.

De heer E. Van Rompuy : Mijnheer
de voorzitter, de voorzitter van de
Executieve heeft op de vragen van
de heer Denys geantwoord. Met dit
antwoord werden de beschuldigingen
met betrekking tot de inhoud en de
cijfers van de contracten op overtui-
gende wijze weerlegd. De CVP-frac-
tie zal deze motie dan ook afkeuren.
(Afkeuring bij de VLD)
Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)
Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

148 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
57 leden hebben ja geantwoord ;
82 leden hebben neen geantwoord ;
9 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Aelvoet M.
Annemans G.
Anthuenis G.
Barbé L.
Bosman R.
Bril L.
Buchmann J.
Buisseret X.
Chevalier P.
Cordeel M.
Coveliers H.
Daems R.
De Boeck A.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewael P.
Dewinter F.
Dierickx L.
Dillen M.
Dua V.
Eeman J.
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Ge- 

Ge- 

Voorzitter

Gabriels J.
Geysels J.
Goossens W.
Laverge J.
Maertens M.
Peeters W.
Pierco L.
Platteau S.
Raes R.
Ramoudt D.
Spinnewyn J.
Standaert L.
Taelman W.
Tavernier J.
Ulburghs J.
Van den Eynde F.
Vandersmissen E.
Van Dienderen H.
Van Hauthem J.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Walleghem R.
Vautmans V.
Vergote F.
Verhofstadt G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Vogels M.
Wierinckx R.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Anciaux V.
Appeltans L.
Arts A.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Bourgois M.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
De Meyer J.
De Mol J.
Demuyt W.
De Seranno J.
Desmet P.
Didden M.
Dielens F.
Dupré J.
Geens G.
Ghesquière F.
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Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Landuyt R.
Lauwers H.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Schellens A.
S c h u e r m a n s  E .  I
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swennen G.
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.
Vandenbroucke F.
Vandendriessche B .
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vankeirsbilck E.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verleyen 1.
Vermassen G.
Weyts J.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Beysen E.
De Batselier N.
Demeester-De Meyer W.
Detiège L.
Kelchtermans T.
Sauwens J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Weckx H.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie niet aan.

ACTUELE INTERPELLATIES
(Regl. art. 77) (Voortzetting)

Actuele interpellatie van de heer J.
Van Hauthem tot de heer L. Van den
Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschaps-
beleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de mogelijke gesprek-
ken met het Brussels Gewest, het
Waalse Gewest en de Franse Ge-
meenschap

Actuele interpellatie van de heer P.
Van Grembergen tot de heer L. Van
den Brande, minister-president van
de Vlaamse regering, Vlaamse minis-
ter van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de uitnodiging
van de minister-president van de
Vlaamse regering voor gesprekken
met de voorzitters van de Waalse Ge-
westexecutieve, de Brusselse Hoofd-
stedelijke Executieve, de Franse Ge-
meenschapsexecutieve en de Execu-
tieve van de Duitstalige Gemeen-
schap

De voorzitter : Aan de orde zijn de
samengevoegde actuele interpellaties
van de heer Van Hauthem tot de
heer Van den Brande, minister-presi-
dent van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie
en Externe Betrekkingen, over de
mogelijke gesprekken met het Brus-
sels Gewest, het Waalse Gewest en
de Franse Gemeenschap en van de
heer Van Grembergen tot de heer
Van den Brande, minister-president
van de Vlaamse regering, Vlaamse

Vlaanderen-Europa 2002
Gesprekken met het Brussels Gewest, het Waalse Gewest
en de Franse Gemeenschap 1720



mi- 

u 
u 

u 

gemeen- 

ge- 

Voorzitter

Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie
en Externe Betrekkingen, over de
uitnodiging van de minister- presi-
dent van de Vlaamse regering voor
gesprekken met de voorzitters van de
Waalse Gewestexecutieve, de Brus-
selse Hoofdstedelijke Executieve, de
Franse Gemeenschapsexecutieve en
de Executieve van de Duitstalige Ge-
meenschap.

De heer Van Hauthem heeft het
woord.

De heer J. Van Hauthem (op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, mijn-
heer de minister-voorzitter, collega’s,
het minste wat men kan zeggen, is
dat de start van dit systematisch over-
leg tussen de Vlaamse Gemeenschap
enerzijds en de andere deelstaten an-
derzijds niet bijzonder vlot verloopt.

Dat blijkt uit de reacties op de weder-
zijdse uitnodigingen van de laatste
twee maanden.

Van belang hierbij is natuurlijk wie
wie uitnodigt en uit hoofde van welke
hoedanigheid en functie de betrok-
ken hoogwaardigheidsbekleders wor-
den uitgenodigd. In maart 1993 heb-
ben de voorzitters van de Brusselse
Hoofdstedelijke Executieve en van
de Waalse Gewestexecutieve de mi-
nister-voorzitter van de Vlaamse
Executieve uitgenodigd voor een ge-
sprek tussen de gewesten. Hun be-
doeling was een intergewestelij k
overleg op gang te brengen en dus
niet een overleg tussen de gemeen-
schappen. Op zich al een veelbeteke-
nende intentie.

- De heer Pinoie, ondervoorzitter,
treedt als voorzitter op.

Mijnheer de minister-voorzitter,
veelbetekenend was ook dat aan de
uitnodiging die u werd besteld, een
overleg tussen het Brusselse en het
Waalse Gewest voorafging. Dit is de
kern van de zaak. Aan Franstalige
zijde wordt er nog altijd uitgegaan
van een gewestfederalisme en aan
Vlaamse zijde van een gemeen-
schapsfederalisme. Het overleg tus-
sen de Brusselse en de Waalse ge-
westexecutieven mondde uit in een

zogenaamd achtpuntenakkoord.
Naast een aantal minder belangrijke
punten bevat dit akkoord ook een
aantal belangwekkende zaken.

Eerst is er sprake van samenwerking
tussen het Brusselse en het Waalse
Gewest inzake ruimtelijke ordening.
Verder wordt ook een samenwerking
inzake verkeer in het vooruitzicht ge-
steld. Men kan zich toch afvragen of
een overleg met Vlaanderen daar-
voor niet meer aangewezen is.

Ook inzake toerisme zal er worden
samengewerkt ; Wallonië en Brussel
zouden samen Wallonië en Brussel in
het buitenland promoten.

Het Brusselse Hoofdstedelijke Ge-
west is nochtans niet bevoegd voor
het toerisme. Mijnheer de minister-
voorzitter, toerisme is een aangele-
genheid voor de gemeenschappen en
niet voor de gewesten, maar we we-
ten al langer dan vandaag dat in het
Brusselse Gewest de vermenging tus-
sen gemeenschaps-  en gewestelijke
aangeledenheden rustig doorgaat.
Dat is niet in het voordeel van de
Brusselse Vlamingen, wel integen-
deel.

Ook voor het Openbaar Ambt en
voor de Buitenlandse Handel zou het
tot samenwerking komen. De verte-
genwoordiging in het buitenland
komt hier natuurlijk ter sprake. Het
belangrijkste punt is wellicht dat
Wallonië en Brussel afspraken heb-
ben gemaakt over de verdeling van
de aan België toegewezen zetels in
het door het verdrag van Maastricht
opgerichte Comité der Regio’s.

Een analyse van de cijfers toont aan
dat de huidige situatie gelijkenis ver-
toont met de situatie die wij in het
verleden hebben gekend bij de verde-
ling van de zetels in het Europees
Parlement.

Wallonië en Brussel stellen voor om
vijf zetels toe te kennen aan het
Vlaamse Gewest, vier aan het Waal-
se Gewest - Wallonië telt uiteraard
vier vijfden van de Vlaamse bevol-
king ! - twee aan het Brusselse Ge-
west en een zetel aan de Duitstalige
Gemeenschap. Hoewel het gaat over
het Comité der Gewesten, wordt
eveneens een zetel toegekend aan de

Duitstalige Gemeenschap. Dit bete-
kent dat men via de gemeenschappen
zou kunnen werken op voorwaarde
dat hiertoe de bereidheid aanwezig
is.

Mijnheer de minister-voorzitter, u is
het ongetwijfeld met mij eens dat een
dergelijke zetelverdeling uiterst voor-
barig is. Voor het Vlaams Blok is zij
alleszins onaanvaardbaar. Indien u
een dergelijke zetelverdeling aan-
vaardt, herhaalt de geschiedenis van
de Euro-zetelverdeling zich. Wellicht
kan dan in het volgende tienpunten-
programma van de Vlaamse Raad de
eis worden opgenomen om een
rechtvaardiger verdeling door te voe-
ren.

Vervolgens komt er een gemeen-
schappelijke financiering van het we-
tenschapsbeleid en zijn er enkele za-
ken die betrekking hebben op de per-
soonsgebonden materies, maar die
uitsluitend een aangelegenheid zijn
van de Franse Gemeenschap.

Het afsluiten van dit achtpuntenak-
koord, vooral wat de door mij aange-
haalde punten betreft, is het bewijs
dat de Franstaligen Vlaanderen in
een twee tegen een-positie willen
dwingen.

U heeft niet gereageerd op de uitno-
diging tot overleg. De Franstaligen
hebben hieruit afgeleid dat Wallonië
en Brussel zich gezamenlijk moeten
opstellen ten opzichte van Vlaande-
ren. Indien u de uitnodiging aan-
vaardt, erkent u Brussel immers als
een volwaardig derde gewest.

In La Libre Belgique van 18 maart
1993 kan men lezen, ik citeer : Indien
Van den Brande de uitnodiging zou
weigeren, zal dit door de Franstali-
gen worden geïnterpreteerd als een
nieuw gebaar van terugtrekking na
zijn confederalistische verklaringen.
De uitnodiging aannemen, zou inte-
gendeel worden geïnterpreteerd als
een expliciete erkenning van het re-
gionale Brusselse feit. Einde citaat.
Le Soir van 17 maart 1993 verdedigt
vrijwel dezelfde mening, ik citeer :
Indien Van den Brande de uitnodi-
ging van Spitaels-Piqué aanvaardt,
zou hij impliciet Brussel erkennen,
wat hij nog altijd niet heeft gedaan.
Einde citaat. In hetzelfde artikel
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Van Hauthem in plaats van de regering van het
Vlaamse Gewest.

wordt u eveneens verweten dat u in
Tsjechië heeft verklaard dat het Bel-
gisch federalisme een systeem is dat
is gebaseerd op de Gemeenschappen.
In de Brusselse Gewestraad werd
trouwens een interpellatie gehouden
over het akkoord Spitaels-Picqué en
over de uitnodiging die aan u werd
gericht. De heer Picqué toonde zich
hoogst geïrriteerd over het feit dat u
in Tsjechië het Brussels Gewest niet
heeft vermeld als volwaardige deel-
staat binnen de Belgische federatie.

Als ik Jean Guy, de directeur-hoofd-
redacteur van Le Peuple, maar ook
lid van het PS-partijbestuur, mag ge-
loven, moet het overleg vooral via de
gewesten worden gevoerd. Hij ver-
klaarde in De Standaard van 25
maart 1993 uitdrukkelijk dat het ak-
koord Spitaels-Picqué een solidariteit
veronderstelt tussen Brussel en Wal-
lonië, die hoogst noodzakelijk is.

Terloops wil ik u vragen wat er is
gebeurd met het bedrag van 2,8  mil-
joen frank, dat was ingeschreven op
de begroting van de Franse Gemeen-
schapscommissie en dat was bestemd
voor Franstalige init iatieven in
Vlaams-Brabant ? Toen wij u hier-
over vorig jaar ondervroegen, heeft
u beloofd dat u dit probleem bij het
Overlegcomité aanhangig zou ma-
ken. Hoever staat het met dit dos-
sier ?

Mijnheer de minister-voorzitter,
waarom heeft u geweigerd om die
uitnodiging te aanvaarden ? Dit is
geen verwijtende vraag maar uitslui-
tend een vraag om opheldering aan-
gezien u nooit uitdrukkelijk heeft
verklaard of u al dan niet op de uit-
nodiging wenste in te gaan.

Mijnheer de minister-voorzitter, wat
denkt u van de manier van uitnodi-
gen, van het voorafgaandelijk ak-
koord tussen de Brusselse en de
Waalse Gewestexecutieven en waar-
om is u uiteindelijk niet op de uitno-
diging ingegaan ?

Is u niet op de uitnodiging ingegaan
omdat Brussel en Wallonië zich geza-
menlijk tegen u willen keren en om-
dat u door het aanvaarden van de
uitnodiging Brussel effectief als vol-
waardig derde gewest zou erken-
nen ? Ik verwijs naar uw ophefma-
kend interview in La Libre Belgique
van enkele maanden geleden, wat u
een terechtwijzing van de Koning
heeft opgeleverd en waarin u Brussel
niet als een gewest maar als een soort
van district beschouwde. Heeft u ge-
weigerd omdat u sommige gedeelten
van het achtpuntenakkoord een
beetje te gortig vond ?

In april heeft u op uw beurt het Waal-
se Gewest, de Franse Gemeenschap,
het Brussels Gewest en de Duitstali-
ge Gemeenschap uitgenodigd om te
komen tot een aanzet tot regelmatig
en systematisch overleg van Vlaande-
ren met de andere regio’s en gemeen-
schappen van het land. Het valt mij
meteen op dat u niet spreekt over
een overleg met het Vlaamse Gewest
maar dat u het wel heeft over andere
regio’s, wat weliswaar niet als dusda-
nig de gewesten betekent. Mijns in-
ziens heeft u het moeilijk met het
Brussels Gewest.

De tweede voorwaarde die u aan de
Franse Gemeenschap heeft gesteld,
is dat in het overleg eigen bevoegdhe-
den moeten worden besproken. Is dit
een reactie op het  achtpuntenak-
koord, het akkoord Spitaels-Picqué ?
Is deze uitnodiging en de manier
waarop ze werd verpakt een ant-
woord op de manier van uitnodigen
van de heren Spitaels en Picqué ?
Wat is de precieze bedoeling ?

Neemt u nog steeds niet aan dat
Brussel een volwaardig derde gewest
is, evenwaardig aan de beide andere
gewesten ?

Overigens vraag ik mij af of de
Vlaamse ministers van de Brusselse
Executieve het allemaal eens zijn met
dit achtpuntenprogramma. De inter-
pellatie in de Brusselse Gewestraad
heeft hieromtrent immers geen dui-
delij kheid opgeleverd.

Het is belangrijk dat de uitnodiging
niet uitgaat van het Vlaams Gewest
en dat u niet met alle partners tegelij-
kertijd rond de tafel wil zitten. U wil
eerst overleggen met het Waalse Ge-
west en vervolgens met het Brussels
Gewest. Bovendien heeft u tegelij-
kertijd een uitnodiging gestuurd naar
de heer Picqué én naar de heer Cha-
bert .

Heeft men u uitgenodigd in uw hoe-
danigheid van minister-voorzitter van
de Vlaamse gewestregering of van de
gemeenschapsregering. Ik geef toe
dat dit onderscheid enigszins subtiel
is maar het is in geen geval onbelang-
rijk. Ik kan mijn vraag ook anders
formuleren : had u liever gehad dat
men u had uitgenodigd in uw hoeda-
nigheid van voorzitter van de rege-
ring van de Vlaamse Gemeenschap

Aan de Franse Gemeenschap zou u
een voorwaarde hebben gesteld tot
gesprek, namelijk dat zij het territo-
rialiteitsprincipe eindelijk moet aan-
vaarden en moet ophouden met zich
te mengen in louter Vlaamse aange-
legenheden.

Mijnheer de minister-voorzitter, wat
bedoelt u met deze inmenging en aan
welke inmenging moet volgens u een
einde komen ?

De reacties op uw uitnodiging zijn
bekend : de heer Picqué heeft nega-
tief geantwoord. Hij vindt uw voor-
stel onaanvaardbaar en was bijzonder
boos omdat u tegelijkertijd de heer
Chabert heeft uitgenodigd. Hij vond
dit zelfs gevaarlijk. Deze reactie is
veelbetekend voor de positie van de
Nederlandstaligen in de Brusselse
Executieve. Hij was evenmin te spre-
ken over het voorafgaandelijk over-
leg tussen Vlaanderen en het Waals
Gewest terwijl het Brussels Gewest
pas later aan bod zou komen. Het
Brussels Gewest zou dan nog slechts
de kruimels van de tafel krijgen. Uit
deze reactie blijkt duidelijk dat minis-
ter Picqué Brussel aanziet als een vol-
waardig derde gewest en dat het ook
als dusdanig moet worden behan-
deld. Dit was eveneens de teneur van
het eerste overleg tussen de heren
Spitaels en Picqué vooraleer u een
uitnodiging kreeg. Het aanvaarden
van deze uitnodiging veronderstelt
een erkenning als volwaardig derde
gewest, dus als gelijkwaardige ge-
sprekspartner.

Deze kwestie onderstreept de absur-
diteit van het bestaan zelf van het
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Van Hauthem

Brussels Gewest. Vlaanderen moet
thans onderhandelen met zijn hoofd-
stad in termen van gelijke partners.

Gemeenschap en minder van die van
een Gewest. Draagt u thans dan niet
de gevolgen van het drieledig federa-
lisme of het gewestfederalisme, zoals
het nu in de praktijk wordt ge-
bracht ? (Applaus)

dat er wrijvingen bestaan, kunnen de
gesprekken beter enige tijd worden
uitgesteld.

Het toppunt is dat uw uitnodiging het
probleem stelt van het ontkennen
van de legitimiteit van de Brusselse
minister-president. Voor de heer Pic-
qué is Brussel niet zomaar een gewest
of een district dat hiërarchisch onder
de andere gewesten of gemeenschap-
pen ressorteert. Het is een derde ge-
west en moet als dusdanig als een
evenwaardige partner bij besprekin-
gen worden betrokken.

De voorzitter : De heer Van Grem-
bergen heeft het woord.

De heer P. Van Grembergen (op de
tribune) : Mijnheer de voorzitter,
mijnheer de minister-president, colle-
ga’s, de Volksunie wil de minister-
president steunen bij de politiek die
hij voert met betrekking tot het bui-
tenland. Hiermee bedoelen wij zowel
de deelstaten van de staat België als
het buitenland in de pure zin van het
woord en de deelstaten in het buiten-
land.

Mijnheer de minister-president, u
heeft het begrip van de territorialiteit
omschreven, voor de Volksunie ligt
de territorialiteit vast. Het is mogelijk
dat er ook op dat vlak spelletjes wor-
den gespeeld maar wij wensen ons
niet te baseren op deze veronderstel-
ling .

De Franse Gemeenschapsregering
van minister Anselme had het uiter-
aard moeilijk met het territorialiteits-
beginsel, dat volgens hem ruikt naar
een provocatie. Wat is uw houding
ten opzichte van deze reacties op uw
uitnodiging ? Zal u de uitnodiging ge-
stand doen, ook wanneer het territo-
rialiteitsbeginsel niet wordt aan-
vaard ?

Wanneer er gesprekken worden ge-
voerd met Wallonië en met Brussel,
dan moeten zij efficiënt zijn en moe-
ten zij plaatsvinden op basis van nut-
tigheidsgegevens. Brussel ligt op
Vlaams grondgebied. Het is dus on-
ontbeerlijk dat Brussel overleg pleegt
met Vlaanderen met betrekking tot
de ruimtelijke ordening, de wegenin-
frastructuur en andere materiële as-
pecten. Wallonië hoeft niet te wor-
den betrokken bij dergelijke gesprek-
ken.

Mijnheer de minister-voorzitter, hoe
moet het nu met het overleg tussen
alle mogelijke deelstaten die ons land
telt ? Wanneer men de wijze van
over en weer uitnodigingen van nabij
bekijkt, rijst onvermijdelijk deze
vraag.

De Vlaamse regering is een eenheids-
regering waarin de minister-president
steeds het woord voert als minister-
president van het geheel en niet als
minister-president van een stukje ge-
westregering of van een stukje ge-
meenschapsregering. Het is dus on-
mogelijk dat hij wordt uitgenodigd als
een soort van gewestminister of voor-
zitter van een gewestregering aange-
zien voor Vlaanderen de Vlaamse re-
gering één geheel vormt.

Waarschijnlijk beoogt u vooral een
overleg tussen gemeenschappen om-
dat het federalisme in Vlaanderen

 vooral op basis van de gemeenschap-
pen werd gezien. U wordt thans ge-
confronteerd met het concrete pro-
bleem dat de gewesten eveneens me-
dezeggenschap wensen te hebben en
dat het Brusselse Gewest over even-
veel macht wil beschikken als het
Vlaamse Gewest. Het Vlaams Blok
heeft hiervoor steeds gewaarschuwd.
Thans zit u in een knoop waar u zich-
zelf heeft ingewerkt, samen met al
degenen die de vorige staatshervor-
mingen  hebben goedgekeurd.

Vervolgens is het hoe dan ook nood-
zakelijk dat een deelstaat of een staat
besprekingen voert met omringende
gebieden. Het zou dwaas zijn indien
dit niet het geval was. Het gesprek
met Wallonië is niet hoogdringend
indien Wallonië meent bepaalde gril-
len of neigingen te moeten vertonen
of partners wil zoeken om een be-
paald doel te bereiken. Wallonië is
voor ons niet de belangrijkste ge-
sprekspartner, Nederland is vanuit
economisch, financieel en cultureel
oogpunt minstens even belangrijk.
Dit geldt eveneens voor Rheinland-
Westfalen en voor het Département
du Nord. Wallonië is niet ons enige
grensgebied, Vlaanderen heeft nog
andere grensgebieden.

Indien Wallonië moet worden be-
trokken bij problemen inzake wegen-
infrastructuur of ruimtelijke orde-
ning, kan geen enkele beslissing wor-
den genomen van één partij tegen
twee of van twee tegen één. De soe-
vereine goedkeuring van elk gebied
is noodzakelijk. Dit betekent dat er
geen partnership kan bestaan tussen
Brussel en Wallonië aangezien zij
hiervoor de goedkeuring van Vlaan-
deren moeten  hebben .  Zonder
Vlaanderen kunnen zij geen enkele
beslissing nemen. Bij een overleg tus-
sen Vlaanderen, Wallonië en Brus-
sel, waarbij Wallonië en Brussel het
samen over iets eens zijn, is de goed-
keuring van Vlaanderen toch onont-
beerlijk.

Tot slot vraag ik u of u het ermee
eens is dat u wordt geconfronteerd
met het probleem van het overleg
tussen gewesten, enerzijds en ge-
meenschappen, anderzijds. Wil u in
eerste instantie onderhandelen als
voorzitter van de Executieve van een

Wij kunnen ons dus afvragen of het
wel zo dringend is dat er met Spitaels
wordt onderhandeld.

Ik ontken niet dat er wel degelijk
over bepaalde materies moet worden
onderhandeld maar op een ogenblik

Gezien Brussel op Vlaams grondge-
bied ligt, bevindt Vlaanderen zich in
een sterke positie, Wij hoeven deze
situatie niet uit te buiten maar zijn
ons er wel van bewust. Aan de hand
van vragen die door het Hoofdstede-
lijk Gewest worden gesteld, moeten
wij oordelen wat zinvol is en wat met
onze goedkeuring kan worden be-
slist. Op die basis kunnen er weder-
zijdse akkoorden tussen Brussel en
Vlaanderen worden afgesloten.

Ik ben het niet eens met de door u
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Van Grembergen

voorgestelde rangorde van gesprek.
U zegt dat we eerst met minister Spi-
taels zouden kunnen overleggen en
pas in tweede instantie met het
Hoofdstedelijk Gewest. Concrete si-
tuaties tonen echter aan dat het in
sommige gevallen nuttig is om in de
eerste plaats met het Hoofdstedelijk
Gewest te onderhandelen en dat het
Waalse Gewest pas later aan de beurt
kan komen. Ook op dat vlak wens ik
echter zeer pragmatisch te werk te
gaan.

Ik dank de heer Van Grembergen
voor de steun die hij ons heeft toege-
zegd naar aanleiding van de houding
die wij hebben aangenomen en waar-
bij het zeker niet de bedoeling was
de zaken te bemoeilijken. Ik ben er
rotsvast van overtuigd dat het aange-
wezen is om bilaterale gesprekken te
voeren en om te onderhandelen.

immers puur tijdverlies zijn indien
men eerst akkoorden zou afsluiten
om nadien te constateren dat één van
de partners het territorialiteitsbegin-
sel en het principe van de niet-inmen-
ging niet kan aanvaarden.

De zestien Länder van de Bondsre-
publiek hebben samen besprekingen
gevoerd over een bijzonder zwaar
probleem, namelijk de kostprijs van
de hereniging, met het doel afspra-
ken te maken en suggesties te doen
aan de bondsregering. Waarom zou
het bij ons dan niet mogelijk zijn sa-
men de twist- en geschilpunten te
analyseren en er een oplossing voor
te zoeken ?

De heer P. Van Grembergen : Ik ben
het met u eens maar men mag niet
de indruk geven dat dit opnieuw een
discussiepunt zou kunnen worden.

Mijnheer de minister-president, ik
ben het met u eens dat Vlaanderen
niet de schijn mag wekken dat het is
ingeschakeld in een drieledig geheel.
U heeft in dit opzicht een correcte
houding aangenomen, zelfs indien dit
tot gevolg zou hebben dat we in een
periode van status quo of van niet
onderhandelen terecht komen. De
Volksunie steunt uw verklaring om-
dat er nu en in de toekomst geen
andere standpunten kunnen worden
ingenomen.

Ik meen fair te hebben gehandeld en
begrijp daarom de reactie niet van de
voorzitter van de Franse Gemeen-
schap.

Grenzen zijn voor ons van weinig be-
lang maar vermits grenzen een sym-
bool vormen voor structuur en gezag,
zijn wij ervan overtuigd dat u op dit
gebied de juiste keuze heeft gemaakt.

Wij wensen goede bilaterale relaties
te ontwikkelen met de Franse Ge-
meenschap, met Wallonië en met de
Duitstalige Gemeenschap op basis
van het territorialiteitsbeginsel en de
niet-inmenging in elkaars aangele-
genheden. Dit is een logisch gevolg
van de grotere autonomie die aan elk
van de entiteiten is toebedeeld in de
opeenvolgende staatshervormingen,
waarbij ook een belangrijke stap kan
worden gezet door het Sint-Michiels-
akkoord.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Dat is precies de reden waarom
wij reeds van bij het begin hebben
duidelijk gemaakt dat dit principe
voor ons vanzelfsprekend is. Het zou
immers zinloos zijn om bij het einde
van de gesprekken te moeten vast-
stellen dat er omtrent dit punt on-
enigheid bestaat en dat er slechts
fragmentaire akkoorden kunnen
worden gesloten.

De uitnodigingen van 7 april jongstle-
den aan de andere gemeenschappen
en gewesten zijn duidelijk en ondub-
belzinnig opgesteld.

Mijnheer de minister-president, ik
herhaal dat de Volksunie het volledig
eens is met de keuze die door u werd
gemaakt. (Applaus)

De voorzitter : Minister-president
Van den Brande heeft het woord.

Vlaanderen wenst deze autonomie
niet alleen intern maar ook extern te
realiseren, ten overstaan van andere
regio’s, landen en staten in de we-
reld.

Ik heb zojuist mijn opvatting ten aan-
zien van de Franse Gemeenschap uit-
eengezet. Ik heb de Duitstalige Ge-
meenschap uitgenodigd om onze uit-
stekende relatie te verdiepen opdat
wij tot de nodige politieke afspraken
zouden kunnen komen.

Minister-president L. Van den Bran-
de (op de tribune) : Mijnheer de
voorzitter, dames en heren, ik dank
de heer Van Hauthem voor de over-
wegingen die hij omstandig heeft uit-
eengezet.

Daarenboven blijft de Vlaamse rege-
ring de Brusselse Vlamingen als een
onverbreekbaar deel van Vlaanderen
beschouwen. Alle samenwerking met
het Brussels Hoofdstedelijk Gewest
wensen we in dit kader te plaatsen.

In de eerste plaats wil ik hem ant-
woorden dat het achtpuntenprogram-
ma, dat volgens hem door de heren
Spitaels en Picqué  werd opgesteld,
mij niet bekend is. Ik heb er welis-
waar over gehoord en erover gelezen
maar wil onderstrepen dat het mij
niet mogelijk is er een gefundeerd
oordeel over uit te spreken gezien het
bestaan van een dergelijk akkoord
mij niet officieel ter kennis werd ge-
bracht.

Wij hebben gepoogd deze benade-
ring concreet toe te passen door het
nastreven v a n  samenwerkingsak-
koorden met deelstaten en regio’s in
Europa. Ik verwijs evenzeer naar de
onderhandelende gesprekken die
werden gevoerd met Tsjechië en met
Nederland en de voorbereiding van
een globaal akkoord tussen Vlaande-
ren en Polen. Dit houdt vanzelfspre-
kend in dat er besprekingen worden
gevoerd met de gewesten en entitei-
ten binnen het Belgisch Koninkrijk.

Brussel is ook de hoofdstad van
Vlaanderen. We willen de band met
de Vlaamse Brusselaars niet enkel
aanhouden maar zelfs meer dan ooit
versterken.

Ik heb het territorialiteitsbeginsel en
de niet-inmenging als voorwaarde ge-
steld tot het gesprek met de Franse
Gemeenschap omdat het beter is dit
vooraf duidelijk te maken. Het zou

Er is niets nieuws onder de zon. Ik
heb alleen maar gepoogd om het op-
nieuw klaar en duidelijk te formule-
ren. Het is trouwens gewoon het ver-
lengde van onze basisstelling die ook
terug te vinden is in het Vlaams re-
geerakkoord. De verschillende coali-
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Van den Brande

Naar aanleiding van de op til zijnde
gesprekken met de andere gemeen-
schappen en gewesten interpelleerde
VU-fractieleider Paul Van Grember-
gen minister-president Luc Van den
Brande (CVP)

tiepartners in de regering hebben dit
trouwens als gezamenlijk uitgangs-
punt.

Op 19 en 22 maart jongstleden heb
ik van de collega’s Spitaels en Picqué
een brief ontvangen waarin werd ver-
wezen naar hun ontmoeting van 16
maart. In deze brieven wordt alleen
gesproken over het belang van een
mogelijke samenwerking tussen de
drie regionale delen van het land. Ik
word uitgenodigd daaraan deel te ne-
men wat de gewestbevoegdheden van
Vlaanderen betreft. In de marge van
deze contacten is iets naar voren ge-
bracht, maar ik herhaal dat een acht-
puntenprogramma me niet bekend is.

In onze uitnodiging aan de andere
gemeenschappen en gewesten heb-
ben we ons standpunt opnieuw be-
vestigd. Tot op heden heb ik enkel
een antwoord ontvangen van collega
Spitaels. Het is gedateerd op 19 april
en collega Spitaels stelt daarin onder
meer dat de dialoog tussen de entitei-
ten moet kunnen handelen over de
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bevoegdheden van de gewesten en
dat zou moeten worden onderhan-
deld met drie hoewel hij bilaterale
gesprekken niet uitsluit.

Met inachtneming van het Vlaams re-
geerakkoord zullen we een definitie-
ve houding over de mogelijke start
van de gesprekken met de andere ge-
meenschappen en gewesten bepalen
na ontvangst van de antwoorden van
de andere collega’s. Ik wil het niet
formaliseren, maar ik meen dat het
Sint- Michielsakkoord, dat een fase
vormt in de staatsvorming van Vlaan-
deren, ons niet mag laten afwijken
van enkele essentiële gegevens, zoals
het feit dat het Brussels Hoofdstede-
lijk Gewest stoelt op een paritaire in-
vulling. Dit is de reden waarom ik
zowel collega Spitaels als collega
Chabert heb uitgenodigd. Dit was
dus niet om partijpolitieke redenen,
maar omwille van het feit dat collega
Chabert de vice-voorzitter is van de
Executieve van het Brussels Hoofd-
stedelijk Gewest. Zoals collega Pic-
qué beweert, heb ik niet te bepalen
wie rond de tafel zit. Ik meende ech-
ter van meet af aan klaarheid te moe-
ten scheppen.

Brussel is een specifiek gegeven dat
op bepaalde domeinen meer en op
andere minder bevoegdheden heeft.
Ik blijf de mening toegedaan dat de
staatshervorming voor Vlaanderen
alleen kan stoelen op een solide basis
die inhoudt dat er twee grote deelsta-
ten zijn en dat er een specifieke op-
dracht is voor het Brussels Hoofdste-
delijk Gewest. Voor dit gewest is pa-
riteit noodzakelijk.

Dit was de eenvoudige logica in de
uitnodigingen. Ik herhaal dat ik de
mening blijf toegedaan dat we ge-
sprekken moeten voeren. Ik wens
een goed nabuurschap en gesprekken
met de andere gemeenschappen en
gewesten binnen de essentiële krijtlij-
nen van de voortgang van de staats-
hervorming maar daarbij wil ik niet
afwij ken van enkele essentiële
krachtlijnen omdat anders tekort
wordt gedaan aan de opdrachten, de
mogelijkheden en de doelstellingen
van Vlaanderen. (Applaus bij de
meerderheid)

De voorzitter : De heer Van Hau-
them heeft het woord.

De heer J. Van Hauthem (op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, ik
meen al eens te hebben gezegd dat
de minister-voorzitter de bijzondere
gave heeft om rond minder prettige
dingen heen te varen.

Mijnheer de minister-voorzitter, u
beweert het achtpuntenakkoord niet
te kennen. Formalistisch gezien ver-
klaart u niets dat niet correct is in die
zin dat het akkoord u waarschijnlijk
niet officieel is bezorgd.

Ik heb de inhoud ervan in alle Frans-
talige kranten gelezen en de ene
krant gaf al wat meer details dan de
andere. U hebt dat ook gelezen. In-
dien dat niet het geval zou zijn - wat
ik me niet kan voorstellen - dan zou
u geen goed minister-voorzitter van
de Vlaamse regering zijn.

Minister-president L. Van den Bran-
de : U aanvaardt dat ik kan lezen.

De heer J. Van Hauthem : Heb ik
dat ooit betwist ? Ik zou de vraag
willen omkeren : aanvaardt u ook dat
ik kan lezen ?

Het is blijkbaar nu de mode in de
politiek om alles tussen de lijnen te
schrijven, te zeggen en te lezen. Hier-
van hebben we vandaag nog een
staaltje gekregen. U kent zogezegd
het achtpuntenprogramma niet en
omdat u formeel en officieel niet op
de hoogte bent gebracht, doet u daar-
over geen uitspraak. Ik vind dit een
gemakkelijkheidsoplossing.

U hebt niet geantwoord op de vraag
waarom u niet bent ingegaan op de
uitnodiging van Spitaels en Picqué.
U hebt ook niet geantwoord op de
vraag wat uw mening is over de reac-
ties van Picqué en Anselme. U be-
weert met Brussel te zullen onder-
handelen met als uitgangspunt dat de
band tussen Vlaanderen en Vlaams-
Brussel onverbrekelijk is en dat u
Chabert in die context hebt uitgeno-
digd. Ik heb niet beweerd dat u hem
hebt uitgenodigd om partijpolitieke
redenen. Er zullen wel andere rede-
nen zijn.

Men heeft van Brussel een derde ge-
west gemaakt. Dit wordt nu ver-
sterkt. Dat merken we aan de reactie
van Picqué. Men moet ziende blind
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Van Hauthem

zijn om dit niet op te merken. Hij
verklaart dat Brussel bij naam een
Hoofdstedelijk Gewest is, maar dat
het een gelijkwaardige gesprekspart-
ner is, ook ten opzichte van Vlaande-
ren.

Ik merk wat er in Brussel mogelijk is
met de zogeheten pariteit en het ve-
torecht. Ik verklaar dan ook dat dit
uitgangspunt in de realiteit achter-
haald is. Ik geef slechts één voor-
beeld. Is er sinds de vorming van het
gewest en het goedkeuren van de pa-
riteit, ook in de Gemeenschappelijke
Gemeenschapscommissie, al iets ver-
anderd aan de schandalige taaltoe-
s t a n d e n  i n  d e  OCMW-ziekenhui-
zen ? Die duren nu al twintig jaar.
De pariteit is goedgekeurd, maar
toch moeten we blijven klagen en za-
gen.

De heer P. Van Grembergen : Kent
u een bestuursstructuur waarin het
Brussels Hoofdstedelijk Gewest en
het gewest Wallonië gezamenlijk be-
slissingen kunnen nemen tegen
Vlaanderen ?

De heer J. Van Hauthem : Ik stel
alleen vast dat zij een achtpuntenak-
koord sluiten nog vooraleer ze con-
tact opnemen met minister-president
Van den Brande.

De heer P. Van Grembergen : Een
politiek akkoord.

De heer J. Van Hauthem : Zo’n po-
litiek akkoord zal worden uitge-
voerd. Of beweert u dat de twee Ne-
derlandstalige ministers in de Brus-
selse Executieve dat akkoord hebben
afgeschoten ? Waar hebt u dat dan
gelezen ? Ik heb dat nog niet gelezen.

De heer P. Van Grembergen : Wij
zijn hier als Vlaams-nationalisten.

De heer F. Van den Eynde : Die zit-
ten links van u.

De heer P. Van Grembergen : Het
moet dan ook mogelijk zijn om soms
gezamelijk na te denken. Het ge-
sprek tussen Picqué en Spitaels is op
geen enkel ogenblik gehonoreerd
door de Brusselse Hoofdstedelijke
Executieve.
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De heer J. Van Hauthem : Daarover
is een interpellatie gehouden, maar
geen Nederlandstalige minister.. .

namelijk Carrefour en het Franstali-
ge cultureel centrum in Voeren.

De heer P. Van Grembergen : Over
het achtpuntenprogramma dat u aan-
haalt, is op geen enkele wijze een
akkoord gesloten in de Brusselse
Executieve.

De heer J. Van Hauthem : Namens
wie spreekt Picqué dan ? Namens
zichzelf ? Mijnheer Van Grember-
gen, dit is spijkers op laag water zoe-
ken. U kent de politieke betekenis
hiervan even goed als ik.

Eist u dat die inmenging ophoudt
vooraleer u gesprekken begint ? Op
de vraag of u van oordeel bent dat
er geen inmenging is en dat aan het
principe vanaf nu niet meer mag wor-
den getornd, hebt u trouwens niet
geantwoord. Als dit uw mening is,
dan is het alsof er boven de bestaan-
de inmenging geen verdere inmen-
ging meer mag zijn.

Mijnheer de voorzitter, ik zal een
motie van aanbeveling indienen.

Ik heb tijdens die interpellatie in de Mijnheer Van Grembergen, als u
Brusselse Gewestraad niemand van
de Vlaamse regeringspartijen horen

Wallonië het buitenland noemt, zijn
we het met u eens, maar in dat geval

vragen wat het achtpuntenakkoord
inhoudt en of het is goedgekeurd

kan u alleen maar opteren voor staat-
kundige onafhankelijkheid. (Applaus

door de Executieve. bij het VB)

Tot op heden heeft nog niemand zich
van dit akkoord gedistantieerd en het
is intussen al meer dan een maand
bekend. (Onderbreking door de heer
G. Annemans)

De voorzitter : De heer Dielens heeft
het woord.

Mijnheer de minister-voorzitter, ik
begrijp dat u niet wil onderhandelen
van Vlaams Gewest tot Brussels Ge-
west, om het schematisch uit te druk-
ken, omdat u van oordeel bent dat
het Brussels Gewest niet gelijkwaar-
dig is. Dit is een mooi uitgangspunt,
maar in de realiteit is het niet zo.

De heer F. Dielens : Mijnheer de
voorzitter, ik sluit me aan bij de
woorden van de minister-president.
Ik ben het volmondig eens met wat
ik zijn psychologische aanpak zou
willen noemen van de verhouding
met Brussel en Wallonië.

Nu zal gebeuren waarvoor wij ge-
waarschuwd hebben : in 1988 met
twee volksvertegenwoordigers en in
1991-1992 met twaalf volksvertegen-
woordigers. Wij blijven er nog steeds
voor waarschuwen. Het was een ab-
surditeit, zelfs een stommiteit en een
misdaad om van Brussel een derde
gewest te maken of een entiteit die
hoe dan ook zal uitgroeien tot een
gelijkwaardig gewest en die zichzelf
als zodanig gerespecteerd wil zien.

Ik dring er bij deze gelegenheid op
aan opdat prioriteit wordt verleend
aan het overleg met Brussel. Met
prioriteit bedoel ik niet dat Brussel
tot de status van gelijkwaardig gewest
wordt verheven. Ik bedoel in eerste
instantie, in de betekenis van tijd,
omdat de problemen hier het meest
nijpend zijn. We moeten een formule
vinden om binnen de kortste keren
een overleg te organiseren met het
Brussels Hoofdstedelijk Gewest, om
de officiële terminologie te gebrui-
ken.

Dat over het territorialiteitsbeginsel
niet meer moet worden gediscus-
sieerd, zijn we het wel eens. Voor-
aleer u echter onderhandelt met de
Franse Gemeenschap moet u duide-
lijk maken dat hierover niet meer kan
worden gediscussieerd. Bovendien
doet u net alsof er op het ogenblik
geen inmenging is. Ik geef slechts het
voorbeeld dat het meest bekend is,

De gemeenschappelijke problemen
zijn er momenteel zo immens dat ze
dreigen tegenstrijdige gevolgen te
hebben. Ik denk aan de gevolgen
voor het verkeer, de ruimtelijke or-
dening, de sociale huisvesting, de be-
drijfsterreinen in, rond en aan de
rand van Brussel en de leefmilieupro-
blematiek. Ik denk ook aan de pro-
blematiek van de GEN, het Geweste-
lijk Express-net, en aan deze met be-
trekking tot onder andere de ver-
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Dielens

brandingsovens en de verzadiging
van de invalswegen.

Kortom, er moet dringend een ge-
sprek worden gehouden, maar dit be-
tekent niet dat wij daardoor de gelijk-
waardigheid van de gewesten erken-
nen.

De voorzitter : De minister-president
heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer de voorzitter, ik wil er
alleen nog maar aan toevoegen dat
ik zowel de heer Van Grembergen
als de heer Dielens dank voor hun
steun aan onze aanpak.

Wij zullen in verband met bepaalde
materies pragmatische oplossingen
moeten vinden. Ik geef het voorbeeld
van het Comité van de Regio’s. Als
het verdrag van Maastricht wordt
goedgekeurd door alle lidstaten, dan
moeten wij een oplossing vinden over
de verschillende entiteiten heen.

Dit is uiteraard niet alleen een mate-
rie voor de regio’s of de gewesten.
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Een aantal bevoegdheden van het
Comité van de Regio’s zijn heel dui-
delij k gemeenschapsbevoegdheden.
Het comité wordt weliswaar het Co-
mité van de Regio’s genoemd, maar
in de opbouw van het verdrag van
Maastricht - ik denk onder meer
aan artikel 146 - zullen we moeten
onderhandelen met de anderen.

Er werden vragen gesteld over de
volgorde. Ik herhaal dat we een defi-
nitieve houding zullen bepalen zodra
ik het antwoord heb gekregen van
mijn collega’s. Ik herhaal eveneens
dat ik niet wens af te wijken van een
aantal essentiële principes.

Motie van aanbeveling

De voorzitter : Door de heer Van
Hauthem werd tot besluit van deze
actuele interpellatie een met redenen
omklede motie van aanbeveling aan-
gekondigd. Ze moet uiterlijk 24 uur
na de sluiting van de vergadering zijn
ingediend.

De Raad zal zich daarover tijdens
een volgende openbare vergadering
moeten uitspreken.

Het incident is gesloten.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De voorzitter : Hiermede zijn wij aan
het einde gekomen van onze werk-
zaamheden voor vandaag.

Ik stel voor het bepalen van datum,
uur en agenda voor de volgende
openbare vergadering aan het bureau
en uw voorzitter over te laten.

Geen bezwaar ? (Instemming)

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
17.39 uur.
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